
حذف شرط یک سال رهن بودن سند خودرو 

پرداخت مالیات یا دلالی کدام به صرفه تر است؟
ادامه آشفتگی در بازار اجاره بها

 مسئولان در خواب 
تابستانی
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اقتصادی
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                               ورزشــی
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MIRA

خانه  هنر   میرا

قالیباف در نطق پیش از دستور مطرح کرد
 حمایت رهبری نقطه عطفی در دوره

 ۴ ساله مجلس یازدهم

ضرورت تسهیل گری به جای تصدی گری دولتی
وش متری مسکن  وی اسب بازنده فر دولت ر

در بورس شرط نبندد

وزیر نفت:  
وی آب به صفر رسید میعانات گازی ذخیره شده ر
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صفحه 2

صفحه 3

و  هزینه اعتماد بر وعده های بر زمین مانده وزارت نیر
را چه کسی پرداخت می کند؟

مهدی عرب صادق محرابیان با وعده هــای احداث ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه 
تجدید پذیر، اصلاح نظام حکمرانی آب، برخورداری ۹۰ درصد روستاها از آب 
شرب، استخراج آب دریا و شیرین کردن آن توانست رأی اعتماد از نمایندگان 
ملت در مجلس بگیرد!احداث ۱۰ هزار مگاوات نیــروگاه جدید حرارتی و ۱۰ 
هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر با محوریت نیروگاه خورشــیدی طی ۴ سال 
با استفاده از ظرفیت مردمی از جمله مســائلی بود وزیر پیشنهادی آن روز به 
وکلای ملت تعهد داد ولی امروز درصد تحقق این وعده ها زیر پنج درصد است!

یادداشت

صادرات

 مدیرکل آســیای میانه، قفقاز و روسیه سازمان 
توســعه تجارت گفت: پارســال صادرات ایران 
به کشورهای آســیای میانه، قفقاز و روسیه ۱۸ 
درصد و در فروردین امســال نســبت به مدت 

مشابه سال گذشته ۵۰ درصد رشد داشته است.
 »رحمــت الله خرمالی« با اشــاره بــه عملکرد 
صادراتی ایران اظهار داشــت: صادرات ایران به 
کشورهای آسیای میانه، قفقاز و روسیه در سال 
گذشــته به بیش از ســه میلیارد و ۲۰۰ میلیون 
دلار رسید که نســبت به مدت مشابه سال قبل، 

رشد ۱۸ درصدی داشته است.
به گفته وی، صادرات ایران به این کشــورها در 

سال ۱۴۰۰ نیز با رشــد ۴۰ درصدی همراه بوده 
است.

خرمالی با اشــاره به پنج کشــوری که در رتبه 
نخســت صادرات ایــران به کشــورهای حوزه 
آســیای میانه، قفقاز و روســیه قرار داشته اند، 
افــزود: در ســال ۱۴۰۱ بیشــترین صــادرات 
ایــران در این حوزه بــا رقــم ۷۴۵ میلیون دلار 
به فدراســیون روســیه بوده که رشــد حدود 
۳۰درصدی داشته اســت. پس از آن جمهوری 
آذربایجان بــا ۶۵۰ میلیون دلار، ارمنســتان با 
۴۶۵ میلیون دلار، ترکمنســتان با ۴۶۰ میلیون 
دلار و ازبکستان با ۲۹۰ میلیون دلار در رتبه های 

بعدی قرار داشــته اند.وی ادامه داد: در فروردین 
امســال نیز صادرات ایران به کشــورهای حوزه 
آســیای میانه، قفقــاز و روســیه ۲۱۵ میلیون 
دلار بوده که رشــد ۵۰ درصدی نسبت به مدت 
مشابه ســال گذشته داشته اســت.این مسوول 
با اشــاره به عملکرد صادراتی کشورهای حوزه 
آســیای میانه، قفقاز و روســیه در سال ۱۴۰۲، 
گفت: در یک ماهه ســال جاری میزان صادرات 
به فدراسیون روسیه ۶۰ میلیون دلار، جمهوری 
آذربایجــان ۳۳ میلیــون دلار، ارمنســتان ۳۲ 
میلیــون دلار، ترکمنســتان ۲۷ میلیون دلار و 

ازبکستان ۲۰ میلیون دلار بوده است.

 مدیرکل راه آهن شمال۲ از افزایش ۸۱ درصدی 
مبادلات ریلــی کالا بــا جمهــوری آذربایجان 
از طریق پایانه مرزی آســتارا طی ۲ ماه گذشــته 
خبر داد.غلامحســین ولدی افزود: در این مدت 
۱۲۰ هزار و ۱۲۵ تن کالا در پایانه ریلی آســتارا 
با جمهوری آذربایجان مبادله شــد که این میزان 
نســبت به ۶۶ هزار و ۳۳۸ تن کالا در همین زمان 

طی پارسال ۸۱ درصد رشد دارد.
وی همچنین میزان صادرات ریلــی کالا از پایانه 
مرزی آستارا به جمهوری آذربایجان و کشورهای 
آســیای میانه را در این ۲ماه ۴۱ هزار و ۴۱۲ تن 
عنوان و اضافه کرد: این میزان نسبت به ۳۹ هزار 
و ۶۷۰ تن کالا در مدت مشابه سال گذشته بیانگر 

نزدیک به چهار درصد رشد است.
ولدی افزود: همچنین ۳۱ هــزار و ۴۲۹ تن کالا 
از طریق پایانه ریلی آســتارا وارد کشــور شد که 
نســبت به ۱۸ هزار و ۲۴۱ تن مدت مشــابه سال 
گذشته نشــان دهنده ۷۲ درصد رشد در واردات 
از این طریق اســت.به گفته مدیــرکل راه آهن 
شــمال۲؛ طی فروردین و اردیبهشت ماه امسال 
نیز ۴۷ هزار و ۲۸۴ تن کالا از طریق مســیر ریلی 
پایانه مرزی آستارا ترانزیت شــده که این میزان 
در مقایسه با آمار هشــت هزار و ۴۲۷ تن در سال 

گذشته ۴۶۱ درصد رشد دارد.
ولدی، عمده کالاهــای صادراتی از این مســیر 
را شــامل مرکبات، انــواع میوه، ســیمان، مواد 

شــیمیایی، کاشــی و کانتینر ذکر کرد و گفت: 
چوب، ذرت، الوار، کانتینر و عدس هم بیشــترین 
کالاهــای وارداتی از طریق راه آهن شــمال ۲ به 

کشور است.
مدیرکل راه آهن شمال۲، محصولاتی نظیر گندم 
و جو، آرد، مواد شیمیایی، چوب و الوار را از جمله 
بیشترین کالاهای ترانزیت شــده در مسیر ریلی 

پایانه مرزی آستارا عنوان کرد.
به گزارش ایرنا، شهرســتان مرزی بندر آستارا با 
حدود ۹۵ هزار نفر جمعیت در غرب استان گیلان 
و حاشیه دریای خزر واقع شده است و با جمهوری 

آذربایجان سه مرز زمینی، دریایی و ریلی دارد.
حوزه اســتحفاظی اداره کل راه آهن شــمال۲ از 
خروجی ایســتگاه هشــتگرد در اســتان البرز 
شــروع و ضمن در برگرفتن تقریبا تمام خطوط 
ریلی اســتان قزوین به ایســتگاه رشت می رسد. 
ادامه این مســیر در آینده به بندانزلی و آســتارا 
ختم خواهد شــد.این محور در حال حاضر شامل 
۱۰ ایســتگاه آبیک، زیــاران، کهنــدژ، قزوین، 
سیاه چشمه، کوهین، لوشان، رستم آباد، سراوان 
و رشــت می باشــد که از این میان ایستگاه های 
قزوین، رشت و لوشان ایســتگاه های تشکیلاتی 

بزرگ محسوب می شوند.

وسیه رشد ۵۰ درصدی صادرات به کشورهای آسیای میانه، قفقاز و ر
مبادلات ریلی کالا با آذربایجان از مرز آستارا ۸۱ درصد افزایش یافت

اداره كل تعاون كارورفاه اجتماعي 
استان هرمزگان

آگهي تجديد مناقصه عمومي 
يك مرحله اي 

اداره كل تعاون كارورفاه اجتماعي استان هرمزگان

كارگران  ورزشي  منظوره  چند  سالن  تكميل  14003176795درنظردارد  ملي  999وشناسه  ثبت  شماره  به  هرمزگان  استان  اجتماعي  كارورفاه  تعاون  كل  اداره 
براساس  )ستاد(  دولت  الكترونيكي  تداركات  سامانه  عمومي  مناقصه  راازطريق  ذيل  جدول  شرح  به  ابلاغي  اي  سرمايه  اي  داراييه  تملك  طرح  اعتبارات  محل  از  ميناب  شهرستان 
آدرس به  دولت  الكترونيكي  تداركات  سامانه  ازطريق  مناقصه  مراحل  معتبرواگذارنمايد.كليه  ورتبه  صلاحيت  وداراي  واجدشرايط  وپيمانكاران  متقاضيان  به  مناقصه   مفاداسناداين 

www.satadiran.ir انجام خواهدشد.تاريخ انتشاردرسامانه ستاد مي باشد.
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آگهی مزايده عمومی
 فروش روغن سوخته ضايعاتی حاصل از واحد تعويض روغن

 و سرويسکاری توقفگاه سازمان مديريت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری ملارد
 شهرداری ملارد در نظر دارد به استناد ماده 13آيين نامه مالی شهرداريها و مجوز شماره 103/ص ش/1402  تاريخ 1402/02/05 موضوع  بند 6 مصوبه جلسه 
شماره 127 مورخ 1402/10/16 شورای اسلامی شهر ملارد، مزايده عمومی فروش روغن سوخته ضايعاتی حاصل از واحد تعويض روغن و سرويسکاری توقفگاه سازمان 

مديريت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری ملارد طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت برگزار نمايد.
 www.setadiran.ir کليه مراحل برگزاری مزايده از دريافت و تحويل اسناد مزايده تا بازگشايی پاکت ها از طريق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به آدرس 

انجام خواهد شد.
متقاضيان شرکت در مزايده در صورت عدم عضويت در سامانه نسبت به ثبت نام و دريافت گواهی امضای الکترونيکی ) به صورت بر خط( برای کليه صاحبان امضای 

مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را بعمل آورند .
1( موضوع مزايده : فروش روغن سوخته ضايعاتی، بر اساس مشخصات جدول ذيل .

ميزانمحل نگهداری روغنموضوع
)کيلوگرم(

قيمت پايه کارشناسی شده توسط کارشناس 
رسمی داد گستری هر  )کيلوگرم(

جمع کل قيمت پايه کارشناسی شده توسط 
کارشناس رسمی داد گستری )کيلوگرم(

5% سپرده شرکت 
در مزايده

روغن 
ضايعاتی

سازمان مديريت حمل و نقل 
106/080/000 2/121/600/000 ريال170/000 ريال12480بار و مسافرو حوزه  موتوری

ريال
 

2( قيمت پايه کارشناسی:  هر کيلوگرم به مبلغ :  170/000 ريال می باشد  .
 3( مهلت خريد و دريافت اسناد مزايده :  از تاريخ  1402/03/01 تا تاريخ 1402/03/08 ساعت 14:30 در سامانه تدارکات الکترونيکی دولت)ستاد( به آدرس

www.setadiran.ir    می باشد .
 4( مهلت قبول و بارگذاری پيشنهادات: از تاريخ 1402/03/08 تا تاريخ 1402/03/21 ساعت 14:30 در سامانه تدارکات الکترونيکی دولت)ستاد( به آدرس

 www.setadiran.ir   می باشد.
5( سپرده شرکت در مزايده :  سپرده شرکت در مزايده مبلغ  106/080/000 ريال می باشد، که می بايست به صورت يکی از روشهای مشروحه ذيل در سامانه 
تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  بارگذاری و اصل رسيد بانکی واريز وجه يا ضمانتنامه بانکی تا تاريخ 1402/03/21 ساعت 14:30 

در پاکت لاک و مهر شده به دبيرخانه شهرداری واقع در بلوار رسول اکرم )ص( ، ساختمان مرکزی شهرداری ملارد تسليم گردد.
الف( رسيد بانکی واريز وجه مذکور به حساب شماره0116685428003  سپرده شرکت در مزايده نزد بانک ملی شعبه ملارد کد2616.

ب(ضمانتنامه بانکی به نفع شهرداری ملارد به حساب به شماره 0116685428003 نزد بانک ملی ايران شعبه ملارد کد 2616.
6( لازم بذکر است نفرات اول ، دوم و سوم مزايده  هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتيب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.

 7( لازم بذکر است ساير اطلاعات و جزئيات مربوط به معامله در اسناد مزايده مندرج می باشد .
 8( لازم بذکر است شهرداری در رد يا قبول هر يک از پيشنهادها مختار است .

 9( هزينه درج آگهی به عهده برنده مزايده می باشد .
10( زمان بازگشايی پيشنهادها در ساعت 13:00روز دوشنبه تاريخ 1402/03/22 در سالن جلسات ساختمان مرکزی شهرداری ملارد می باشد. 

تاريخ انتشار نوبت اول:1402/03/01 تاريخ انتشار نوبت دوم:1402/03/08

محمد بهمنی شهردار ملارد

 نوبت دوم

شماره 402/03

نوبت اول 

 1-تاريخ انتشارآگهي روزنامه نوبت اول 1402/03/08 و نوبت  دوم درتاريخ 1402/03/09 
مي باشد.

تاريخ  لغايت   1402/03/09 تاريخ  شنبه  سه  ازروز  مناقصه  اسناد  دريافت  2-مهلت 
1402/03/18زطريق سامانه ستاد

تاريخ1402/04/04  لغايت   1402/03/18 ازتاريخ  مناقصه  اسناد  بارگذاري   3-مهلت 
پيشنهادخود را ازطريق سامانه مزبورتحويل نمايند.

اداري  وقت  پايان   تا  لغايت  1402/03/18  ازتاريخ 1402/03/09  ازپروژه  بازديد  4-زمان 
بجزروزهاي تعطيل مي باشد.

5- زمان بازگشايي پيشنهادهاساعت10صبح روزدو شنبه  1402/04/05 به تاريخ   به آدرس بند)6(
6- آدرس مناقصه گزار : ميناب ، خيابان دانشگاه ، انتهاي محله 95 دستگاه

آدرس موردمناقصه : ميناب ، خيابان دانشگاه ، انتهاي محله 95 دستگاه

7-به پيشنهادهاي فاقدامضاء ،مشروط  ومخدوش مطلقا" ترتيب اثرداده نخواهدشد.
8-سايراطلاعات وجزئيات مربوطه دراسنادمناقصه مندرج است .

9- سپرده شركت درمناقصه به صورت  ضمانتنامه بانكي كه به مدت 3ماه اعتبارازآخرين مهلت 
پيشنهاد،شركت كننده طبق فرمت ضميمه شده آيين نامه تضمين معاملات دولتي مصوب آذرماه 
94 ياواريزنقدي به شماره شباي IR 760100004062044107685617 نزدبانك مركزي به نام 
سپرده اداره كل تعاون كارورفاه اجتماعي به شناسه 929154062212345678912345678900 
اانجام گيرد.)اصل فيش واريزي ياضمانتنامه بانكي را به دبيرخانه امورمالي درپاكت دربسته درزمان 

مقررتحويل نمايند. دبيرخانه كميسيون معاملات   تلفن 076-33661763-65
علاقه مندان شركت درمناقصه مي بايست جهت ثبت نام ودريافت گواهي الكترونيكي )توكن (

باشماره هاي زيرتماس حاصل نمايند.
تلفن تماس : 021-1456

اداره كل تعاون كارورفاه اجتماعي 
استان هرمزگان

آگهي تجديد مناقصه عمومي 
يك مرحله اي 

اداره كل تعاون كارورفاه اجتماعي استان هرمزگان

كارگران  ورزشي  منظوره  چند  سالن  تكميل  14003176795درنظردارد  ملي  999وشناسه  ثبت  شماره  به  هرمزگان  استان  اجتماعي  كارورفاه  تعاون  كل  اداره 
براساس  )ستاد(  دولت  الكترونيكي  تداركات  سامانه  عمومي  مناقصه  راازطريق  ذيل  جدول  شرح  به  ابلاغي  اي  سرمايه  اي  داراييه  تملك  طرح  اعتبارات  محل  از  ميناب  شهرستان 
آدرس به  دولت  الكترونيكي  تداركات  سامانه  ازطريق  مناقصه  مراحل  معتبرواگذارنمايد.كليه  ورتبه  صلاحيت  وداراي  واجدشرايط  وپيمانكاران  متقاضيان  به  مناقصه   مفاداسناداين 

www.satadiran.ir انجام خواهدشد.تاريخ انتشاردرسامانه ستاد مي باشد.

نام استانرديف
نام 

شماره طرحموضوع مناقصهشهرستان
شماره 
مناقصه

مبلغ برآورد
)ريال (

فهرست بها 1401

نوع اجراي 
كاروقرارداد

مبلغ 
تضمين 
)ريال (

حداقل 
ابنيه ورشته 

موردنياز

شماره 
فراخوان 
سامانه ستاد

تكميل سالن چند منظوره ميناب هرمزگان 1
كارگران شهرستان ميناب  
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شناسه آگهی:1504568

آگهی مزايده عمومی
 فروش روغن سوخته ضايعاتی حاصل از واحد تعويض روغن

 و سرويسکاری توقفگاه سازمان مديريت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری ملارد
 شهرداری ملارد در نظر دارد به استناد ماده 13آيين نامه مالی شهرداريها و مجوز شماره 103/ص ش/1402  تاريخ 1402/02/05 موضوع  بند 6 مصوبه جلسه 
شماره 127 مورخ 1402/10/16 شورای اسلامی شهر ملارد، مزايده عمومی فروش روغن سوخته ضايعاتی حاصل از واحد تعويض روغن و سرويسکاری توقفگاه سازمان 

مديريت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری ملارد طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت برگزار نمايد.
 www.setadiran.ir کليه مراحل برگزاری مزايده از دريافت و تحويل اسناد مزايده تا بازگشايی پاکت ها از طريق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به آدرس 

انجام خواهد شد.
متقاضيان شرکت در مزايده در صورت عدم عضويت در سامانه نسبت به ثبت نام و دريافت گواهی امضای الکترونيکی ) به صورت بر خط( برای کليه صاحبان امضای 

مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را بعمل آورند .
1( موضوع مزايده : فروش روغن سوخته ضايعاتی، بر اساس مشخصات جدول ذيل .

ميزانمحل نگهداری روغنموضوع
)کيلوگرم(

قيمت پايه کارشناسی شده توسط کارشناس 
رسمی داد گستری هر  )کيلوگرم(

جمع کل قيمت پايه کارشناسی شده توسط 
کارشناس رسمی داد گستری )کيلوگرم(

5% سپرده شرکت 
در مزايده

روغن 
ضايعاتی

سازمان مديريت حمل و نقل 
106/080/000 2/121/600/000 ريال170/000 ريال12480بار و مسافرو حوزه  موتوری

ريال
 

2( قيمت پايه کارشناسی:  هر کيلوگرم به مبلغ :  170/000 ريال می باشد  .
 3( مهلت خريد و دريافت اسناد مزايده :  از تاريخ  1402/03/01 تا تاريخ 1402/03/08 ساعت 14:30 در سامانه تدارکات الکترونيکی دولت)ستاد( به آدرس

www.setadiran.ir    می باشد .
 4( مهلت قبول و بارگذاری پيشنهادات: از تاريخ 1402/03/08 تا تاريخ 1402/03/21 ساعت 14:30 در سامانه تدارکات الکترونيکی دولت)ستاد( به آدرس

 www.setadiran.ir   می باشد.
5( سپرده شرکت در مزايده :  سپرده شرکت در مزايده مبلغ  106/080/000 ريال می باشد، که می بايست به صورت يکی از روشهای مشروحه ذيل در سامانه 
تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  بارگذاری و اصل رسيد بانکی واريز وجه يا ضمانتنامه بانکی تا تاريخ 1402/03/21 ساعت 14:30 

در پاکت لاک و مهر شده به دبيرخانه شهرداری واقع در بلوار رسول اکرم )ص( ، ساختمان مرکزی شهرداری ملارد تسليم گردد.
الف( رسيد بانکی واريز وجه مذکور به حساب شماره0116685428003  سپرده شرکت در مزايده نزد بانک ملی شعبه ملارد کد2616.

ب(ضمانتنامه بانکی به نفع شهرداری ملارد به حساب به شماره 0116685428003 نزد بانک ملی ايران شعبه ملارد کد 2616.
6( لازم بذکر است نفرات اول ، دوم و سوم مزايده  هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتيب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.

 7( لازم بذکر است ساير اطلاعات و جزئيات مربوط به معامله در اسناد مزايده مندرج می باشد .
 8( لازم بذکر است شهرداری در رد يا قبول هر يک از پيشنهادها مختار است .

 9( هزينه درج آگهی به عهده برنده مزايده می باشد .
10( زمان بازگشايی پيشنهادها در ساعت 13:00روز دوشنبه تاريخ 1402/03/22 در سالن جلسات ساختمان مرکزی شهرداری ملارد می باشد. 

تاريخ انتشار نوبت اول:1402/03/01 تاريخ انتشار نوبت دوم:1402/03/08

محمد بهمنی شهردار ملارد

 نوبت دوم

شماره 402/03

نوبت اول 

 1-تاريخ انتشارآگهي روزنامه نوبت اول 1402/03/08 و نوبت  دوم درتاريخ 1402/03/09 
مي باشد.

تاريخ  لغايت   1402/03/09 تاريخ  شنبه  سه  ازروز  مناقصه  اسناد  دريافت  2-مهلت 
1402/03/18زطريق سامانه ستاد

تاريخ1402/04/04  لغايت   1402/03/18 ازتاريخ  مناقصه  اسناد  بارگذاري   3-مهلت 
پيشنهادخود را ازطريق سامانه مزبورتحويل نمايند.

اداري  وقت  پايان   تا  لغايت  1402/03/18  ازتاريخ 1402/03/09  ازپروژه  بازديد  4-زمان 
بجزروزهاي تعطيل مي باشد.

5- زمان بازگشايي پيشنهادهاساعت10صبح روزدو شنبه  1402/04/05 به تاريخ   به آدرس بند)6(
6- آدرس مناقصه گزار : ميناب ، خيابان دانشگاه ، انتهاي محله 95 دستگاه

آدرس موردمناقصه : ميناب ، خيابان دانشگاه ، انتهاي محله 95 دستگاه

7-به پيشنهادهاي فاقدامضاء ،مشروط  ومخدوش مطلقا" ترتيب اثرداده نخواهدشد.
8-سايراطلاعات وجزئيات مربوطه دراسنادمناقصه مندرج است .

9- سپرده شركت درمناقصه به صورت  ضمانتنامه بانكي كه به مدت 3ماه اعتبارازآخرين مهلت 
پيشنهاد،شركت كننده طبق فرمت ضميمه شده آيين نامه تضمين معاملات دولتي مصوب آذرماه 
94 ياواريزنقدي به شماره شباي IR 760100004062044107685617 نزدبانك مركزي به نام 
سپرده اداره كل تعاون كارورفاه اجتماعي به شناسه 929154062212345678912345678900 
اانجام گيرد.)اصل فيش واريزي ياضمانتنامه بانكي را به دبيرخانه امورمالي درپاكت دربسته درزمان 

مقررتحويل نمايند. دبيرخانه كميسيون معاملات   تلفن 076-33661763-65
علاقه مندان شركت درمناقصه مي بايست جهت ثبت نام ودريافت گواهي الكترونيكي )توكن (

باشماره هاي زيرتماس حاصل نمايند.
تلفن تماس : 021-1456



نقش سازنده عمان در مناسبات سیاست خارجی

بن طارق حامل چه پیامی برای ایران است؟

قالیباف در نطق پیش از دستور مطرح کرد

حمایت رهبری نقطه عطفی در دوره ۴ ساله مجلس یازدهم 

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rدوشنبه     8 خرداد 1402    شماره 1330

ح ساماندهی کارکنان دولت  چکش کاری طر
 در مجلس

 طرح ساماندهی کارکنان دولت که برای رفع ایرادات شورای نگهبان به 
مجلس بازگشته، برای تبدیل شدن به قانون نیازمند تعامل دو قوه است 
تا بار مالی ناشــی از اجرای آن، بر ناترازی بودجه دامن نزند و به تعیین 

تکلیف نیروهای شاغل در دستگاههای اجرایی منجر شود.
 طرح ســاماندهی کارکنان دولــت در حالی پس از تصویــب به دلیل 
تحمیل بار مالی و پیش بینی نشدن منابع آن در مصوبه مجلس به خانه 
ملت بازگشته است که سازمان امور اداری و استخدامی کشور بار مالی 

ناشی از اجرای آن را ۱۲۰ هزار میلیارد تومان می داند.
البته تعیین تکلیف این طرح و تبدیل شدن آن به قانون برای نمایندگان 
مجلس که در سال پایانی مجلس یازدهم قرار دارند، اهمیت بالایی دارد 
زیرا این طرح نوع همکاری نیروهای شرکتی که بر اساس قانون کار در 
دستگاه های مختلف اجرایی و حتی شهرداری ها، شرکت های دولتی و 
موسسات عمومی غیردولتی یا دولتی فعالیت هســتند، را تحت تاثیر 

قرار می دهد.
براساس بررســی های صورت گرفته در کمیسیون اجتماعی مجلس به 
عنوان کمیسیون اصلی بررسی کننده این طرح، بیش از ۲۷ نوع قرارداد 
نیروی انســانی در نهادها و دستگاه های اجرایی کشــور وجود دارد که 
این موضوع ضرورت ســاماندهی قراردادها را اجتناب ناپذیر می کند. 
با این حال مشــکل اصلی این طرح همانطور که شورای نگهبان آن را بر 
اساس اصل ۷۵ قانون اساسی به مجلس بازگردانده، تامین مالی تبدیل 

وضعیت نیروهای شرکتی در دستگاههای اجرایی است.
مهمترین انتقاد دولت به این طرح، مغایرت آن با اصل ۷۵ قانون اساسی 
اســت که تاکید دارد، طرح های قانونی و پیشــنهادها و اصلاحاتی که 
نمایندگان در خصوص لوایح قانونی عنــوان می کنند و به تقلیل درآمد 
عمومی یا افزایش هزینه های عمومی می انجامد، در صورتی قابل طرح 
در مجلس اســت که در آن طریق جبران کاهش درآمد یا تامین هزینه 

جدید نیز معلوم شده باشد.
با این وجود نمایندگان بار مالی ۱۲۰ هــزار میلیارد تومانی این طرح را 
نمی پذیرنــد و معتقدند که این طرح نه تنها هیچ بــار مالی برای دولت 
به همراه ندارد، بلکه فقط شرکت های واســطه تامین نیروی انسانی را 

حذف می کند و باعث صرفه جویی در منابع می شود.
این درحالیســت که تحمیل بار مالی جدید به دولت آن هم وقتی منابع 
آن پیش بینی نشــده اســت، تنها به ناترازی بودجه منجر می شود که 
 کارشناســان اقتصادی آن را یکی از علل اصلی تــورم در اقتصاد ایران 

می دانند.

به هر حال این طــرح با حضور نمایندگانی از شــورای نگهبان و مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در کمیسیون اجتماعی مجلس در حال چکش 
کاری است تا ایراد اصلی وارده به آن رفع شود و تنها در این صورت است 

که می تواند مراحل قانونگذاری را طی و تبدیل به قانون قابل اجرا شود.

وزیر کشور:
اظهارات نتانیاهو نهایت مضحکه و طنز است

وزیر کشور گفت: اینکه صهیونیســت ها که قدرت اعمال کمترین اراده 
در منطقه کوچکی همچون غزه را ندارند برای دیگران خط و نشان می 

کشند نهایت مضحکه و طنزی است که به گوش می رسد.
احمد وحیدی وزیر کشور، درباره اظهارات اخیر نتانیاهو مبنی بر اینکه 
ما ایران و همه دشــمنان خود را شــگفت زده می کنیم، گفت: فعلًا که 
خود نتانیاهو بیش از هم شگفت زده شده اســت. اتفاقاتی که امروز در 
سرزمین های اشــغالی می افتد و مشــکلاتی که این رژیم با آنها درگیر 
است در طول دوران چند ده ساله ای که از عمر این رژیم جعلی، کودک 

کش و منحوس می گذرد بی سابقه است.
وی افزود: آنها هیچ گاه شــرایطی که به اندازه حال حاضر برایشان 
بد باشــد را تجربه نکرده اند؛ بنابراین طبیعی اســت که برای امید 
دادن به افراد خود و همچنین پشــت ســر گذاشــتن بحران های 
فراوانی که در ســرزمین های اشــغالی با آن ســرو کلــه دارند این 

حرف ها را بزنند.
وزیر کشــور با تاکید بر اینکه چنین اظهاراتی پشــیزی برای ما ارزش 
ندارد، تصریح کرد: جمهوری اسلامی با چشم باز همه حرکات این رژیم 
را رصد می کند و آنها هر گامی که بخواهند بردارند با پاســخی بســیار 

محکم از سوی جمهوری اسلامی مواجه می شوند.
وحیدی عنوان کــرد: اظهارات اخیر مقامات رژیم صهیونیســتی برای 
جبران ضعف های بزرگی اســت که در داخل سرزمینی که آن را اشغال 
کرده اند با آنها مواجه شده اند و تلاش می کنند از این طریق اذهان مردم 
جهان را به سمت و ســوی دیگری متوجه کنند که البته بعید است در 

این زمینه موفق شوند.
وی یادآور شــد: امروز اختلافات بسیار زیاد و شــکاف های گسترده ای 
میان چهره های صهیونیســتی و همچنین ســاکنان سرزمین اشغالی 
وجــود دارد و نتانیاهو نیز برای ســرپوش گذاشــتن و پوشــاندن این 

اختلافاتی درونی چنین حرف هایی می زند.
وزیر کشور متذکر شد: شــاهد بودیم در وقایعی که روزهای گذشته در 
جبهه مقاومت رقم خورد کســی که پیروزمندانه از صحنه خارج شــد 

»مقاومت فلسطین« بود. 
صهیونیست ها تلاش زیادی کردند تا تعدادی از فرماندهان مقاومت را 
به شهادت برسانند اما در نهایت به اعتراف خودشان شکست خوردند و 

از میدان خارج شدند.
وحیدی در پایان خاطرنشــان کرد: کســانی که قدرت ندارند کمترین 
اراده خود را در ســرزمین کوچکی مثل غزه اعمــال کنند چطور برای 
دیگران خط و نشــان می کشــند؟! بنابراین گفتن چنین اظهاراتی از 

سوی آنان نهایت مضحکه و طنز است که به گوش می رسد.

رحیمی:
 عالیترین مقام کشور ترکمنستان سه شنبه 

به تهران می آید
مدیرکل روابــط عمومی دفتر رئیــس جمهور گفت: رئیس شــورای 
مصلحت ترکمنستان به عنوان عالی ترین مقام کشور همسایه شمالی 

روز سه شنبه نهم خرداد به ایران می آید.
مهدی رحیمی در حســاب کاربری خــود در فضای مجازی نوشــت: 
ســلطان عمان در مســیر تهران اســت. رئیــس شــورای مصلحت 
ترکمنستان یعنی عالی ترین مقام کشــور همسایه شمالی سه شنبه به 

ایران می آید.
وی گفت: بزودی میهمانان مهم دیگری هم خواهند آمد. آنها که درباره 
چرایی و تأثیر این رفت و آمدها ســوال دارند نگاهی بــه روند افزایش 

تجارت با همسایگان و نیز تحولات منطقه بیندازند.

تریبون

نفیسه عبداللهی  ســفر پادشاه عمان به 
ایران در شرایطی که منطقه در مسیر صلح 
پیشروی می کند، قابل توجه است؛ مسیری 
که با امضای توافق میان ایران و عربســتان 
آغاز شــد. اوایل خرداد ماه سال گذشته بود 
که حجت الاســلام ســید ابراهیم رئیسی، 
رئیس جمهور ایــران در رأس هیئتی بلند 
پایه به عمان ســفر کرد و در این ســفر ۱۲ 
ســند همکاری با حضور مقامات ارشــد دو 

کشور ایران و عمان به امضا رسید.
این اسناد که در حوزه های انرژی، سیاسی، 
حمل و نقــل، همکاری هــای دیپلماتیک، 
روابط تجاری و اقتصــادی، علمی، محیط 
زیســت و ورزشــی توســط وزرای امــور 
خارجه، صنعــت، معدن و تجــارت، نفت، 
راه و شهرســازی و رئیس ســازمان توسعه 
تجارت کشــورمان و همتایان عمانی آنها به 
امضا رســید.در روزهای اخیر منابع عمانی 
از ســفر قریب الوقوع »هیثم بــن طارق«، 
پادشــاه عمان به ایران، خبر دادند. در این 
خبر آمده در راســتای تقویت دوستی میان 
سلطان نشــین عمان و جمهوری اسلامی 
ایران و در راســتای تحکیم روابط شاخص 
و حســن همجواری و در راســتای پاسخ به 
دعوت ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور ایران، 
به یاری خداوند، ســلطان سفری دو روزه به 
ایران خواهد داشــت که از روز یکشنبه ۲۸ 

ماه مه سال ۲۰۲۳ خواهد بود.
خبر این ســفر یکی از مســائل مهمی بوده 
که از زمان طــرحِ آن، جریان های مختلف 
رســانه ای تفســیرهای مختلــف و گمانه 

زنی هایی را از آن ارائه کرده و می کنند.
در رابطه با این سفر می توان گفت که »هیثم 
بن طارق« پادشــاه عمان حامل پیام هایی 
از غرب و به طور خاص آمریــکا برای ایران 
است و به نوعی ســعی دارد گره روند احیای 
توافق برجــام را باز کنــد. بنابراین توجه به 
چند نکته در مورد ســفر پادشــاه عمان به 
ایران و رایزنی هــای احتمالی وی با مقامات 

کشورمان، حائز اهمیت است.
نکته اول اینکه، عمان به عنوان کشوری که 
سالهاست به میانجی گری در روابط ایران و 
آمریکا شهرت دارد، سفر پادشاه آن به ایران 
بدین معناست که ســلطان عمان به قدری 
پیام ها و چهارچوب های این ســفر را مهم 
دیده که شخصاً به ایران سفر می کند چرا که 
اگر بنا بود صرفاً یک پیام ساده رد و بدل شود 
چندان منطقی به نظر نمی رسد که »هیثم 

بن طارق« شخصاً به کشورمان سفر کند.
بنابراین به نظر می رســد که پادشاه عمان 
حامل پیام مهمی بــرای ایران اســت تا از 
تمامی ظرفیت های در دسترس خود جهت 
تســهیل روند میانجی گری میــان تهران-

واشنگتن استفاده کند.
نکته دوم، ســفر پادشــاه عمان به ایران در 
شرایطی که منطقه در مسیر صلح پیشروی 
می کند، قابل توجه اســت؛ مســیری که با 
امضای توافق میان ایران و عربســتان آغاز 
شــد و البته با تقویت روابط ایران و امارات 
و ســپس انجام رایزنی هــای مختلف برای 

بهبود روابط با مصر و اردن ادامه دارد.
همچنین گفته می شود پادشاه عمان حامل 
پیام برای احیای برجام اســت. همچنانکه 
وزیر امورخارجه کشــورمان در این زمینه 
گفته است: هفته هاست به طور غیرمستقیم 
پیام ها برای لغوهــا ادامــه دارد و از طریق 
وزرای خارجه برخی کشــورها نیز تلاش ها 
برای جمع بندی متن اولیــه در حال انجام 
اســت. اما برای حفظ آرامش مــردم دائماً 
اطلاع رســانی نمی کنیم. اما پیشــرفتهای 
خوبی حاصل شــده اســت و امیدواریم به 

نقاط خوبی برسیم.

نقش مثبت و سازنده عمان
 در مناسبات سیاست خارجی

بر همین اســاس، شــهریار حیدری عضو 
کمیســیون امنیت ملی مجلس شــورای 
اسلامی در مورد سفر پادشاه عمان به ایران 

گفته اســت: نقش عمان یک نقش مثبت و 
سازنده در همه مناسبات سیاست خارجی 
جمهوری اســلامی ایران بوده است و حتماً 
در موضوع برجام نیز عمان در ســفر پادشاه 
این کشــور به ایران بــرای میزبانی برجام 
اعلام آمادگی می کنــد.وی می گوید: عمان 
همیشــه اعلام کرده که میزبان طرفین در 
برجام باشد و در صورتی که سایر طرف های 

برجام بپذیرند ما هم استقبال می کنیم.
حیــدری همچنین دربــاره دســتور کار 
ویژه احتمالی سفر ســلطان عمان از جمله 
میانجی گری بر ســر پرونده هسته ای ایران 
خاطر نشان می کند: نقش عمان یک نقش 
مثبت و ســازنده در همه مناسبات سیاست 

خارجی جمهوری اسلامی ایران بوده است.

سفر مهم پادشاه عمان به ایران
در همین راستا، سیدرضا ســید افقهی در 
گفتگو با خبرنــگار مهر، گفت: بــا توجه به 
روابط دیرینه و خوب ایران و عمان نمی توان 
کل مسئله را در موضوع برجام خلاصه کرد 
که او آمده تــا حامل پیامــی همچون پیام 
مرحوم ســلطان قابوس کــه از اوباما برای 

سرآغاز مذاکرات هسته ای بود، باشد.
وی ادامه داد: روابط میان ایران و عمان چه 
قبــل از انقلاب و چه پس از انقلاب حســنه 
بوده است و هیچگاه رو به تیرگی و یا کاهش 
سطح دیپلماســی و نمایندگی نبوده است. 

مثلًا در زمان شــاه کمونیســت های عمان 
در جبهــه ظُفار حرکت جدایــی طلبانه ای 
را انجــام دادند تا با تشــویق آقــای جمال 
عبدالناصر از عمان جدا شــوند و جمهوری 
مستقلی تشکیل دهند لذا شــاه دو گردان 
نیرو بــه عمــان فرســتاد و بــا نیروهای 

جداطلبانه ظفار مقابله کردند.
کارشناس مســائل غرب آسیا افزود: مسئله 
دیگر مسئله ارتباطات بود و عمانی ها ایران 

را دروازه ارتباطات با جهان می دانستند.
سید افقهی خاطرنشــان کرد: سال گذشته 
رئیس جمهور کشــورمان به دعوت »هیثم 
بن طارق« ســفر خوبی را به عمان داشتند 
و توافــق نامه های خیلی خــوب و متنوع با 
تخصص های مختلف بویژه انتقال خط لوله 
گاز از ایران به عمان )پس از ۲۰ سال وقفه( 

به امضا رسید.
وی با اشــاره به میانجیگری عمان در توافق 
میان تهران و ریاض، اظهار داشــت: عمان 
میانجیگری های موفق و هوشــمندانه ای 
میان مــا با کشــورهای مختلــف از جمله 
آمریکا، عربستان ســعودی داشتند. چهار 
جلسه مذاکرات ایران و عربستان در عمان، 

۵ جلسه در بغداد و نهایتاً در پکن انجام شد.

پادشاه عمان حامل پیام از مصر به 
ایران است

کارشناس مسائل غرب آسیا گفت: عمانی ها 
تلاش خوبــی بــرای آزادی زندانی مظلوم 
آقای اسد اسدالهی داشتند و در حال حاضر 
نیز با ســفری که به مصر داشــتند، حامل 
پیام هایــی از جانب مصری ها بــرای ایران 

هستند.
سید افقهی خاطرنشان کرد: بنظرم پادشاه 
عمــان در جریان ایــن دو روز ســفر خود 
به تهران غیــر از دیدار با رئیــس جمهور به 
احتمــال زیاد بــا مقام معظــم رهبری نیز 
دیدار خواهد کرد و مطالب خوبی را خواهیم 
شنید.وی تصریح کرد: در رابطه با برجام نیز 

آمریکایی ها احســاس می کنند زیر پایشان 
به مرور زمان خالی می شــود بنابراین بهانه 

حضور نظامیشان از دست رفته است.
کارشــناس مســائل غرب آســیا بــا بیان 
اینکــه جمهوری اســلامی ایــران تلاش 
کرده تا روابط خود با عربســتان و امارات را 
علیرغم روابط خوب این دو کشــور با رژیم 
صهیونیستی را حفظ کند، گفت: بحرینی ها 
نیز برای اعــاده روابط خود با ایــران اعلام 
آمادگی کرده اند، بنابراین وضعیت آمریکا با 
برقراری این مصالحه ها مطلوب نخواهد بود.
سید افقهی در پایان اذعان داشت: بنابراین 
سفر پادشاه عمان به ایران سفر مهمی است 
و باید منتظر ماند دید چه موضوعات دیگری 
را ســلطان عمان با خــود به ایــران حمل 

خواهد کرد.
همچنین مصطفی خوش چشم گفت: سفر 
پادشــاه عمان در راســتای روابط دوجانبه 
است.وی با بیان اینکه اساســاً عمان و قطر 
نقش واســطه ای در این باره ایفا نمی کنند، 
ادامه داد: پیام های ایران و آمریکا با واسطه 
اروپایی ها انجام می شود، درواقع اروپایی ها 

نقش واسطه ای را ایفا می کنند.
کارشناس مســائل بین الملل تصریح کرد: 
عمــان در راســتای سیاســت جمهوری 
اســلامی ایران بــرای گســترش روابط با 
کشورهای منطقه و همســایگان از جایگاه 
ویژه ای برخوردار باشــد و قطعاً فصل نوینی 
از روابط بویــژه در حوزه هــای اقتصادی و 
همکاریهای منطقــه ای می تواند میان دو 
کشور ایجاد شود.خوش چشم با بیان اینکه 
عمان در امور دیگری به غیــر از برجام هم 
نقش واســطه گری را ایفا کــرده و می کند، 
خاطرنشــان کرد: رایزنی هایی همیشه در 
زمینه برجام وجــود دارد امــا اینکه نقش 
فعال و میانجی را عمان و یــا قطر ایفا کنند 
چنین چیزی وجود ندارد چرا که کشورهای 
اروپایــی تبادل پیام ها را به عنوان واســطه 

میان ایران و واشنگتن انجام می دهند.

زهرا علیدادی  رئیس مجلس شــورای 
اسلامی گفت: حمایت کم نظیر رهبر انقلاب 
از سربازان خود در ســنگر وکالت مردم در 
آغاز ســال چهارم فعالیــت مجلس، نقطه 
عطفی در این دوره چهار ســاله محســوب 

می شود.
 محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور 
جلسه علنی مجلس شورای اسلامی، اظهار 
داشت: وظیفه خود می دانم به نمایندگی از 
تمامی وکلای مــردم از رهبر حکیم انقلاب 
بابت لطف ویــژه ای که به فرزنــدان خود 
در مجلس یازدهــم داشــتند، خاضعانه و 

مسئولانه سپاسگزاری کنم.
وی بیــان کــرد: بــی تردیــد حمایت کم 
نظیر ایشــان از ســربازان خود در ســنگر 
وکالت مردم در آغاز ســال چهارم فعالیت 
مجلس، نقطــه عطفی در ایــن دوره چهار 
ساله محســوب می شــود، مخصوصاً اینکه 
ایشــان با تاکید ویژه فرمودند که بر اساس 
آگاهی و اطلاعات یعنی بر اســاس کارنامه 
مجلس، نقاط قوت مجلس یازدهم را تبیین 

می کنند.
رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
ما واقف هستیم که اشــراف ویژه ایشان بر 
جزئیات فعالیت مجلــس یازدهم منجر به 
این حمایت مسئولیت زا و متمایز شده است 
و البته معترف هســتیم که به دلایلی که در 
ادامه ذکــر خواهم کرد، در برخــی از موارد 
اشــراف مردم بر جزئیات عملکرد مجلس 
و به دنبال آن قضاوت دربــاره این عملکرد 
فاصله هایی با واقعیت دستاوردهای مجلس 

دارد.

مجلس یازدهم بسیار موفق تر از 
مجالس گذشته عمل کرده است

قالیباف افزود: اولاً کــه رهبر معظم انقلاب 
با توجه به شــناخت دقیقی که از وظایف و 
اختیارات قوا و دســتگاه های کشور دارند، 
وظیفــه اصلــی مجلــس را به طــور ویژه 
قانونگــذاری مبتنی بر شــناخت دقیق از 
مشــکلات کشــور می دانند. بر این اساس 
وظیفه ارزیابی اصلی ایشــان از فعالیت یک 
دوره از مجلس بر محور قانون های تصویب 
شده در طول دوره اســت و بررسی اجمالی 
و منصفانه نشان می دهد، مجلس یازدهم از 
حیث قانونگذاری بسیار موفق تر از مجالس 

گذشته عمل کرده است.
وی اظهار داشــت: تصویب قانون های ضد 
رانت چون قانون تسهیل مجوزهای کسب 
وکار، تصویب قوانین ضد دلالی و سوداگری 
چون مالیات بر خانه های خالی و مالیات بر 
عایدی ســرمایه، حمایت از اشتغال جوانان 
با تصویب قانون جهــش تولید دانش بنیان، 
توجه به مســئله حیاتی پیــری جمعیت با 

تصویب قانون حمایــت از خانواده و جوانی 
جمعیت، تصویب قانون رتبه بندی معلمان، 
افزایش ویــژه حقوق ســربازان، حمایت از 
دستاوردهای کشــور با تصویب قانون اقدام 
راهبــردی بخشــی از اقداماتی اســت که 
برای تصویب برخــی از آنها در مجالس قبل 
به دلایل مختلــف ســال ها اراده ای وجود 

نداشت.
رئیس قوه مقننــه بیان کــرد: تاکید رهبر 
معظم انقــلاب بــر وظیفــه قانون گذاری 
مجلس و فاصله قابل توجه مجلس یازدهم 
با مجالــس گذشــته در تصویــب قوانین 
راهبردی و ناظر به مســائل کشــور، هسته 
مرکزی حمایت ویــژه ایشــان از اقدامات 

مجلس بود. 
دوم اینکــه فعالیت مجلس بــا برخی نقاط 
ضعف و همچنین با حاشــیه های ســاخته 
شده همراه است که بر برآیند کلی عملکرد 
مثبت مجلس ســایه انداخته است. هر دو 
موردی کــه ذکر کردم، امــکان قضاوت در 
خصوص فعالیــت مجلس و امــکان دیده 
شــدن این فعالیت هــا را در اذهان عمومی 

تحت الشعاع قرار داده است.
قالیباف تاکید کــرد: تاکیــد رهبر معظم 
انقــلاب بر رفع ایــن نقاط ضعف در ســال 
پایانی در عین حمایت ایشان از برآیند کلی 
عملکرد مجلس انقلابی، وظیفه ای سنگین 
بر دوش ما برای رفع کاستی ها قرار می دهد. 
همچنین این موضــوع برای جریان انقلابی 
توجه بــه متن اصلــی یعنــی برآیند کلی 
کارنامه مجلس را یادآور می شود تا بتوانیم 
با دیدی جامــع و واقع بینانــه و همزمان به 
قوت ها و ضعف ها، قضاوتی دقیق و منصفانه 

از عملکرد مجلس ارائه کنیم.

به توصیه های رهبری برای تقویت 
نقاط قوت و برطرف کردن نقاط ضعف 

عمل کنیم
رئیس مجلس شــورای اسلامی افزود: شکر 
نعمت حمایت ویــژه رهبر انقلاب از مجلس 
یازدهم تنها و تنهــا در صورتی امکان پذیر 
اســت که به توصیه های ایشــان در تقویت 
و تکمیل نقاط قوت و برطــرف کردن نقاط 
ضعف در ســال پایانی مجلس عمل کنیم. 
عملکرد مــا باید به گونه ای باشــد که پایان 
این دوره مجلس جامعه مخصوصاً نیروهای 
انقلابی به کارآمد بودن مجلس انقلابی باور 
قلبی داشــته و از عملکرد برجســته آن در 

مقایسه با سایر مجالس مطلع باشند.
وی تصریح کرد: توصیه های روشــن رهبر 
معظم انقلاب نقشــه راه سال آخر ما خواهد 
بود. روند نهایی کردن نقشه راه بسته تحول 
در قوانین اقتصــادی و نهایی کردن قوانین 
زمین مانده غیراقتصــادی با جدیت و تا روز 
آخر مسئولیت باید ادامه پیدا کند تا قوانین 
راهبردی اساسی مخصوصاً در حوزه اقتصاد 
نهایی شــود. آنچه مجلس انقلابی از خود به 
یادگار خواهد گذاشت، تصویب این قوانین 
اصلی و مادر اســت که برخی از آنها اگر در 
مجالس گذشــته تصویب می شد، مجریان 
امر می توانستند بر پایه آنها در مدت زمانی 
معقول شــرایط حداقلی برای یک زندگی 
خوب را در عرصه های اقتصادی، اجتماعی، 

فرهنگی و سیاسی فراهم کنند.

نظرات دولت بیش از گذشته در تنظیم 
طرح ها لحاظ شود

رئیس مجلس شورای اســلامی ادامه ادامه 
داد: از روز آغــاز بــه کار مجلــس یازدهم 

همیشــه تاکید کــردم که اجرایــی بودن 
قانون امری ضروری است و از این رو تلاش 
کردیم در قانون گذاری ها اولویت با لوایح یا 
طرح هایی باشد که با نظر مسئولان اجرایی 
دولت نوشته و نهایی شده است. بسیاری از 
طرح هایی که در مجلــس یازدهم تصویب 
شــده، با کمک مســئولان اجرایی مربوطه 
تنظیم و تصویب شده است و گاهی شخص 
وزرا جــزو طراحان آن بوده انــد. با توجه به 
تاکیــد رهبر انقــلاب، از کمیســیون های 
تخصصی درخواســت می کنــم که نظرات 
دولت را بیش از گذشــته در تنظیم طرح ها 

لحاظ کنند.
قالیباف اظهار داشت: از توصیه های مهمی 
که سال گذشته نیز مورد تاکید رهبر انقلاب 
بود، تحــت تأثیر قــرار نگرفتــن از جوها و 
فضاســازی ها در قانون گذاری اســت. ما 
نمایندگان نبایــد در تصویب آنچه به صلاح 
کشــور و مردم اســت، به هیچ فضاسازی 
اهمیت دهیم. بدیهی اســت بــی توجهی 
به فشارها و جوســازی ها به معنی نشنیدن 
نظرات کارشناسان و نخبگان دغدغه مند و 

مطلع نیست.
رئیس قوه مقننه افــزود: اصرار رهبر انقلاب 
مبنی بر بیــان ساده زیســتی نمایندگان 
مجلــس یازدهم و نبود نگاه بــالا به پایینی 
و وجود تواضع و شــنیدن حــرف مردم از 
موضوعات بســیار مهمی اســت که خلاف 
ادراک عمومی جامعه اســت. مقایســه ای 
بین مجلــس یازدهم با مجالس پیشــین 
نشان می دهد که این مجلس با نظارت های 
میدانی و حذف موانع ارتباط گرفتن مردم، 
بیشــترین حضور را بین مردم عادی برای 
شنیدن بدون واسطه مســائل مردم داشته 

است. توقع مردم شریف ایران از نمایندگان 
مجلس انقلابی بســیار بیشتر از نمایندگان 
مجالــس در دوره های پیشــین اســت و 
درک این مســئله از اهمیت بســیار زیادی 
برخوردار اســت که عدم تخلــف و یا وجود 
برخی عرف ها در مجالس پیشین یا در دیگر 
دستگاه های اجرایی نباید به معنی درست 
بودن بســیاری از آن اقدامــات در مجلس 

انقلابی محسوب شود.
قالیبــاف با بیــان اینکه نحــوه تعامل بین 
دولت و مجلــس از مهم تریــن توصیه ها و 
دغدغه هــای رهبر انقلاب اســت، گفت: به 
نظر می رسد رســیدن به چارچوبی با هدف 
همــکاری و هم افزایی بین دو قــوه باید در 
دســتورکار باشــد. به نظر می رسد تعریف 
عملیاتی دوگانه تقریب و تخریب که توسط 
رهبر انقــلاب تبیین شــد، می تواند قواعد 
و چارچوب این تعامــل را تعریف کند. اجرا 
کردن قوانین مصوب توســط دولت و افراط 
نکردن در اســتفاده از ابزارهــای نظارتی 
توســط مجلس دو محوری بود که توســط 
رهبر انقلاب تصریح شد اما به نظر می رسد 
ضروری است ما در مجلس و عزیزان دولت 
ابعاد جزئی تری از داشــتن نــگاه تقریبی و 
دوری از نــگاه تخریبی را تعییــن کنیم تا 

مبنای عمل در دو قوه قرار گیرد.

تعیین اولویت های سال پایانی مجلس
رئیس مجلس شــورای اســلامی تصریح 
کرد: رهبر انقلاب دســتور کار اصلی ســال 
آخر مجلس را در سه محور پیگیری مسئله 
مهار تورم و رشد تولید، تصویب برنامه هفتم 
و نهایی کــردن طرح ها و لوایــح نیمه کاره 
تعیین کردند. تلاش می کنیم این محورها 
را در اولویت کارهای مجلس قرار دهیم و از 
همه همکاران مخصوصاً در کمیسیون های 
تخصصــی می خواهــم در خصــوص بــه 
سرانجام رساندن این اولویت ها تا روز پایانی 

این دوره تلاش ویژه ای داشته باشند.
قالیباف بیان کرد: در همین جا لازم اســت 
از تمامی نخبگان تقاضا کنــم توصیه های 
رهبر حکیم انقــلاب به مجلــس را محور 
مطالبــات خــود از مــا نماینــدگان قرار 
دهند چرا که تجربه ۳ ســال گذشــته به ما 
نشــان داد که مطالبه دلســوزانه و عالمانه 
پیرامــون اولویت های اصلــی نقش بزرگی 
در کارآمدی مجلــس انقلابی دارد. از اهالی 
رســانه مخصوصاً رســانه ملی و رسانه های 
جریان انقلاب درخواســت می کنم با جهت 
و شاخص هایی که رهبر معظم انقلاب برای 
مجلس انقلابی و مطلوب مشــخص کردند، 
برای افــکار عمومی فعالانه عمــل کنند تا 
تصویر جامعه از مجلــس به واقعیت نزدیک 

و نزدیک تر شود.
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هزینه اعتماد بر وعده های بر زمین مانده وزارت 
و را چه کسی پرداخت می کند؟ نیر

مهدی عرب صادق محرابیان با وعده های احــداث ۱۰ هزار مگاوات 
نیروگاه تجدید پذیر، اصلاح نظام حکمرانی آب، برخورداری ۹۰ درصد 
روستاها از آب شــرب، استخراج آب دریا و شــیرین کردن آن توانست 

رأی اعتماد از نمایندگان ملت در مجلس بگیرد!
احداث ۱۰ هزار مگاوات نیــروگاه جدید حرارتــی و ۱۰ هزار مگاوات 
نیــروگاه تجدیدپذیر با محوریت نیروگاه خورشــیدی طی ۴ ســال با 
استفاده از ظرفیت مردمی از جمله مسائلی بود وزیر پیشنهادی آن روز 
به وکلای ملت تعهد داد ولی امروز درصد تحقــق این وعده ها زیر پنج 

درصد است!
برای اصلاح نظام حکمرانی آب و عدالت آبی وعده داد و امروز سیستان 
به نقطه بحران رسیده اســت، وعده های عمل نشده صنایع کشور را به 
نقطه بازگشت ناپذیر رســانده و تعلل ناظران یا وکلای ملت در مجلس 

در اصلاح جدی روش ها نگران کننده است.
ســوال مهم این اســت تا چه حد برنامه های وزارت نیرو در جلسه رأی 

اعتماد وزیر محترم نیرو در مجلس تأمین شده است؟
چه کسی قرار است تطبیق انتظارات این برنامه با واقعیت و اجرا را انجام 

می دهد؟
پیش تر در خبرآنلاین ۱۴ ســوال مهم از وزارت نیرو پرسیدم قریب به 
یک سال گذشت و به پیک بار تابســتان ۱۴۰۲ و خاموشی های پیدا و 
پنهان دیگر و خسارت بار صنایع کشور، آن هم در سالی که نامش رشد 
تولید و مهار تورم است رســیدیم و خبری از اصلاح سیاست های غلط 

مدیران کارنابلد نیست؟
توصیه های رهبر معظم انقلاب از کلان سیاســت های کشور، به سطح 
عملیاتی و برنامه ای رسیده اســت و معنای آن این است که فرمایشات 
مکرر و ســال های قبل ایشــان بر زمین مانده و معلوم نیست مدیران 

اجرایی کشور چرا در عمل بی توجه بوده اند؟!
یکی از سیاســت های کلی نظام که رهبری معظم بارهــا بر آن تأکید 
داشته اند سیاست های اصل ۴۴ است که متأسفانه کارگزاران در اجرای 
آن سیاست های اساسی کشــور راهبرد های غلط بســیار داشته اند و 
امروز در یک نمونه واضح آن، که منجر به حدود ۲۰ هزارمگاوات ناترازی 
برق شده است، سیاســت گذاری های غلط و بسیار غلط در وزارت نیرو 
است که سرمایه گذاران را بسیار دلسرد نموده است و در یک کلام آنکه 
ســرمایه گذاران هیچ اعتمادی به قول و برنامه هــای این وزارت خانه 

کلیدی کشور ندارند و ...
در راســتای اجرای سیاســت هــای کلی اصــل ۴۴ قانون اساســی 
جمهوری اســلامی ایران و همچنیــن ماده ۱۳۳ قانــون برنامه پنجم 
توســعه اقتصادی،اجتماعی و فرهنگــی جمهوری اســلامی ایران و 
تاکید مجدد بر آن دربند » ت « ماده ۴۸ قانون برنامه ششــم توســعه 

اقتصادی،اجتماعی و فرهنگی مقرر گردیده :
دولت مکلف اســت از طریق وزارت نیرو در طول اجرای برنامه نسبت 
به افزایش توان تولیــد برق تا بیســت و پنج هزار مــگاوات از طریق 
ســرمایه گذاری مؤسســات عمومی غیردولتی، تعاونی و خصوصی 
اعم از داخلی و خارجی و یا منابع داخلی شــرکتهای تابعه یا به صورت 
روشهای متداول سرمایه گذاری از جمله ساخت، بهره برداری و تصرف 
)BOO( و ســاخت، بهره برداری و انتقال )BOT( اقدام نماید. خرید 
تضمینی برق بر اساس نرخ تعیین شده توسط شورای اقتصاد خواهد 

بود.
سوال اساسی اینجاست، در راســتای اجرای بند »ت« ماده ۴۸ برنامه 
ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی شــورای اقتصاد در مورخ 
۱۳۹۷/۱۲/۲۰ دســتورالعمل تعیین نرخ خرید تضمینی برق تصویب 

نموده که طبق بند » ب « ماده ۷ این دستور العمل:
»»وزارت نیرو مجاز اســت نســبت به صدور مجوز و پروانه احداث 
برای نیروگاه های مقیــاس کوچک با بــازده الکتریکی حداقل ۴۲ 
درصد یا مجموع بازده الکتریکــی و حرارتی حداقل ۷۰ درصد اقدام 

نماید. ««
»»انعقاد قــرارداد خرید تضمینی بــرق برای نیــروگاه های مقیاس 
کوچک نو)متقاضی عقد قــرارداد خرید تضمینــی ( مطابق با آخرین 
نرخ مناقصه نیروگاه های حرارتی بزرگ که بر اساس راندمان و شرایط 
محیطی تعدیل شده اســت. با اعمال ضرایب فصلی ماده ۴ این مصوبه، 

برای یک دوره حداکثر ۷ ساله انجام شود ««
همچنین مطابق بند »و« ماده ۷ دستورالعمل مذکور:

*))مادامی که قرارداد اولین مناقصه نیروگاهی منعقد نگردیده اســت 
وزارت نیرو مکلف اســت برای نیروگاه های مقیاس کوچک که دارای 
پروانه احداث می باشــند و یا پــس از ابلاغ این مصوبــه پروانه احداث 
دریافت می کنند، قــرارداد خرید تضمینی بر اســاس تعدیل نرخ پایه 
خرید برق در ســال ۱۳۹۵ طی دوره حداکثر ۵ ســاله منعقد نماید که 
تعدیل آن براســاس ماده )۲( این مصوبه از ابتدای سال ۱۳۹۶ تا تاریخ 
عقد قرارداد محاســبه و ملاک عمل نرخ پایه ســال های آتی قرار می 

گیرد((
آیا صدر بند » ب « ماده ۷ دســتور العمل پیش گفته درباره وصف نو یا 

غیر نو بودن مولد های تولید برق حکمی دارد؟
به عبارت دیگر آیا اطلاق حکم تکلیفــی منطوق صدر بند » ب « ماده ۷ 
این دستور العمل شــامل تمام مولدهای دارای مجوز متصل به سیکل 

تولید برق اعم از مولدهای نو و غیر نو می گردد؟
توضیح آنکه منطوق حکم صدر بند »ب« ماده ۷ دستور العمل پیش 
گفته دارای یک حکــم تکلیفی منجز درخصــوص ) صدور مجوز و 
پروانه احداث( است که اطلاق و عموم آن شــامل تمامی مولدهای 
دارای مجوز متصل به شبکه سیکل تولید برق است این در حالی که 
است که موضوع حکم ذیل این دســتور العمل ) انعقاد قرارداد خرید 
تضمینی ( اســت و این دو حکم کاملا منصــرف از یکدیگرند و صدر 
دستور العمل تابعی از ذیل آن نیست و از ســوی دیگر بند »و« ماده 
۷ دســتورالعمل مذکور در خصوص خرید تضمینی از مولدهای غیر 

نو می باشد.
اکنون پرسش دیگر آن است که اولا آیا صدر بند ب ماده ۷ دستورالعمل 
پیش گفته در خصــوص انعقاد قرارداد خرید تضمینــی برق با نیروگاه 

های مقیاس کوچک غیر نو ممنوعیتی وضع کرده است ؟
ثانیا آیا بند »و«ماده ۷ دســتور العمل مذکور ، وزارت نیرو را مکلف 
به انعقــاد قرارداد خریــد تضمینی بــا تمام نیروگاه هــای مقیاس 
کوچک دارای مولد اعــم از نو و غیر نو کــه دارای پروانه احداث می 
باشند آن هم براساس پایه قیمت ســال ۹۵ تا حداکثر ۵ سال کرده 

است یا خیر ؟
و از ســوی دیگر با عنایت به اطلاق بند ت ماده ۴۸ قانون برنامه ششــم 
توســعه که دولت را به صورت مطلق مکلف به خریــد تضمینی برق از 
تمامی نیروگاه های دارای مجــوز اعم از آنکه مولد نو یا غیر نو داشــته 
باشند نموده است،آیا بخشنامه و دستور العمل می تواند موجب تضییق 

و توسعه مفهومی و مصداقی قانون مجلس شورای اسلامی گردد؟
شورای محترم اقتصاد تکلیف این پرسش را روشــن نمی سازد و سایر 
ناظرین به این ظرفیت ســوزی بحران ساز وزارت نیرو توجهی ندارد که 
چرا سیاست گذاری های غلط و خلاف قانون تا این حد ناترازی برق در 

کشور را تشدید کرده است؟
آیا بند »ت« ماده ۴۸ قانون برنامه ششــم توسعه اقتصادی،اجتماعی و 
فرهنگی جمهوری اســلامی ایران در خصوص وصف مولد های تولید 
برق حکمــی دارد؟ به عبارت اخــری آیا اطلاق این ماده شــامل تمام 

مولدهای دارای مجوز متصل به شبکه برق اعم از نو و غیر نو می گردد؟
و آیا بخشــنامه و دســتور العمل مــی تواند موجب تضییق و توســعه 

مفهومی و مصداقی اطلاق و عموم قانون گردد؟

یادداشت

ســخنگوی ســازمان امور مالیاتی کشــور گفت: این 
سازمان در دولت ســیزدهم با تاکید بر مالیات ستانی 
عادلانه به تشــکیل و تقویت ادارات برای مبارزه با فرار 
مالیاتی در ادارات مالیاتی سراســر کشور اقدام کرد تا 

فرارهای مالیاتی را شناسایی کند.
مهدی موحــدی بکنظــر اظهــار داشــت: اقدامات 
گســترده ای به صورت کلی و جزیی در ســازمان امور 
مالیاتی صورت گرفته اســت تــا فرارهــای مالیاتی 

شناسایی شود.
وی افزود: تعدادی از شرکت ها و معامله های 
صوری و مجازی به محلی برای پول شــویی 
و فــرار مالیاتی تبدیل شــده بــود که این 

شرکت ها شناسایی و ساماندهی شدند.
ســخنگوی ســازمان امور مالیاتی کشور با 
تاکید بر اینکه رویکرد تحولی ســازمان امور 

مالیاتی شناســایی فرارهای مالیاتی با کاهش فشار به 

بخش تولید اســت، گفت: این ســازمان با 
برنامه ها و سیاســت های مختلــف به دنبال 
شناسایی و بســتن گلوگاه های فرار مالیاتی 
است.موحدی بکنظر ادامه داد: معافیت های 
افسارگســیخته ای وجود دارد کــه باید این 
معافیت ها ســاماندهی شــوند و با استفاده 
از ظرفیت قانونــی بتوانیم مالیات ســتانی 

عادلانه ای داشته باشیم.

وی تاکید کرد: درآمدهای مالیاتی در دولت سیزدهم 
افزایش یافته اســت، ولی این میزان کافی نیست و باید 
تلاش های بیشــتری در راستای شناســایی فرارهای 
مالیاتی و اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه 

مودیان کنیم.
به گفته رئیس مرکز آموزش، پژوهــش و برنامه ریزی 
مالیاتی کشور، در گذشته کم توجهی به حوزه مالیات 

و ضعف ساختاری در نظام مالیاتی وجود داشت.

مالیات

خریدار  وزارت صمت از ابتــدا، در رهن 
ماندن یکســاله ســند خودروهــا در طرح 
فروش یکپارچه را با این هدف در شــرایط 
ثبت نام در نظر گرفته بود تــا امید خرید از 
کارخانه و فروش در بازار آزاد با قیمت بسیار 
بالاتر را برای دلالان این بازار از بین ببرد، اما 
با مطرح شــدن پرداخت سود ۳۰ درصدی 
در فروش زیر یکسال خودروهای طرح، گویا 
هدف اصلی را تحت الشعاع قرار داده است؛ 
به گونه ای که شورای رقابت مصوب می کند 
دیگر لازم نیست خودروها یکسال در رهن 

شرکت باقی بمانند! 
 در جلسه ۱۱ اردیبهشت ماه مجلس شورای 
اســلامی، ماده ۱۲ طرح مالیــات بر عایدی 
سرمایه تصویب شد؛ بر اساس این ماده چهار 
کالای مشــمول مالیات بر عایدی سرمایه 
مشخص شدند. دولت در سال جدید تصمیم 
گرفت برای کوتاه کردن دست دلالان و دور 
نگه داشــتن آن ها از بازارهای ســرمایه ای 
همچون مسکن و البته خودرو، موضوع اخذ 
مالیات بــر عایدی ســرمایه را تعریف کند؛ 
هدف از این طرح، جلوگیری از پولشــویی، 
ایجاد نظــم و پیش بینی پذیــری در بازار و 
کاهش نوسان های قیمتی، کاهش نرخ تورم 
و همچنین کاهش جلوگیری از فرار مالیاتی 

بوده است.
در بخشــنامه های طــرح یکپارچه فروش 
خودروها ذکر شــده، زین پس خودروهای 
عرضه شده در ســامانه، بر اساس طرح اخذ 
مالیات بر عایــدی خودروها، در زمان خرید 
و فروش خودرو، بخشی از سود ایجاد شده، 
به  عنوان مالیات بر سود فروش، از فروشنده 

اخذ خواهد شــد.از زمان فروش محصولات 
خودروســازان بــه روش قرعه کشــی طی 
ســال های اخیر تاکنون که فروش در قالب 
ســامانه یکپارچــه تخصیــص و  از طریق 
قرعه کشــی نوبت دهــی انجام می شــود، 
اختلاف قیمت کارخانه تا بازار آزاد، همیشه 
انگیزه خرید از کارخانه و فروش در بازار آزاد 
و کسب سود را قوت بخشیده است؛ بنابراین 
همانطور که اشــاره شد، دولت طرح مالیات 
بر عایدی ســرمایه خودرو را تعریف کرد و 
حتی خودروهای عرضه شــده در ســامانه 
یکپارچه فروش خودرو را نیز مشــمول این 

مالیات دانست.طبق طرح مالیات بر عایدی 
ســرمایه خودرو در طرح فــروش یکپارچه 
محاســبات بدین صورت خواهــد بود که 
چنانچه مشــتری طرح، کمتر از ســه سال 
از تحویل خودرو، اقدام به فــروش و انتقال 
خودرو خود کند، بایســتی بیــن ۱۰ تا ۳۰ 
درصد، از ســود حاصل از فروش را به عنوان 
مالیات بــر عایدی بپردازد؛  امــا اگر خودرو 
بیش از سه ســال نگهداری شود مالیاتی به 
آن تعلق نخواهد گرفت. در حقیقت افرادی 
که خودروی خود را در ســال اول بفروشند 
۳۰ درصد، سال دوم ۲۰ درصد و سال سوم 

۱۰ درصد، بایستی مالیات پرداخت کنند.
موضوع اخذ مالیات از خودروهای ســامانه 
یکپارچه در حالی مطرح شــد کــه با توجه 
به در رهن شرکت خودروســاز ماندن سند 
خودروهای طرح یکپارچه به مدت یکسال، 
مشــتری قانوناً اجازه فروش آن را ندارد )هر 
چند که خرید و فروش حواله ها کم نیست(، 
بنابراین به نظر می رســید کــه کارکرد این 
طرح برای یکســال اول )قانوناً( موضوعیت 
پیدا نکنــد؛ اما گویا دیگر سیاســت گذاران 
به اینجای موضــوع هم فکر کــرده بودند 
که دست مشــتری و در حقیقت دلالان را 

برای فروش خودروهــای طرح یکپارچه باز 
بگذارند و با اخذ ۳۰ درصد از سود حاصله از 
فروش در بازار آزاد با عنوان مالیات بر عایدی 
ســرمایه، دیگر کاری به اینکه مشــتری با 
خودروی خود چه خواهد کرد نداشته باشد.

بنابراین شــورای رقابت روز شنبه، اصلاح 
مصوبه ۵۴۳ این شــورا )دستورالعمل ۵۴۳ 
تنظیــم بــازار خودروهای ســواری( را در 
دســتور کار قرار داد و مصوبه ۵۷۱ شورای 
رقابت را تصویب کرد که بر اســاس آن، در 
رهن ماندن ســند خوروهای طرح فروش 

یکپارچه حذف شد.
گفتنی اســت بر این اســاس بند ۷ ماده ۴ 
دستورالعمل ۵۴۳ شــورای رقابت )تنظیم 
بازار خودروهای ســواری(  ۱۱ بهمن سال  
۱۴۰۱ کــه  عرضه  کننده خــودرو موظف 
اســت روش های بازدارنده برای جلوگیری 
از انتقال ســند حداقل به مدت یکســال، 
از جملــه در رهــن گرفتن ســند خودرو، 
اتخاذ و اجرا کند را حذف کرده اســت.این 
دســتورالعمل در حالی به تصویب شورای 
رقابت رســیده که وزارت صنعت، معدن و 
تجارت،  در گذشته شــرط در رهن ماندن 
ســند خودروها به مدت یکسال را برای دور 
نگه داشــتن دلالان از هجوم خرید خودرو 
به قیمت کارخانــه از ســامانه و فروش در 
بازار آزاد و بهره مندی مصرف کننده واقعی 
از جهت دسترســی بــه خودرو بــه قیمت 
کارخانــه ای، تدوین کــرده بــود؛ در پی 
پیگیری ایسنا از وزارت صمت از سوی آنان 
عنوان شد که مصوبه شــورای رقابت را اجرا 

می کنیم.

سخنگوی سازمان مالیاتی اعلام کرد؛شناسایی و مبارزه با فرارهای مالیاتی

ضرورت تسهیل گری به جای تصدی گری دولتی

وش متری مسکن در بورس شرط نبندد وی اسب بازنده فر دولت ر
خریدار  کارشناسان بازار مسکن معتقدند 
که هرچند ایده عرضه متری مســکن عواید 
مثبتی برای این بازار دارد؛ اما پیاده ســازی 
موفق آن از مســیر بورس کالا بــا ابهامات 

جدی رو به رو است.
 با توجه به افزایش مداوم نرخ تورم در کشور 
و همچنین نوســانات نرخ ارز، بازار مسکن 
ایران نیز به طور معمــول دچار جهش های 
دوره ای می شــود؛ در این شرایط بسیاری از 
متقاضیان خرید مســکن از خرید خانه جا 
می مانند، به طوری که ســن انتظار خانه دار 
شدن در کلان شــهر تهران به بیش از ۱۵۰ 

سال رسیده است!
بنابراین، قیمت مســکن تحت تأثیر تورم و 
رشــد بازارهای موازی یک باره جهش کرده 
و ارزش دارایی مردم در مقایســه با رشــد 
قیمت خانه افت می کند. در سال های اخیر 
طرح های متنوعی برای حل مشکل مسکن 
ارائه شده است که یکی از مشهورترین آن ها 
»ایده عرضه مســکن در بورس کالا« بوده 

است.
از ســال ۱۳۹۹ این موضوع مطرح شد که 
عرضه مســکن در بــورس می تواند ارزش 
سرمایه مردم را در برابر تورم عمومی حفظ 
کند. مدافعان این طرح معتقدند، با توجه به 
این که معمولاً بازار مســکن با تورم عمومی 
رشــد می کند، حکم ســپر تورمی را دارد. 
اما ممکن اســت برخی افراد سرمایه کافی 
برای خرید خانه نداشته باشند که در بورس 
مســکن می توانند به متراژ مشخصی سهام 
بخرند.ســرمایه گذاری در بورس مســکن 
می تواند با کمترین سرمایه و از طریق خرید 
یونیت انجام شود. بر اساس این ایده ارزش 
تمام شده ســاخت یک واحد یا یک پروژه، 
تبدیل به ورقه های کوچک بهادار شــده و 
در بازار به وســیله انبوه ساز عرضه می شود. 
بورس مســکن یکی از روش هــای کاهش 
وابســتگی بازار مسکن به سیســتم بانکی 

عنوان شده است.

سراب خانه دار شدن از طریق فروش 
متری مسکن در بورس کالا

بنا بر نظر برخی از کارشناسان، طرح فروش 
مسکن در بورس کالا دچار مشکلاتی است 
که می تواند به طور کلی هــدف این طرح را 
زیر ســوال ببرد؛ به عنوان مثــال برخی از 
کارشناسان بازار سرمایه هشدار می دهد که 

این طرح ممکن است به طور کلی تبدیل به 
یک »پروژه بورسی« شــود؛ به این معنا که 
عده ای به دنبال آن باشند تا قیمت سهم ها 
را بالا ببرند و ســهام خود را با قیمت بیشتر 
به فروش برسانند، در این وضعیت این بازار 
جدید نمی تواند محل مطمئنی برای ورود 

سرمایه های خرد مردم باشد.
علی اصغــر عنابســتانی نماینــده مجلس 
شــورای اســلامی در این باره گفت: عرضه 
مســکن در بازار بورس فی النفســه خوب 
اســت، اما در شــرایط کنونی و با وضعیت 
دخالت دولت، عرضه مسکن و زمین در بازار 
سرمایه اشــتباه بوده و خطرآفرین خواهد 
بود. به عنــوان نمونه ممکن اســت به جای 
خانه دار شــدن اقشــار کم درآمد، راه برای 
سوداگران و دلال های بازار مسکن هموارتر 
شــود تا بتوانند بــا خرید خانــه از بورس 

مسکن، آن را گران تر به مردم بفروشند.

عرضه مسکن در بورس نمی تواند 
وعده های دولت را محقق کند

در حالی برخی از مسئولان دولت معتقدند 
که عرضــه مســکن در بــورس باعث حل 
مشــکلات این بــازار می شــود و می  تواند 
راه حل نهایی بــرای تحقق وعده های دولت 
برای خانه دار شــدن مردم باشد، بسیاری از 
کارشناسان مســکن اعلام کرده اند، دولت 
باید بر تولید و عرضه مســکن تمرکز کند و 
بورس نمی تواند پاســخ مناسبی به شرایط 

فعلی بازار مسکن باشد.
فرشــید ایلاتی، کارشــناس بازار مسکن با 
اشــاره به اینکه راه اندازی صندوق املاک 
و مســتغلات در بورس اثر چندانی بر بازار 
مسکن نخواهد گذاشت هم عنوان کرد: این 
نحوه ورود مسکن به بورس می تواند بازار را 
با افزایش قیمت رو بــه رو کند، به طور کلی 
می  توان گفت کــه تنها اثــری که صندوق 
املاک و مســتغلات و فروش متری بر جای 

خواهد گذاشت بر بازار بورس است.
همچنین، فرهاد بیضایی، کارشــناس بازار 
مســکن درباره طرح فروش مسکن در بازار 
بورس به مهــر گفت: به طــور کلی فروش 
مسکن در بورس امکان پذیر نیست؛ چرا که 
در بورس کالاهای همگن عرضه می شود و 
مسکن جز کالاهای همگن نیست و قیمت 
مشــخص و واحدی ندارد. قیمــت خانه بر 
اســاس نوع مصالح، موقعیــت جغرافیایی 

و ده هــا عوامل دیگــر تعیین می شــود و 
نمی توان بــا قیمتی واحــد آن را به فروش 

رساند.

خرید متری مسکن مناسب است؛ اما 
بورس نمی تواند مردم را خانه دار کند

برخی از کارشناســان معتقدنــد که ایده 
فروش متری یا ســهامی مســکن می تواند 
موفقیت آمیز باشــد؛ اما طرح فعلی عرضه 
مســکن در بورس اجرای مناســبی برای 
این ایده نیســت؛ در این باره میثم مهرپور، 
کارشــناس اقتصادی عنوان می کند، طرح 
فروش متری مســکن در بورس چند وقت 
پیش هم مطرح شــد، اما بــه مرحله اجرا 
نرســید. در خصوص این طرح اگر انتظار بر 
این است که تمام مشکلات بازار مسکن حل 
شود، طبیعتاً چنین اتفاقی رخ نخواهد داد؛ 
عرضه مسکن در بورس ارتباطی با خانه دار 
شدن مردم ندارد و نمی تواند تحول خاصی 

در بازار مسکن ایجاد کند.
بنابرایــن، برخــی پیشــنهاد می کنند که 
دولت باید به دنبــال طرحی باشــد که به 
طور هم زمان هم ارزش ســرمایه های مردم 
را حفظ کند، هم باعــث رونق تولید و عرضه 
مســکن در بازار شــود؛ تجربه عرضه طلا و 
خودرو در بورس کالا با وجــود اینکه دولت 
به نسبت بازار مســکن عاملیت بیشتری در 

آن ها دارد موفقیت آمیز نبوده است.
متأســفانه، بســیاری از مردم نســبت به 
سازوکار بورس کالا ســردرگم بوده و عرضه 
مســکن در بــورس نمی تواند بــرای آن ها 
جذاب باشــد. از طرف دیگر عرضه صندوق 
مســکن در بورس کالا دارای ایراداتی است 
که فعالان این حوزه چنــدان رغبتی به آن 
ندارند. از جمله دلایل عدم اســتقبال از این 
صندوق، ایراداتی اســت کــه این صندوق 

دارد. حجــم و انــدازه این صنــدوق برای 
مسکن ایران بسیار ناچیز است.

در این باره حســن بان، کارشــناس تأمین 
مالی مسکن و مستغلات گفته است، حجم 
صندوق مسکن عرضه شــده در بورس کالا 
بســیار محدود بــوده و برای بازار مســکن 
ایران کــه غول بزرگــی اســت، آن چنان 
تأثیرگذار نیســت؛ به گفته این کارشناس 
حوزه مســکن، بورس کالا در بازار مسکن 
ناتوان اســت »بورس کالا تاکنون در حوزه 
مســکن نتوانسته اســت کاری بکند. چون 
توان ورود به این عرصه را ندارد. بورس کالا 
فضای خاص خــود را دارد و نمی تواند اوراق 
سلف پروژه مســکن و حتی صندوق املاک 

را بفروشد.«

دولت به دنبال تسهیلگری در مسیر 
ساخت مسکن باشد نه تصدی گری

بنا بر نظر برخی از کارشناســان اقتصادی، 
دولت به دلیل شــرایط ســاختاری اقتصاد 
ایران نمی توانــد عاملیت زیــادی در بازار 
مسکن داشته باشــد؛ به عنوان مثال دولت 
هنــوز در مجاب کــردن نهادهــای تحت 
اختیار خود برای واگــذاری اراضی مازاد به 
نهضت ملی مسکن مشکل دارد و در تکمیل 
طرح های حوزه مســکن دولت های قبل به 
بن بست خورده است و قادر به کنترل تورم 
تولید مصالح و رشــد قیمت بازار مســکن 

نیست.
حال پرسشــی که مطرح می شود این است 
که چگونــه سیاســت گذار می تواند بدون 
حضور بخش خصوصی متخصص در مدت 
باقیمانده از عمر مدیریتــی خود ۴ میلیون 
واحد مسکونی بســازد و تحویل متقاضیان 
بدهد؟ برخی از کارشناسان حوزه حکمرانی 
معتقدنــد دولت بایــد در سیاســت های 
کلان خود به ســمت تســهیل گری رشد 
سرمایه گذاری در ســاخت مسکن حرکت 
کنــد و نه تصدی گــری در بازار ســاخت و 

عرضه مسکن.
در ایــن زمینه ســید طه حســین مدنی، 
رئیس اندیشــکده حکمرانی هوشمند در 
مورد چگونگی نحوه ورود بخش خصوصی 
بیان کرده، حضور شرکت های دانش بنیان 
در حوزه ســاخت و عرضه مسکن و هدایت 
نقدینگی ســرگردان مردم بــه این حوزه 
می تواند مسیر هموارتری برای ساماندهی 

بازار مســکن ایجاد کند؛ البتــه پیش از هر 
چیز باید گفــت که نقش نظارتــی دولت و 
ریل گذاری قانونی مناســب لازمه موفقیت 
هر طرح در بازار مسکن خواهد بود؛ بنابراین 
شاید ایده عرضه متری مسکن بتواند عوائد 
زیادی برای جامعه داشــته باشد؛ اما سوال 
اینجاست که آیا بورس کالا می  تواند مسیر 

مناسبی برای پیاده سازی این ایده باشد؟
وی افــزود: نهادهای متولی حوزه مســکن 
ماننــد وزارت راه و شهرســازی باید ضمن 
بررســی دقیق و کارشناسی طرح های ارائه 
شده برای رونق تولید مسکن، ایرادات فعلی 
قوانین را شناســایی کرده و پیشنهادهای 
کارشناســی خود را برای اصلاح به مجلس 

تقدیم کنند.
این کارشــناس حوزه حکمرانــی در ادامه 
گفت: به عنــوان مثال قانــون پیش فروش 
ســاختمان در دولت دهم و در سال ۱۳۸۹ 
در ۲۵ ماده بــه تصویب رســید و از همان 
ســال تا کنون ایــن قانون اثــر معکوس بر 
رونــد معامــلات و پیش فــروش و صنعت 
ساخت وســاز داشــته، با وجود اینکه اکثر 
کارشناسان حوزه مســکن بر این باورند که 
دولت باید زودتر به فکر اصلاح قوانین و ارائه 
راهکارهــای علمی و تخصصی بــرای بازار 

مسکن باشد.
مدنی با اشــاره به لزوم همــکاری دولت و 
بخــش خصوصــی در زمینه رونــق تولید 
مســکن افزود: در این زمینه دولت می تواند 
با عرضه زمین و ارائه تسهیلات مالی راهگشا 
باشــد، البته باید به این مســئله اشاره کرد 
که ساخت مســکن نمی تواند توسط دولت 
صورت پذیرد چرا که نه تنها بار مالی زیادی 
برای دولــت ایجاد می کند؛ بلکــه به دلیل 
فرایندهــای اجرایی پیچیــده و تخصصی 
امکان کاهش کیفیت ساخت وســاز توسط 

نهادهای دولتی وجود دارد.
وی با اشــاره به ضرورت حضور انبوه سازان 
در عرصه ســاخت مســکن افزود: برخی از 
شــرکت ها توان فنی مناسبی برای ساخت 
هزاران واحد مسکونی دارند؛ اما به دلیل فقر 
دانش مدیریت ممکن اســت در زمان بندی 
اجرا و اقدامات خود با مشکل مواجه شوند؛ 
در این شــرایط ممکن است اعتماد مردم به 
شــرکت های ساخت وساز مسکن به صورت 
مداوم کاهش یابد و مسیر سرمایه های خرد 

هیچ گاه به این مسیر وارد نشود.
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طی دو سال آتی صورت می گیرد
ویکرد  بازنگری یک هزار و ۵۰۰ برنامه درسی با ر

اشتغال پذیری
مدیرکل دفتــر برنامه ریزی آموزش عالی از بازنگری، روزآمدســازی و 

کارآمدسازی هزار و ۵۰۰ برنامه درسی طی دو سال آینده خبرداد.
رضا نقــی زاده درباره آخریــن وضعیت پذیرش دانشــجوی حرفه ای 
در مقاطع مختلف آموزش عالی گفت: در جلســه ۹۵۹ شــورای عالی 
برنامه ریزی آموزش عالی مصوب شــد، بخش مهارتــی و کارآمادگی 
رشــته ها در تدوین و بازنگری برنامه های درســی جدید، افزایش داده 
شــود.وی ادامه داد: بنابراین بازنگری، روزآمد ســازی و کارآمدسازی 

هزار و ۵۰۰ برنامه درسی طی دو سال آینده در برنامه قرار گرفت.
مدیرکل دفتر برنامه ریــزی آموزش عالی افــزود: در بازنگری، روزآمد 
سازی و کارآمدســازی برنامه های مذکور »افزایش کیفیت آموزشی«، 
»توجه به آمایش و مأموریت دانشــگاه در خود رشته« و »تقویت بسته 

مهارتی اشتغال پذیری« پیش بینی شده است.
نقی زاده افزود: همچنین مقررشده در دوره های کارشناسی، مهارت و 

اشتغال پذیری تا ۱۵ واحد افزایش داده شود.
وی با اشاره به برنامه های درسی با رویکرد حرفه ای که مبتنی بر تقاضا 
تدوین می شــوند، نیز افزود: برای رشــته هایی که متقاضی آن جامعه 
و یا صنعت اســت، مقرر شــده تا ۴۰ واحد برنامه های درسی منطبق با 
نیازهای آن واحد صنعتی، اقتصادی و دســتگاه درخواست کننده ارائه 
شــود، که طبق قاعده بخش عمده آن از بسته »آمایشــی مأموریتی و 
مهارتی و اشتغال پذیری« خواهد بود و احتمالاً ۱۰ واحد هم به دروس 

اختیاری آن اختصاص داده خواهد شد.

یامین پور مطرح کرد
 پرداخت ۱۲۴ هزار میلیارد تومان وام ازدواج 

در سال ۱۴۰۱
معاون امور جوانــان وزارت ورزش و جوانان با اشــاره به پرداخت ۱۲۴ 
هزار میلیــارد تومــان وام ازدواج به جوانــان گفت: بانک هــا مجاز به 

درخواست یک ضامن بیشتر نیستند.
 وحید یامین پور معاون امور جوانــان وزارت ورزش و جوانان درباره وام 
ازدواج اظهارداشت: دســتور حمایت از ازدواج جوانان، مصوبه شورای 
عالی جوانان است که ریاست آن را شخص رئیس جمهور بر عهده دارد و 

قوانین و دستورها با امضای وی ابلاغ می شود.
وی دلیل اجرا نشدن دستورها را عدم نظارت بانک مرکزی بر بانک های 
عامل و نیز توزیع نامعقــول منابع در بانک ها اعلام کــرد و گفت: بانک 
مرکزی موفق به توزیع معقول نشــده اســت و برای مثال در یک شهر 
کوچک بانکی که باید به ۱۰۰ نفر تســهیلات ازدواج پرداخت کند فقط 
می تواند به ۱۰ نفر پرداخت کند و ۹۰ نفــر باقی مانده در بلاتکلیفی به 

سر می برند و زمان دقیقی برای پرداخت به آن ها اعلام نمی شود.

معــاون امــور جوانــان وزارت ورزش و جوانان خاطر نشــان کرد: اگر 
شعبه ای برای مثال در پرداخت تسهیلات ازدواج سه ماه تأخیر خواهد 
داشــت چرا فرد متقاضی نباید به شــعبه با بانکی که ایــن فرایند را در 
یک ماه انجام می دهد مراجعه کند.وی با بیــان اینکه بانک ها ۸۰ هزار 
میلیارد تومان در ســال ۱۴۰۰ و نزدیک به ۱۲۴ هــزار میلیارد تومان 
در ســال ۱۴۰۱ برای وام ازدواج پرداخت کردند، گفت: این رقم به این 
معنا است که در سال گذشته و در مقایسه با سال قبل خود یعنی ۱۴۰۰ 
مجموع پرداختی وام ازدواج به متقاضیان ۵۵ درصد رشد داشته است 
اما پرداخــت وام ازدواج در ســال ۱۴۰۱ و در قیاس بــا ۱۴۰۰ با چهار 

درصد کاهش در دریافت کنندگان وام مواجه بوده است.
به گفته یامین پور، در سال ۱۴۰۰ متوســط دریافت کنندگان وام ۸۷ 

درصد بوده است اما در سال ۱۴۰۱ این عدد به ۸۳ درصد رسید.
وی با اشــاره به عدم رضایت وام گیرندگان از بانک ها نیز گفت: بانک ها 

مجاز به درخواست یک ضامن بیشتر نیستند و باید آن را اجرا کند.

چمران عنوان کرد
ح مجلس برای حل ترافیک وآلودگی  طر

 هوای تهران
رئیس شــورای شــهر تهران اعلام کرد که مرکز پژوهش های مجلس 

طرحی را برای رفع ترافیک و آلودگی هوای تهران ارائه کرده است.
 مهدی چمران در در حاشــیه جلسه شورای شــهر تهران با حضور در 
جمع خبرنگاران با بیان اینکه مرکز پژوهش های مجلس طرحی را برای 
رفع معضل ترافیک و کاهش آلودگی هوا ارائه داده اســت که در جلسه 
هم اندیشــی این طرح مورد بحث و بررســی قرار گرفت و ایرادات برای 
اصلاح اعلام شــد، گفت: یکی از اقدامات این طرح پیش بینی پیمایش 
خودروها و واگذاری ســهم خودروهای کم پیمایش به دیگر خودروها 

بود چرا که گنجایش معابر تهران برای خودرو تکمیل شده است.
وی با بیان اینکه تردد فعلی فوق ظرفیت بزرگراه هاست  و امروز نیز قرعه 
کشی می کنند و حداقل یک میلیون خودرو اضافه می شود، بدون اینکه 
خودروهای فرســوده از رده خارج شــوند، در خصوص واردات اتوبوس 
به تهران نیز گفت: گزارشــی از ســوی معاون حمل و نقــل و ترافیک 
شهرداری تهران در خصوص اقدامات عملیاتی این معاونت ارائه خواهد 

شد.
رییس شــورای شــهر تهران با تأکید بر اینکه اگر ساختمان های اعلام 
شده ایمن شــوند که این امر بسیار خوب اســت، خاطرنشان کرد: باید 
بررسی شود که ساختمان های ناایمن نیز برای ایمن سازی اقدام کنند؛ 
پارکینگی که دیروز کلنگ زنی شده ســازه جدایی از بیمارستان است 
و ارتباطی با بیمارســتان ندارد. این پارکینگ متعلق به بیمارســتان 
شریعتی است که به صورت مشارکتی با شــهرداری ساخته می شود و 

یک یا دو بیمارستان دیگر نیز در برنامه وجود دارد. 
چمران همچنین در صحن علنی شــورای اسلامی شــهر تهران با بیان 
اینکه صورت هزینه های اسفند ماه هنوز ارسال نشده است، اظهار کرد: 
با توجه به اینکه در خردادماه هســتیم، نیاز اســت که گزارش سریعتر 
ارائه شــود تا ناچار به تذکرات پی در پی در این زمینه نشویم؛ تا به حال 
گزارشات به موقع ارائه شــده و امیدواریم گزارشــات پس از این نیز به 

موقع ارائه شود.
چمران در ادامه سخنان خود در صحن علنی شورای شهر با بیان اینکه 
بعد از تهدیدهای اســرائیل ، رونمایی از موشــک خرمشهر پاسخی به 
گزافه گویی های اســرائیل اســت که قدرت و توان ایران را نشان داد، 
گفت: خاطرم هســت که اســرائیل زیرساخت های هســته ای عراق 
را هدف قــرار داد و اگر قــدرت بازدارندگی ایران نبود، اســرائیل قطعا 
تهدیدهای خود را علیه ایران عملیاتــی می کرد و امیدوارم فرزندانمان 

در صنایع دفاعی هر روز توفیقات بیشتری کسب کنند.

دیوار

خریــدار  معــاون قضایی قــوه قضائیه 
گفت:بایــد بین افرادی که کشــف حجاب 
می کنند با توجه به هــدف آنها تفاوت قائل 
شویم و موضوع حجاب در جلسه سران سه 
قوه ، شــورای امنیت ملی و شــورای عالی 

انقلاب فرهنگی بررسی شده است
 بهزاد پورسید معاون حقوقی و امور مجلس 
قــوه قضائیه در نشســت خبــری تببین و 
پاســخگویی به ســوالات پیرامون لایحه 
حجاب و عفاف اظهارداشــت: از نیمه دوم 
سال گذشــته موضوع تهیه لایحه عفاف و 
حجاب در نهادهای مختلــف و بخش های 
تصمیم گیــری مثل شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی و ســران ســه قوه مطرح شــد و 

رویکردها متفاوت بود.
وی افزود: باید بین افرادی که کشف حجاب 
می کنند با توجه به هــدف آنها تفاوت قائل 
شــویم و به دنبال برخورد انتظامی و قضائی 
صرف نباید باشــیم. اولویــت بر بخش های 
دولتی باشــد همچنین بین جــرم و تخلف 
تفاوت قائل شویم.وی اظهارداشت: موضوع 
در جلسه سران ســه قوه مطرح و در شورای 
امنیت ملی و شورای عالی انقلاب فرهنگی 

نیز بررسی شد.

حجاب و عفاف جنبه های مختلف 
سیاسی، اجتماعی و فرهنگی دارد

پورســید گفت: لایحه قضائی فقط به دنبال 
جــرم انگاری اســت ولی حجــاب و عفاف 
جنبه های مختلــف سیاســی، اجتماعی 
و فرهنگــی دارد ولی قــوه نمی تواند همه 
جانبه عمل کــرد و باید بیــن تخلف و جرم 
در لایحه تفاوت قائل شده ایم .در این حوزه 
باید تدابیری اندیشــیده شــود تا کمتر به 
سمت تشکیل پرونده قضائی و صدور احکام 

کیفری برای شهروندان برویم.
معاون قوه قضائیه گفــت: از لایحه قضائی 
نمی تــوان انتظــار موضوعــات فرهنگی و 
اجتماعی داشــت و دســتگاه های دیگر به 
وظایف خود عمل کنند. قوه تابع قانون است 

و هر چه تصویب شود قوه تمکین می کند.

لایحه جداگانه ای در مورد ترک 
فعل ها در حال تهیه است

وی درباره نحــوه ضمانــت اجرایی لایحه 
عفــاف و حجاب گفت: لایحــه جداگانه ای 
در مورد تــرک فعل ها در حال تهیه اســت 
تا تقدیم دولت شــود و ســپس در مجلس 
بررسی شود.پورســید درباره زمان تبدیل 
شدن این لایحه چه زمانی ایت، گفت: اگر به 
صورت دو فوریت در مجلس تصویب شــود 

طی ۲ ماه آینده تبدیل به قانون خواهد شد.
وی گفت: در این لایحه با کشــف حجاب رو 
به رو هســتیم و افرادی که صاحب حرف و 
اصناف هستند، بر اساس قانون های کنونی 
هم باید تمکین کننــد در این لایحه هم هر 
چه شورای نگهبان تأیید کنند باید اجرایی 
شود.پورسید در پاســخ به پرسشی در مورد 
اینکه مجازات مالکان و کاســبان خصوصی 
در خصوص کشف حجاب مشتریان مبنای 

شــرعی دارد؟ گفت: قوانینی در این حوزه 
وجود دارند. این لایحه مکمل قوانین دیگر 
است. در خصوص افرادی که صاحبان حرفه 
هستند تکالیف قانونی و تنظیم شده صنفی 
دارند، در خصوص حجــاب مجموع قوانین 

صنفی وجود دارد.

تشدید مجازات افراد چهره در صورت 
کشف حجاب

وی گفت: چهره ها فقط جریمه نمی شــوند 
و محرومیت از فعالیت حرفه ای و تشــدید 
مجازات نقدی هم برایشــان در نظر گرفته 

شده است.
وی افزود: در این لایحه به مــاده ۲۳ قانون 
مجازات اســلامی ارجاع داده شده است و 
در این ماده به نوعــی محرومیت از حقوق 
اجتماعــی مطرح اســت به طــوری که در 
این قانــون مجازات های مختلفــی اعم از 
انفصال از خدمات دولتــی، الزام به خدمات 
عمومی، منع عضویــت در احزاب و… برای 

متخلفان در نظر گرفته شده و دست قاضی 
در موارد مختلف باز گذاشــته شده است و 
بازدارندگی  اجتماعــی  محرومیت هــای 
خواهند داشت.پورسید یادآور شد: به دلیل 
اینکه مجازات های مکمل را براساس قانون 
۲۳ در نظر گرفته ایــم موضوع فقط جریمه 
نقدی نیســت و مجازات هــای دیگری نیز 

وجود دارد.

تهیه پیوست فرهنگی و اجتماعی 
وظیفه قوه قضائیه نیست

پورســید با بیان اینکه فرایند طی شده در 
دولت روح حاکم لایحه قوه قضائیه اســت و 
تعارض چندانی وجود نــدارد، گفت: لایحه 
بر اساس توافقات ۳ قوه تهیه شده و با توجه 
به اجمــاع جمعی لایحه احتمــالاً تغییری 

نخواهد داشت.
معاون قوه قضائیــه گفت: تهیه پیوســت 
فرهنگی و اجتماعی وظیفه قوه نیســت و ما 

فقط وظیفه جرم انگاری داریم.

معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضائیه در 
واکنش به اینکه تعامل و مذاکره با شــورای 
نگهبان برای تأیید این لایحه صورت گرفته 
اســت یا خیر؟ بیان کرد: تاکنــون مذاکره 
رســمی صورت نگرفته و باید منتظر باشیم 

تا فرآیند بررسی تصویب لایحه طی شود.
وی در پاســخ به پرسشــی در مورد دلیل 
طولانی بودن روند رســیدگی به پرونده ها 
در این لایحه گفت: به نظر ما طولانی بودن 
فرآیند سبب تنبه می شــود و اگر فرد اعلام 
کند متنبه شــده برای یکبــار می پذیریم و 

برخورد قهری صورت نمی گیرد.

جرم انگاری برای اصناف متخلف
پورسید در پاسخ به پرسشی در مورد اینکه 
در این لایحه بــا اصنافی کــه توزیع لباس 
نامناسب داشته باشــند، برخورد می شود، 
گفت: بله، هم در بحــث واردات و هم تولید 
و توزیع البســه ای که مغایر با عفت عمومی 

است جرم انگاری شده است.

توسعه دوربین های چهره نگاری با 
درآمد ناشی از جرایم

وی درباره سامانه چهره نگاری بیان داشت: 
در قوه قضائیه بر اساس آنچه از نسخ وزارت 
کشور و فراجا دریافت کردیم نشان می دهد 
نیروی انتظامی می تواند و توانسته این کار 
را انجام دهد ولی از بودجه ســالانه و درآمد 
ناشی از جرایم هم می شود سامانه را بیشتر 

تکمیل کرد و توسعه داد.

حمایت از عامرین در لایحه عفاف
 و حجاب

پورسید در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه به 
نظر می رسد در این لایحه حمایت از عامرین 
در نظر گرفته نشده است، گفت: بله در نظر 
گرفته شــده است و شــامل جزای نقدی و 
تشــدید مجازات برای کسانی که به عامران 
یا به زنان محجبه توهین داشــته باشــند، 

باشند، است.

اداره کل ثبت و اسناد واملاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون تکلیف وضعیت ثبتی

 و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
براب رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۰۰۱۶مورخ ۱۴۰۲/۰۲/۰۵هیــات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کرمانشــاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فرزانه رضائی ســرجوئی 
فرزند جعفر بشماره شناسنامه ۲۰ وشماره ملی ۳۲۵۸۱۴۷۷۲۸صادره از کرمانشاه به آدرس بلوار 
طاق بســتان کوی ۱۳۱ کوچه شهید شعبانی جنوبی،در شــش دانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۱۸۵ متــر مربع واقع در محدوده اراضی پلاک ۲۰ فرعی از ۱۴۱ اصلی بخش یک حومه حوزه ثبت 
ملک کرمانشــاه ناحیه یک خریداری مع الواسطه از مالک رسمی مشاعی محمد نبی میرزا دولتشاهی 
متقاضی محرز گردیده اســت لذابه منظور اطلاع عمــوم مراتب دردو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرا به این اداره تســلیم و پس از 
اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض خودرا به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید،ظرف مدت یک ماه تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۰۲/۲۳تاریخ انتشار نوبت دوم۱۴۰۲/۰۳/۰۸

۱۲/م الف/۵۱۲
سجاد مويدی رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۶99مورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقردر  واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  فرزند عیسی به   
شــماره شناسنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت به ششدانگ عرصه 
واعیان یک باب مغازه به مساحت ۲۰/۴۳ متر مربع درقسمتی از پلاک ۷۴۶ اصلی واقع دربندر 
ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصدق ومحمد محمدی  محرز گردیده اســت. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شــود. در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجــع قضایی تقدیم  نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 
صادر خواهد شد.  صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. 

م الف: ۲۰۰
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی

 اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۶9۵مورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقردر  واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  فرزند عیسی به   
شــماره شناسنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت به ششدانگ عرصه 
واعیان یک باب مغازه به مســاحت ۲۰/۷۶متر مربع درقسمتی از پلاک ۷۴۶ اصلی واقع دربندر 
ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصدق ومحمد محمدی  محرز گردیده اســت. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شــود. در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجــع قضایی تقدیم  نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 
صادر خواهد شد.  صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. 

م الف:۱99
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی

 اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره۰۷۰۰ ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰مورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقردر  واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  فرزند عیســی 
به   شــماره شناســنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت به ششدانگ 
عرصــه واعیان یک باب مغازه به مســاحت ۲۲/۳۰  متر مربع درقســمتی از پلاک ۷۴۶ اصلی 
واقع دربندر ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصــدق ومحمد محمدی  محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود. در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم  
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالکیت صادر خواهد شــد.  صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی 

نمی باشد. م الف ۲۰۱
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی
 اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۷۰۲مــورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقردر  واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملــک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  
فرزند عیسی به   شماره شناسنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت 
به ششــدانگ عرصه واعیان یک باب مغازه به مساحت ۲۱/۲۰ متر مربع درقسمتی از پلاک 
۷۴۶ اصلــی واقع دربندر ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصدق ومحمد محمدی  
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی 
می شــود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.  صدور ســند مالکیت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف: ۲۰۲
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت
 ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۶9۸مــورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقردر  واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملــک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  
فرزند عیسی به   شماره شناسنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت 
به ششــدانگ عرصه واعیان یک باب مغازه به مساحت ۲۱/۵۰ متر مربع درقسمتی از پلاک 
۷۴۶ اصلــی واقع دربندر ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصدق ومحمد محمدی  
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی 
می شــود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.  صدور ســند مالکیت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف:۲۰۴
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۷۰۱مــورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقردر  واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملــک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  
فرزند عیسی به   شماره شناسنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت 
به ششدانگ عرصه واعیان یک باب ساختمان انباری  به مساحت ۲۱/۶۰ متر مربع درقسمتی 
از پــلاک ۷۴۶ اصلی واقع دربندر ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصدق ومحمد 
محمدی  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز 
آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.  صدور ســند مالکیت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف:۲۰۳
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی
 اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۲۲۵مــورخ ۱۴۰۲/۱/۲۲ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقردر  واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای محمد محمودنژاد  فرزند 
عبدالنبی  به   شماره شناسنامه۲۳۳۱ کد ملی ۳۵۳9۵۴۶۶۱۸ صادره از گناوه   را نسبت به 
سه دانگ  مشاع از ششدانگ عرصه واعیان یک قطعه زمین کشاورزی   به مساحت ۳۴۷۱۴  
متر مربع درقســمتی از پلاک ۸۸۰ اصلی واقع در قریه جزیره گناوه   خریداری مع الواسطه 
از آقای عبدالنبی محمود نژاد و شرکاء  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شــود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت 
دو ماه آگهی اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است 
در صــورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر 
خواهد شد.  صدور ســند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. 

م الف: ۲۰۸
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴

محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت

 ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۶۷۳ مورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۶ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقردر  واحد ثبتی 
حــوزه ثبت ملک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای عبدالرحمن ملک زاده   
فرزند حسین  به   شماره شناســنامه ۴ وکد ملی ۳۵۳9۷۸۵۲۶۴ صادره ازگناوه را نسبت 
به ششدانگ عرصه واعیان یک باب خانه  به مساحت ۳۲۴/۷۵  متر مربع درقسمتی از پلاک 
9۱۷اصلی واقع درامامزاده گناوه   خریداری مع الواسطه از آقای سید احمد حسینی وشرکاء 
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی 
می شــود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.  صدور ســند مالکیت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف:۲۰۷
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۲۲۳مورخ ۱۴۰۲/۱/۲۲ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقردر  واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملــک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای مهدی محمود نژاد  فرزند عبدالنبی 
به   شماره شناسنامه ۵۲9 وکد ملی ۲۲9۶9۴۷۵۴9 صادره از شیراز   را نسبت به سه دانگ 
مشاع از ششــدانگ  عرصه واعیان یک قطعه زمین کشــاورزی به مساحت ۳۴۷۱۴  متر مربع 
درقسمتی از پلاک ۸۸۰ اصلی واقع درقریه جزیره گناوه  خریداری مع الواسطه از آقای عبدالنبی 
محمودنژادوشرکاء  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵روز آگهی می شــود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی اســت در صــورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  صدور سند مالکیت مانع مراجعه 

متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف:۲۰9
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

کالابرگ

معاون رفاهی وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی از توافــق با ۴۸ هزار 
فروشــگاه  برای خرید اعتباری از طریق کالابرگ تا دو روز گذشته خبر 
داد و گفت: اجرای سراســری طرح کالابرگ الکترونیک منوط به تامین 

اعتبار و تصمیم گیری و اعلام فرمان از سوی دولت است.
علیرضا عســگریان در این باره اظهار کرد: دوسال است که اجرای طرح 
کالابرگ آغاز شده است.این طرح ســه مرحله اجرای آزمایشی داشته و 
پایلوت سوم آن تقریبا کشــوری بود. اگر قرار است به صورت سراسری و 

قطعی اجرا شود نیازمند زیرساخت های بسیار قدرتمند است.
وی افزود: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعــی بالای ۹۰ درصد آمادگی 

دارد که طرح کالابرگ را به طور سراسری اجرا کند.

معاون رفاه و امــور اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی با بیان 
اینکه در حال حاضر توانســته ایم حداقل در ۴۸ هزار نقطه از کشــور با 
فروشگاه ها و فروشــگاه های زنجیره ای به توافق برسیم گفت: بنابراین 
آمادگی سخت افزاری به وجود آمده اســت اما به لحاظ نرم افزاری باید 
آمادگی هایی برای اتصال فروشگاه ها ایجاد شود. این سازوکار و سامانه 
به زودی به طور کامل آماده می شود تا یک اتفاق بزرگ در کشور بیافتد 

که زمان آن در دولت تصمیم گرفته می شود زیرا نیازمند منابع است.
عســگریان افزود: عزم بســیار جدی در دولت وجــود دارد که از طریق 
کالابرگ به اقشار مختلف مخصوصا اقشــار محروم و دهک های پایین 
کمک کند. وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نقطه یابی کرده و اقدامات 
لازم را انجام داده است. امیدوارم طی این چند روز میزان آمادگی مان به 
۹۵ تا ۹۹ درصد برسد. به این ترتیب اگر دولت اعلام کند، آماده هستیم 

زیربار اجرای طرح برویم.
 وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی نیز هفته گذشــته در این باره گفت: 
»در بحث یارانه ها باید یــک تصمیم قطعی اتخاذ و بعد اعلام شــود. ما 
به دنبال این هســتیم تا بحث کالابرگ الکترونیکی را توســعه دهیم و 
بتوانیم قدری به مهــار تورم کمک کرده و اگر مشــوق هایی پیش بینی 

شد، بتوانیم آنها را اعمال کنیم.«
در این طرح فراگیر، یارانه نقدی در قالب یک پلتفرم و بستر، به کالابرگ 
الکترونیکی تبدیل می شود تا مردم با مراجعه به هر فروشگاهی بتوانند 
کالاها را خریداری کنند. در این طرح قیمت کالاهای مشــمول به نرخ 
مصوب تصریح شده در قانون محاسبه شــده و مردم می توانند از اعتبار 
یارانه ای خود اســتفاده کنند. به این ترتیب مردم می توانند به صورت 
اعتبــاری تقریبا حدود یک ماه قبــل از واریز یارانه نقدی شــان خرید 
اعتباری برای ۱۰ قلم کالای پرمصرف مانند قند، شکر، برنج، ماکارونی، 
روغن، تخم مرغ، مرغ، انواع پنیر، انواع شــیر و انواع ماست داشته باشند 
و چنانچه تمایل به خرید کالابرگ الکترونیکــی نبود، همچنان امکان 

برداشت نقدی یارانه واریزی ماه های آینده وجود دارد. 
چنانچه سرپرســتان خانوار در ماه گذشــته از کالابــرگ الکترونیکی 
استفاده نکرده باشند، رقم کامل یارانه برایشان قابل برداشت است و در 
صورت اســتفاده به همان میزان از یارانه خانوار کسر شده و باقی مانده 

مبلغ به حساب سرپرست خانوار واریز می شود.

ح  آخرین وضعیت اجرای سراسری طر
ونیک  کالا برگ الکتر



ساسان سالور مطرح کرد

کاش فسیل ۲۰۰ میلیاردی شود اما نباید همه را کمدی ساز کنیم!

فرهنگ
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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برگزیدگان کن هفتادوششم معرفی شدند
 هفتادوششمین جشــنواره فیلم کن در حالی به کار خود پایان داد که 
طبق پیش بینی ها، فیلم »آناتومی یک ســقوط« موفق به دریافت نخل 

طلای بهترین فیلم شد.
 کن هفتادوششــم که برخلاف تصورها، یک دوره موفق را پشــت سر 
گذاشــت، درحالی ســاعاتی پیش به کار خود پایان داد که بسیاری از 

برگزیدگانش، قابل حدس زدن بودند.
فهرست کامل برندگان جشنواره کن ۲۰۲۳ به شرح زیر است:

نخل طلای بهترین فیلم: آناتومی یک ســقوط به کارگردانی جاستین 
تریه جایزه بــزرگ هیــات داوران: منطقه مورد علاقه بــه کارگردانی 
جاناتان گلیزر بهترین بازیگر مرد: کوجی یاکوشــو برای فیلم روزهای 

عالی به کارگردانی ویم وندرس
بهترین بازیگر زن: مروه دیزدار برای فیلم درباره علف های خشــک به 

کارگردانی نوری بلگه جیلان
جایزه هیات داوران: برگ های افتاده به کارگردانی آکی کوریسماکی

بهترین کارگردان: ترن آن هونگ برای فیلم اشتیاق دودن بوفا
بهتریــن فیلمنامه: یوجی ســاکاموتو برای فیلم هیولا بــه کارگردانی 
هیروکازو کوئیدا دوربین طلایی )بهترین فیلم اول جشــنواره(: داخل 

پوسته پیله زرد به کارگردانی فام تین آن
نخل طلای بهترین فیلم کوتاه: ۲۷ به کارگردانی فلورا آنا بودا

تقدیر ویژه: کمی به کارگردانی گونور مارتینسدوتر شلوتر
همچنین فیلم منطقه مورد علاقه ساخته جاناتان گلیزر جایزه بهترین 
فیلم بخش مسابقه جشــنواره را از نگاه هیات داوران انجمن بین المللی 

منتقدان فیلم )فیپرشی( کسب کرد.
ریاســت هیات داوران این دوره بر عهده روبن اوســتلوند سوئدی بود. 
جولیا دوکورنو؛ کارگردان و فیلمنامه نویس فرانســوی، مریم توزانی؛ 
کارگردان و فیلمنامه نویس مراکشی، دنیس منوچه؛ بازیگر فرانسوی، 
رونگانــو نیونی؛ نویســنده و کارگــردان زامبیایی - انگلیســی، بری 
لارســون؛ بازیگر، کارگردان و تهیه کننده آمریکایــی، پل دانو؛ بازیگر، 
نویســنده و کارگردان آمریکایی، عتیق رحیمی؛ نویسنده و فیلمساز 
افغانستانی و دامین شفرون؛ نویســنده و کارگردان آرژانتینی، ترکیب 

هیات داوران هفتادوششمین جشنواره فیلم کن را بر عهده داشتند.

»تنهایی« در عمارت ارغوان تمدید شد
اجرای نمایــش »تنهایی« به طراحــی و کارگردانی عرفــان خالقی تا 

دوازدهم خرداد در عمارت ارغوان تمدید شد.
 به نقل از مشاور رســانه ای نمایش، »تنهایی« به طراحی و کارگردانی 
عرفان خالقی که قرار بود از ۲۱ اردیبهشــت تا ۸ خرداد ســاعت ۱۷ در 
ســالن شــماره ۲ عمارت ارغوان روی صحنه برود تا دوازدهم خرداد 
تمدید شــد.نمایش »تنهایی« با نگاهی به نمایشنامه »آپارتمان لاله« 

نوشته نوید ایزدیار نوشته و تولید شده است.

دیگر عوامل نمایش »تنهایی« عبارتند از بازیگران: آرام شــمس، علی 
حســینی، عرفان خالقی، آرزو فتحی،  محمدجواد ســاکت،  مهرنوش 
جامه طحاف، نگین دهقانی، المیرا شــاهزیدی، دســتیار کارگردان: 
محمدجواد ساکت، منشــی صحنه: آرزو فتحی، فرحناز دهقانی، گروه 
صحنه: حامد کفعمی، علی اصغر محمدی، طراح نور: محمد الماســی، 
اجرای دکور: پوریا داوری، علی اصغر محمدی، گرافیســت و مدیریت 
تبلیغات: پارسا پورمعافی، اجرای گریم: المیرا شاهزیدی، ساخت تیزر: 

علی نوروزی.
در خلاصه نمایش آمده اســت: قدیمیا میگن آدم اگر از خودش ریشه 
نذارد مرده، مزخرفه، به نظرم آدم اگر تنها بمونه مرده، آدمیزاد هستش 

که تنها نباشه، راستش من از تنهایی می ترسم.

تمدید »خانه برناردا آلبا« تا پایان خرداد
 نمایش »خانه برناردا آلبا« برای دومین بار تمدید شد و تا ۱ تیرماه سال 

جاری در سالن اصلی برج آزادی تهران روی صحنه خواهد رفت.
به گزارش مشــاور رســانه »خانه برنــاردا آلبا«، این نمایش نوشــته 
نمایشنامه نویس مشهور اســپانیایی فدریکو گارسیا لورکا که با عنوان 
فرعی »درام زنان در روســتاهای اســپانیا« نیز شــناخته می شود، از 
۷ اردیبهشــت ۱۴۰۲، با ترجمه کیمیا نیکــزاد و طراحی، دراماتورژی 
و کارگردانی دانیــال اربابی کارگردان جوان تئاتر در ششــمین تجربه 
اجرای صحنه ای او در ســالن اصلی برج آزادی تهران روی صحنه رفته 
اســت.پیش از این، تا ۴ خرداد ماه اجرای این اثر تمدید شده بود، اینک 
با توجه به اســتقبال ادامه دار مخاطبان، این نمایش با ایجاد تغییراتی 
در ترکیب بازیگران و عوامل گروه هنری پیکسل بیت، از ۱۰ خرداد تا ۱ 
تیر ماه سال جاری، ساعت ۱۹ در سالن اصلی برج آزادی تهران داستان 

زندگی اندوهبار پنج دختر برناردا آلبا را به تصویر خواهد کشید.

قاب

 تک آهنگ »سیستان« عنوان یکی از تازه ترین قطعات 
منتشر شــده به خوانندگی محمد معتمدی است که با 
شعری از بهمن محمدزاده و آهنگسازی افشین عزیزی 

در دسترس مخاطبان قرار گرفت.
»سیســتان« عنوان یکی از تازه ترین آثار منتشر شده 
به خوانندگی محمد معتمدی است که به تازگی پیش 

روی مخاطبان قرار گرفته است.

بهمن محمدزاده شــاعر، افشــین عزیزی 
آهنگســاز و تنظیم کننده، یونس دهمرده 
مدیر پروژه، حامد غلامی عــکاس، کیارش 
کاویان طراحــی کاور عوامــل اجرایی تک 

آهنگ »سیستان« را تشکیل می دهند.
در توضیحــات تکمیلــی این قطعــه آمده 

است: »منطقه سیســتان به دلیل برخی از مشکلاتی 

که در زمینه حق آبــه این منطقه پدید آمده، 
خشکسالی بی ســابقه ای را سپری می کند. 
به طوری که علاوه بر نابودی کشــاورزی این 
منطقه، مردم شریف این ناحیه از داشتن آب 

شرب سالم نیز محروم مانده اند.
محمد معتمدی در راستای حمایت از مردم 
سیســتان برای این آهنگ هیچ دســتمزدی دریافت 

نکرده است. ضمن اینکه بخشــی از هزینه های تولید 
این اثر توسط دانشــگاه زابل و با مساعدت رئیس وقت 

این مرکز دانشگاهی پرداخت شده است.«
تک آهنگ »سیســتان« با مجوز شماره ۳۰۰۰۰۳۱-

۱۴۰۱۸۱۶ دفتر موســیقی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی و شــماره ۳۸۶۶۷ کتابخانه ملی جمهوری 

اسلامی ایران منتشر شده است.

هادی مرزبان کــه قصد دارد برای دومیــن بار نمایش 
»نوبت دیوانگــی« را روی صحنه ببــرد، می گوید که 
بازیگران این نمایش را انتخاب کرده ولی منتظر مجوز 

شورای نظارت و ارزشیابی است.
این کارگردان تئاتر دربــاره تازه ترین وضعیت اجرای 
نمایش تــازه اش »نوبت دیوانگــی« توضیح می دهد: 
تالار وحدت متن این نمایــش را برای دریافت مجوز به 
شورای نظارت و ارزشیابی اداره کل هنرهای نمایشی 

فرســتاده اســت و منتظریم تا با دریافت مجوز متن، 
مراحل بعدی آماده سازی کار را طی کنیم. 

مرزبان که ۲۰ ســال پیــش همین نمایشــنامه را در 
تالار وحدت اجرا کرده بود، دربــاره گروه بازیگران آن 
و در پاسخ به این پرســش که آیا با همان گروه پیشین 
همکاری خواهد داشت، می گوید: اغلب بازیگران کار، 
جدید هســتند و از بازیگران اجرای قبلی، شاید تعداد 
بسیار محدودی در این اجرا حضور داشته باشند. البته 

بازیگران نمایش را انتخاب کرده ام ولی طبیعتا تا زمانی 
که وضعیت مجوز و زمان تمرین و اجرای کار مشخص 
نشود، نمی توانم به طور قطعی با آنان وارد گفتگو شوم 
چراکه در گام اول باید زمان بندی کار معلوم باشــد تا 

بتوان بر اساس آن، برنامه ریزی کرد.
او درباره تغییــرات احتمالــی این اجــرا در قیاس با 
اجرای گذشــته توضیح می دهد: متن که همان است 
ولی از آنجاکه ۲۰ ســال گذشــته، به هر حال به اندازه 

۲۰ سال تفاوت خواهد داشــت.مرزبان ادامه می دهد: 
ایده آل من این اســت که این نمایش را زمستان روی 
صحنه ببرم و امیدوارم شــرایط برای ایــن کار فراهم 
شود ولی باید ببینیم بنیاد رودکی چه زمانی به ما اجرا 
می دهد.  نمایش »نوبت دیوانگی« که متن آن نوشــته 
پرویز زاهدی اســت، روایتگر  ماجرای دیدار شــمس 
و مولاناســت و البته در این نمایش قصه عشق کیمیا، 

نادختری مولانا و شمس نیز پررنگ است.

موسیقی

صحنه

زهرا منصوری  ساسان سالور تهیه کننده 
»سه کام حبس« که با اختلافی بالغ بر ۱۳۷ 
میلیــارد تومانی، بعد از »فســیل« دومین 
فیلم پرفروش امســال به حســاب می آید 
درباره فراگیر شــدن کمدی سازی در میان 

سینماگران هشدار داد.
ساسان ســالور تهیه کننده فیلم سینمایی 
»ســه کام حبس« بــه کارگردان ســامان 
ســالور که از عید فطر به ترکیب فیلم های 
در حال اکران ســینماها راه یافته اســت و 
در حال حاضر با عبور مجموع فروشــش از 
مرز ۱۲.۵ میلیارد تومــان، پرفروش ترین 
فیلم غیرکمدی گیشــه امســال محسوب 
می شود، درباره وضعیت استقبال مخاطبان 
از این فیلــم توضیح داد: خوشــبختانه این 
فیلم ارتباط خوبی بــا مخاطبان خود برقرار 
کرده است. با اینکه در شرایطی هستیم که 
به صورت طبیعی مخاطبان اقبال بیشتری 
به فیلم های کمدی نشــان می دهند، ولی 
خوشــبختانه »ســه کام حبس« توانسته 
مخاطبان خــودش را پیدا کنــد. دلیل این 
مسئله هم بیش از هر چیز داستان صادقانه 

این فیلم است.
وی افزود: برخی شاید چنین فیلم هایی را به 
سیاه نمایی متهم کنند اما مردم روایت فیلم 
را می پذیرند چرا که خودشــان مطلعند که 

در جامعه و اطرافشان چه می گذرد.
 ارتباطی که مردم با چنیــن فیلمی برقرار 
می کنند به دلیل صداقت در روایت اســت. 
در جــدول فــروش فیلم هــای ســال هم 
پرفروش ترین فیلم غیرکمدی سال هستیم 
آن هم در شــرایطی که برای تبلیغ فیلم چه 
در قالــب تبلیغات محیطی چــه تیزرهای 
تلویزیونی هیچ نهاد و ارگانــی به ما کمک 
نکــرد. گویــی تصمیمی بــرای حمایت از 

فیلم های اجتماعی وجود ندارد.
سالور ادامه داد: سابق بر این شرایط اینگونه 
بود که برای یک فیلم در حــال اکران بنیاد 
فارابی نامه ای را به نهاد دیگر مانند سازمان 
زیباســازی شــهرداری ارســال می کرد و 
براســاس همان هم مــا می توانســتیم از 
ظرفیت های تبلیغاتی این نهادها اســتفاده 
کنیــم. امروز امــا این جریــان گرفتار یک 
بروکراسی پیچیده شــده است و شوراهای 
مختلفی باید در ایــن زمینه تصمیم گیری 

کنند که آیا یــک فیلم می توانــد بیلبورد 
تبلیغاتی در سطح شهر داشته باشد یا خیر! 
در این شرایط شما فقط در حالی که تمکن 
مالی بالا داشته باشــید این شانس را دارید 
که بتوانید بیلبــوردی برای فیلم خود اجاره 

کنید.
وی ادامه داد: درباره تیزرهای تلویزیونی هم 
شرایط به گونه ای شده است که اساساً امکان 
مذاکره و گفتگو وجود ندارد. حتی اگر اصل 
پخش تیزر را بپذیرند و فیلــم را رد نکنند، 
بســته هایی را به صورت اعتبــاری تعریف 
کرده اند که امکان دارد در ساعت های بسیار 
پرت و نامناسبی تیزر فیلم شما پخش شود. 
البته به شرطی که اساســاً شورای بازرگانی 
صداوســیما تبلیغ فیلم شــما را پذیرفته 
باشــد! در این وضعیت فیلم های اجتماعی 
عملًا هیچ فضایی برای تبلیــغ ندارند و اگر 
امروز برای »سه کام حبس« تبلیغی صورت 
می گیــرد، حاصــل تبلیــغ دهان به دهان 

مخاطبان است.

مزیت کمدی ها نسبت به فیلم های 
اجتماعی رغبت سینماداران است

این تهیه کننده اظهار کرد: در این وضعیت 
فیلم های طنز یک مزیت نسبت به فیلم های 

غیرکمــدی و اجتماعی دارنــد و آن رغبت 
ســینماداران اســت. ســینمادار دربــاره 
ایــن فیلم ها تصمیــم می گیرد کــه تعداد 
سالن های بیشتری در اختیارشان بگذارد و 
هر فرصتی برای سانس طلایی به دست آمد 

را به فیلم کمدی اختصاص می دهد.
سالور تأکید کرد: به عنوان یک تهیه کننده 
ســینما واقعاً از فــروش فیلم »فســیل« 
خوشــحال هســتم و امیدوارم فروش این 
فیلم از مرز ۲۰۰ میلیــارد تومان هم عبور 
کند چــرا کــه آن را اتفاق مثبــت و خوبی 
برای ســینمای ایران می دانم. این فروش 
به چرخه اقتصادی ســینمای ایران کمک 
می کند و موفقیــت این فیلــم منافاتی با 
موفقیت فیلم ما و دیگــر فیلم های در حال 
اکران ندارد. در عین حال معتقدم فیلم های 
اجتماعــی و جــدی هم طیــف خاصی از 
مخاطبان خود را دارند که لازم اســت برای 
جــذب آن ها به ســینما هــم برنامه ریزی 

داشته باشیم.
تهیه کننده »ســه کام حبس« بــا انتقاد از 
عدم حمایت ســازمان های متولی مبارزه با 
مواد مخدر از فیلم های ســینمایی مرتبط 
با این موضــوع گفت: ما به عنــوان هنرمند 
وظیفه داریم نــوری را به بخش های تاریک 

یک موضوع بتابانیم اما سوال مهم این است 
که وظیفه این نهادهــا در زمینه حمایت از 
تولیدات فرهنگــی مرتبط با مــواد مخدر 
چه زمانی قرار اســت اجرایی شود؟ اینگونه 
نیست که ما با فیلمســازی تنها به دنبال پر 
کردن گیشه باشــیم، ما می خواهیم درباره 
یک موضوع به جامعه هشــدار بدهیم. فیلم 
ما دارد تصویری مستند از واقعیت اعتیاد در 

جامعه امروز را ارائه می دهد.

دولت قبل 13 اصلاحیه داد و دولت 
جدید 4 اصلاحیه دیگر

ســالور درباره مواجهه مدیران سینمایی با 
فیلم هایی از جنس »ســه کام حبس« هم 
توضیح داد: در شورای پروانه نمایش دولت 
قبل، فیلم »ســه کام حبس« یک بار پروانه 
نمایش دریافت کــرده و تاریخ آن هم هنوز 
معتبر بود اما در دولت جدید مجدد فیلم ما 
بازبینی شد و یک سری اصلاحات جدید به 
فیلم وارد کردند. در دولــت قبل حدود ۱۳ 
مورد اصلاحیه به فیلم وارد کــرده بودند و 
در دولت جدید حدود ۴ مــورد دیگر هم به 
اصلاحیه ها اضافه شد. این اصلاحات هم در 
حد چند دیالوگ بود و اینگونه نبود که یک 
سکانس را شامل شــود. ما هم در این زمینه 

تعامل کردیم چرا که برای چند سال سرمایه 
بخــش خصوصی در ایــن فیلــم خوابیده 
بود و باید آن را آماده اکــران می کردیم. به 
همین دلیل تا جایی که لطمــه ای به فیلم 
وارد نشود، نظر شورای نظارت را هم تأمین 

کنیم.
این تهیه کننــده ســینما در ادامه مطرح 
کــرد: واقعیت این اســت که اگر شــرایط 
ســینما به همین وضعیت ادامه پیدا کند، 
ما تا چند ســال آینده دیگر چیــزی به نام 
سینمای اجتماعی نخواهیم داشت چراکه 
ســرمایه گذاران بخــش خصوصــی دیگر 
انگیزه ای برای ورود به ایــن عرصه ندارند. 
طیفی از فیلم ها تهیه کننده و سرمایه گذار 
دولتی دارند و اساســاً هم برای شان تفاوتی 
ندارد که چقدر در اکران موفق می شــوند. 
سرمایه گذار بخش خصوصی اما اگر بخواهد 
درگیر ســاخت فیلم اجتماعی شود هم در 
ســخت گیری بابت دریافت پروانه ساخت 
دچار مشکل می شود و هم در مرحله اکران و 
بازگشت سرمایه با دست اندازهای بسیاری 
مواجه می شود. طبیعتاً من نوعی به عنوان 
یــک ســرمایه گذار قطعاً وقتــی می بینم 
بازگشــت ســرمایه در ســینمای کمدی 
تضمین شــده تر اســت، سراغ ســینمای 

اجتماعی نمی روم.
وی تأکید کرد: مجموعه وزارت ارشــاد و 
مشــخصاً شــورای صدور پروانه ساخت 
در کنار نهادهای صنفی ســینما باید به 
این مسئله توجه داشــته باشند. نباید به 
ســمتی حرکت کنیم که همــه هم وغم 
آن هایی که می خواهند به اقتصاد سینما 
کمک کنند، ساخت فیلم های طنز باشد. 
همین امسال خبر دارم که شورای پروانه 
ساخت ارشاد بســیاری از فیلم نامه های 
اجتماعی را بــدون شــرط و اصلاحیه، 
رد کرده اســت و این اتفاق بــدی برای 
ســینمای ایران اســت. نگاه دوستان در 
شوراهای جدید ســازمان سینمایی این 
است که آثار را از همین مرحله فیلمنامه 
فیلتر کنیم تا بعدها برای ماجرای پروانه 
نمایش آن ها دچار چالش نشویم! کاش به 
ســمتی حرکت کنیم که در کنار ساخت 
فیلم های طنز، ســینمای اجتماعی هم 

امکان تنفس داشته باشد.

محمد معتمدی سیستان را خواند

شمس و مولانا منتظر دریافت مجوز هستند

 2 فیلم دوبله شده در نمایش خانگی

مبارزه مرگبار و نجات جان یک موجود افسانه ای
خریــدار  فیلم هــای »چوپاکابــرا« و 
»جان ویک ۴« از محصولات ســال ۲۰۲۳ 
ســینمای آمریکا، با دوبلــه اختصاصی در 

شبکه نمایش خانگی عرضه شد.
 فیلم چوپاکابرا به کارگردانی پسر آلفونسو 
کوارون از محصولات سال ۲۰۲۳ سینمای 
آمریــکا، با دوبلــه اختصاصــی در پلتفرم 

)سکوی اینترنتی( »فیلم نت« عرضه شد.
احتمالا همه سینمادوستان با نام آلفونسو 
کوارون آشــنایی دارند: فیلمســاز بزرگ 
مکزیکی و ســازنده فیلم هایی چون هری 
پاتر و زندانی آزکابان، فرزندان بشر، جاذبه 
و رما که چهــار جایزه اســکار را در کارنامه 
دارد. پســر او، جوناس کوارون، در نگارش 
فیلمنامه جاذبه با پدرش همکاری داشــت 
و نزدیک به یک دهه اســت کــه به عنوان 
کارگردان هم در ســینما فعالیت می کند. 
فیلم تازه جوناس کــوارون به نام چوپاکابرا 
از جملــه محصولاتی اســت که بــا دوبله 
اختصاصــی توســط پلتفــرم فیلم نت در 
دسترس علاقه مندان به سینمای روز دنیا 

قرار گرفته است.
»چوپاکابــرا« )با نام اصلــی Chupa( یک 

فیلم ماجرایی و فانتزی اســت که در ســال 
۲۰۲۳ توســط نتفلیکس عرضه شده است. 
فیلم »چوپاکابرا«، داســتان نوجوانی به نام 
الکس است که هنگام ملاقات با خانواده اش 
در مکزیک، یک چوپاکابــرای جوان را که 
در کلبه پدربزرگش پنهان شده است، پیدا 
می کند. او و پسرعموهایش برای نجات این 
موجود افســانه ای، وارد یــک ماجراجویی 

مهیج می شوند.
در »چوپاکابــرا« دو بازیگر شناخته شــده 
به ایفای نقش پرداخته انــد: دمیان بیچیر 
)»هشت نفرت انگیز«، »یک زندگی بهتر«، 
»گودزیلا علیه کونگ«( و کریستین اسلیتر 
)»رمانس حقیقی«، »رابین هود: شاهزاده 
دزدان«، »نیمفومانیــاک«(. در کنــار این 
دو می توان به ایوان ویتن، اشــلی ســیارا و 
نیکلاس وردوگو به  عنــوان دیگر بازیگران 

»چوپاکابرا« اشاره کرد.
یکی دیگر از چهره های سرشــناس حاضر 
در »چوپاکابــرا« کریس کلمبوس اســت: 
کارگــردان فیلم های خاطره ســازی چون 
»تنها در خانه«، »خانم دابت فایر«، »هری 
پاتر و ســنگ جادو« و »هری پاتــر و تالار 

اســرار«. کلمبوس یکی از تهیه کننده های 
فیلم »چوپاکابرا« است.

در وبســایت راتن تومیتوز که به جمع آوری 
نقدهــای منتشرشــده در مــورد فیلم ها 
می پــردازد، ۶۸ درصــد از ۲۵ یادداشــت 
نوشته شــده در مورد چوپاکابرا مثبت بوده 

است. 
جمع بندی نظر منتقدان نشان می دهد که 
چوپاکابرا فیلمی است که هر چند در مسیر 
حرکت دچار دســت انداز می شــود اما یک 
فیلم دوست داشتنی است که یک ماجرای 
کلاسیک خانوادگی را با اشتیاق و به شکلی 

احساسی روایت می کند.
چوپاکابرا را می توانید بــا مراجعه به پلتفرم 

فیلم نت با دوبله اختصاصی تماشا کنید.

»جان ویک 4« با دوبله عرضه شد
فیلم جان ویــک ۴ با دوبلــه اختصاصی به 

نمایش خانگی آمد.
چهارمین قســمت از مجموعــه فیلم های 
اکشــن جان ویک با دوبلــه اختصاصی در 
پلتفرم فیلم نت در دســترس علاقه مندان 

به محصولات روز سینمای دنیا قرار گرفت.

جان ویــک، آدم کش ســابق کــه ناچار به 
بازگشــت به دنیای انتقام گیری و خشونت 
شــده بود، این بار قصد دارد با مرگبارترین 
دشــمنانش که برای ســر او جایزه تعیین 
کرده اند مبــارزه کند. او بــرای پیروزی در 
برابر این متحدان قدرتمند به کمک دوست 
قدیمی اش کــه در جنگ قبلی به شــدت 

مجروح شده است نیاز دارد.
چاد استاهلســکی کــه زمانــی به عنوان 
بدلکار فعالیت می کرد و با ســاخت قسمت 
اول »جان ویک« در ســال ۲۰۱۴ قله های 
موفقیت را فتح کرد، برای چهارمین بار روی 
صندلی کارگردانی این مجموعه نشســته 
اســت. کیانو ریوز هم یک بــار دیگر نقش 

جان ویک را ایفا کرده اســت. در کنار ریوز 
بازیگرانی چون دانی ین، بیل اسکارشگورد، 
لارنس فیشبرن، هیرویوکی ســانادا، ایان 
مک شــین، لنس ردیک و کلنسی براون در 

»جان ویک ۴« حضور دارند.
جان ویک ۴ یکی از آثار موفق ســال ۲۰۲۳ 
در جلب نظر تماشــاگران و منتقدان بوده 
اســت. قســمت چهارم »جان ویک« که با 
بودجه ای ۱۰۰ میلیون دلاری تهیه شــده 
است، در سطح جهان بیش از ۴۲۸ میلیون 
دلار فروخت و نه تنها به پرفروش ترین فیلم 
این مجموعه تبدیل شد بلکه مجموع فروش 
مجموعه آثار »جان ویک« را به بیش از یک 

میلیارد دلار رساند.

اداره کل ثبت و اسناد واملاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون تکلیف وضعیت ثبتی

 و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
براب رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۰۰۱۶مورخ ۱۴۰۲/۰۲/۰۵هیــات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کرمانشــاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فرزانه رضائی ســرجوئی 
فرزند جعفر بشماره شناسنامه ۲۰ وشماره ملی ۳۲۵۸۱۴۷۷۲۸صادره از کرمانشاه به آدرس بلوار 
طاق بســتان کوی ۱۳۱ کوچه شهید شعبانی جنوبی،در شــش دانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۱۸۵ متــر مربع واقع در محدوده اراضی پلاک ۲۰ فرعی از ۱۴۱ اصلی بخش یک حومه حوزه ثبت 
ملک کرمانشــاه ناحیه یک خریداری مع الواسطه از مالک رسمی مشاعی محمد نبی میرزا دولتشاهی 
متقاضی محرز گردیده اســت لذابه منظور اطلاع عمــوم مراتب دردو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرا به این اداره تســلیم و پس از 
اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض خودرا به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید،ظرف مدت یک ماه تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۰۲/۲۳تاریخ انتشار نوبت دوم۱۴۰۲/۰۳/۰۸

۱۲/م الف/۵۱۲
سجاد مويدی رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۶99مورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقردر  واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  فرزند عیسی به   
شــماره شناسنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت به ششدانگ عرصه 
واعیان یک باب مغازه به مساحت ۲۰/۴۳ متر مربع درقسمتی از پلاک ۷۴۶ اصلی واقع دربندر 
ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصدق ومحمد محمدی  محرز گردیده اســت. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شــود. در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجــع قضایی تقدیم  نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 
صادر خواهد شد.  صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. 

م الف: ۲۰۰
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی

 اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۶9۵مورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقردر  واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  فرزند عیسی به   
شــماره شناسنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت به ششدانگ عرصه 
واعیان یک باب مغازه به مســاحت ۲۰/۷۶متر مربع درقسمتی از پلاک ۷۴۶ اصلی واقع دربندر 
ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصدق ومحمد محمدی  محرز گردیده اســت. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شــود. در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجــع قضایی تقدیم  نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 
صادر خواهد شد.  صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. 

م الف:۱99
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی

 اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره۰۷۰۰ ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰مورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقردر  واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  فرزند عیســی 
به   شــماره شناســنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت به ششدانگ 
عرصــه واعیان یک باب مغازه به مســاحت ۲۲/۳۰  متر مربع درقســمتی از پلاک ۷۴۶ اصلی 
واقع دربندر ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصــدق ومحمد محمدی  محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود. در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم  
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالکیت صادر خواهد شــد.  صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی 

نمی باشد. م الف ۲۰۱
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی
 اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۷۰۲مــورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقردر  واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملــک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  
فرزند عیسی به   شماره شناسنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت 
به ششــدانگ عرصه واعیان یک باب مغازه به مساحت ۲۱/۲۰ متر مربع درقسمتی از پلاک 
۷۴۶ اصلــی واقع دربندر ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصدق ومحمد محمدی  
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی 
می شــود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.  صدور ســند مالکیت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف: ۲۰۲
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت
 ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۶9۸مــورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقردر  واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملــک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  
فرزند عیسی به   شماره شناسنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت 
به ششــدانگ عرصه واعیان یک باب مغازه به مساحت ۲۱/۵۰ متر مربع درقسمتی از پلاک 
۷۴۶ اصلــی واقع دربندر ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصدق ومحمد محمدی  
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی 
می شــود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.  صدور ســند مالکیت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف:۲۰۴
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۷۰۱مــورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۷ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقردر  واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملــک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای خلیل هاشــمی نژاد  
فرزند عیسی به   شماره شناسنامه ۱۰ وکد ملی ۴۷۲۳۴۰۸9۸۳صادره از کویت  را نسبت 
به ششدانگ عرصه واعیان یک باب ساختمان انباری  به مساحت ۲۱/۶۰ متر مربع درقسمتی 
از پــلاک ۷۴۶ اصلی واقع دربندر ریگ  خریداری مع الواســطه از آقای علی مصدق ومحمد 
محمدی  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز 
آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.  صدور ســند مالکیت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف:۲۰۳
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی
 اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۲۲۵مــورخ ۱۴۰۲/۱/۲۲ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقردر  واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای محمد محمودنژاد  فرزند 
عبدالنبی  به   شماره شناسنامه۲۳۳۱ کد ملی ۳۵۳9۵۴۶۶۱۸ صادره از گناوه   را نسبت به 
سه دانگ  مشاع از ششدانگ عرصه واعیان یک قطعه زمین کشاورزی   به مساحت ۳۴۷۱۴  
متر مربع درقســمتی از پلاک ۸۸۰ اصلی واقع در قریه جزیره گناوه   خریداری مع الواسطه 
از آقای عبدالنبی محمود نژاد و شرکاء  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شــود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت 
دو ماه آگهی اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است 
در صــورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر 
خواهد شد.  صدور ســند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. 

م الف: ۲۰۸
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴

محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت

 ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۶۷۳ مورخ  ۱۴۰۲/۲/۱۶ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقردر  واحد ثبتی 
حــوزه ثبت ملک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای عبدالرحمن ملک زاده   
فرزند حسین  به   شماره شناســنامه ۴ وکد ملی ۳۵۳9۷۸۵۲۶۴ صادره ازگناوه را نسبت 
به ششدانگ عرصه واعیان یک باب خانه  به مساحت ۳۲۴/۷۵  متر مربع درقسمتی از پلاک 
9۱۷اصلی واقع درامامزاده گناوه   خریداری مع الواسطه از آقای سید احمد حسینی وشرکاء 
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی 
می شــود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.  صدور ســند مالکیت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف:۲۰۷
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۰۲۲۳مورخ ۱۴۰۲/۱/۲۲ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقردر  واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملــک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی اقای مهدی محمود نژاد  فرزند عبدالنبی 
به   شماره شناسنامه ۵۲9 وکد ملی ۲۲9۶9۴۷۵۴9 صادره از شیراز   را نسبت به سه دانگ 
مشاع از ششــدانگ  عرصه واعیان یک قطعه زمین کشــاورزی به مساحت ۳۴۷۱۴  متر مربع 
درقسمتی از پلاک ۸۸۰ اصلی واقع درقریه جزیره گناوه  خریداری مع الواسطه از آقای عبدالنبی 
محمودنژادوشرکاء  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵روز آگهی می شــود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی اســت در صــورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  صدور سند مالکیت مانع مراجعه 

متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف:۲۰9
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۳/۲۴
محمد چهابدار- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه
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میدان

خریدار   مدافع ۱۹ ســاله خوزستانی تیم 
فوتبال الســد قطر می گوید دوست دارد از 
همین باشگاه قطری به تیم های سطح اول 

اروپا برسد.
محمدامین حزباوی مدافع جوان و ۱۹ ساله 
فولاد خوزستان، از پدیده های فصل جاری 
فوتبال ایران با قراردادی پنج ســاله به تیم 
الســد قطر، قهرمان فصل جاری مسابقات 
باشگاهی این کشــور ملحق شد. انتقالی که 
این روزها زیاد درباره آن صحبت می شــود 
و شاید علت آن نیز رســیدن حزباوی از دل 
فوتبال زمین خاکی های فوتبال خوزستان 
به باشگاه فولاد و سپس باشــگاه السد قطر 
باشد.حزباوی در فصلی که گذشت توانست 
عملکرد خوبــی را در ترکیب فولاد نشــان 
دهد و از بهترین بازیکنــان این تیم در لیگ 
قهرمانان آســیا بود. او که همــراه تیم ملی 
جوانان نیز راهی مســابقات جام ملت های 
آسیا شده بود و از مدافعان آینده دار فوتبال 
ایران به شــمار می رود، عملکــرد خوبش 
همراه با فولاد و تیم ملی جوانان باعث شــد 
مشــتری های خارجی زیادی پیــدا کند. 
عملکردی که حتی نظر امیــر قلعه نویی را 

برای دعوت او به تیم ملی جلب کرد.
در ادامه گفت وگو بــا محمدامین حزباوی 

مدافع آینده دار ایرانی می خوانید.

 ایــن روزها همــه در خصوص یک 
انتقال بزرگ در فوتبال ایران صحبت 
می کنند، آن هم پیوســتن مدافع 1۹ 
ساله خوزســتانی به تیم السد قطر. 
درباره حضور در تیم الســد توضیح 

دهید.
بعد از دو بازی آســیایی همــراه تیم فولاد 
برابر تیم های الفیصلی و الهلال عربســتان، 
باشگاه السد مشــتری من شد و من از آن ها 
خواســتم دو ماه به من فرصت بدهند تا هم 
لیگ ایران تمام شــود و هم این که بتوانم از 
طریق مدیر برنامه هایم و باشگاه فولاد، با این 
باشگاه قطری مذاکرات جدی داشته باشیم. 
خدا را شــکر مذاکرات به خوبی انجام شد و 
این انتقال که از آن به عنــوان انتقال بزرگ 
یاد می شود صورت گرفت و من فکر می کنم 

در این انتقال باشگاه فولاد بیشتر سود برد.

 به نظر می رســد حضور در السد آن 
هم در این سن می تواند تجربه خوب و 

درس بزرگی برای امین حزباوی باشد.
بله. به نظرم انتقال مهمــی صورت گرفت و 
اینکه می توانم برای باشــگاه بزرگی چون 
الســد و کنار بازیکنان بسیار خوب آن بازی 
کنم باعث افتخار من است و از حضور در این 
باشگاه بسیار خوشحال هستم. تمام تلاشم 
را می کنم که به عنوان نماینده خوزســتان، 
نماینده فــولاد و نماینده ایــران، اتفاقات 

خوبی در این مسیر برای من رقم بخورد.

  به نظر می رسد حزباوی کار سختی 
برای ثابت کردن خود در تیم الســد و 

قرارگرفتن در ترکیب این تیم دارد.
بله کار بسیار سختی اســت اما تمام تلاشم 
را می کنم تا بســیار خوب تمرین کنم و نظر 
ســرمربی را برای حضــور در ترکیب جلب 
کنم. برای هر تیم بازی کردن ســخت است 
و رســیدن به ترکیب اصلی تیم های بزرگی 
چون الســد ســخت تر اســت و باید تلاش 

دوچندانی داشت.

 چقدر به موفقیت در این تیم قطری 
امیدوار هستید؟

بسیار امیدوارم و مطمئنم صددرصد موفق 
خواهم شــد. من از گفتار و رفتــار مدیران 
باشگاه السد بسیار خوشم آمد و آن ها خیلی 
صمیمانه و گرم با من برخــورد کردند. من 
الســد را مانند خانــه خود و باشــگاه فولاد 
می دانم و شــک ندارم در این تیم نیز موفق 

خواهم بود.

 شرایط و امکانات باشــگاه السد را 
چطور دیدید؟

یکی، دو روز در قطر بــودم و از امکانات این 
باشــگاه بازدید کردم و باید بگویم امکاناتی 
در حد فوتبال اروپا دارنــد و به نظر من این 

باشگاه در آسیا تیم اول است.

 بعد از انتقال شما به السد قطر برخی 
معتقد هستند که حزباوی می توانست 
به جای پیوســتن به تیمی در حوزه 
خلیج  فارس در فوتبال اروپا شــاغل 
شــود، نظرتان در این زمینه با توجه 
به اینکه گویا از آن ها هم پیشــنهاد 

داشتید، چیست؟
تیم ها در حوزه خلیج فــارس با هم متفاوت 
هستند و السد با سایر تیم های حوزه خلیج 
فارس فــرق دارد . این تیم همیشــه برای 
قهرمانــی در لیگ قطر و آســیا می جنگد و 
تیمی است که همیشه دوست دارد قهرمان 
باشــد و به نظر من دســت کمی از تیم های 
اروپایی ندارد. تیمی اســت کــه بازیکنان 
آن حتی مدنظر باشــگاه های اروپایی قرار 
می گیرند، پس تیمی با این شــرایط جای 

پیشرفت زیادی برای بازیکن دارد.

 حزباوی در دو، سه سال اخیر مسیر 
موفقیت را به خوبی طی کرده اســت؛ 
با این شــرایط چقدر به رســیدن به 
تیم های اروپایی به واسطه دیده شدن 

در تیم السد امیدوار هستید؟
من این امید را دارم که خیلی زود نیز مدنظر 
تیم های خــوب اروپایی قرار بگیــرم و اگر 
پیشنهادی از تیم های ســطح اول اروپایی 
داشته باشــم حتما به آن ها فکر می کنم و 
به این قضیه خوش بین هســتم. به هر حال 
من در تیمی حضور دارم که همیشــه برای 
قهرمانی می جنگد پس باید به رســیدن به 

اروپا هم خوش بین باشم. من به السد رفتم 
چون تیم بسیار بزرگی اســت و امیدوارم از 
همین تیم هــم به ســطح اول فوتبال اروپا 

برسم.

  دوســت دارید در آینده در کدام 
باشگاه اروپایی توپ بزنید؟

من لیگ اسپانیا را خیلی دوست دارم و تمام 
تلاشــم ر ا می کنم که به این لیگ برســم و 
بتوانم تجربه بازی کردن در این سطح را هم 

به دست بیاورم.

  بعد از انتقال شما به تیم السد در سن 
1۹ سالگی خیلی ها مسیر موفقیت شما 
را همان مسیر مهدی طارمی می دانند. 
آیا حزباوی می تواند یک طارمی دیگر 

برای فوتبال ایران باشد؟
تمام تلاشم را می کنم که مسیر موفقیت را 
ادامه دهم و بتوانم در باشــگاه های اروپایی 

شاغل شوم.

 خیلی ها انتظار داشــتند حزباوی 
یکی، دو ســال دیگر در تیم فولاد و 
تیم های ایرانی بازی کند و شــاید با 
تجربه بیشتر لژیونر شود اما در نهایت 
تصمیم شــما این بود که در ســن 1۹ 
ســالگی از فوتبال ایران خارج شوید 
و مســیر بزرگ تری را تجربه کنید. 
جدایی از فولاد در این مقطع برای شما 

به چه صورت بود؟
من پیش از رســیدن پیشــنهاد الســد از 
تیم های ایرانــی و حتی تیم هــای اروپایی 
و دیگــر باشــگاه های حوزه خلیــج فارس 
پیشنهاد داشــتم اما هیچ وقت به جدایی از 
فولاد فکر نمی کردم و می خواســتم به کارم 
در این باشگاه تا دو ســال آینده ادامه دهم 
ولی همان طور که گفتــم بعد از بازی مقابل 
الفیصلی و الهلال عربستان، پیشنهاد السد 
به دستم رســید و تصمیم گرفتم به صورت 

جدی به این قضیه فکر کنم. 
درست است ۱۹ سال سن دارم اما از طرفی 
هم دوست داشتم خیلی زود باتجربه شوم و 
با توجه به این که باشگاه بزرگی چون السد 
به من پیشــنهاد داده بود، علاقه مند بودم با 
حضور در این باشــگاه خیلی پیشرفت کنم 
و با کســب تجربه لازم افتخار کشورم ایران 

شوم.

  پس به نظر می رســد الســد همان 
تیمی است که به اهداف فوتبالی شما 

بسیار نزدیک است.
بله همین طور اســت و به نظرم باشــگاهی 
اســت که با حضور در آن می توانم به اهداف 
بعدی ام در فوتبال دســت پیدا کنم. اهداف 
بســیار بزرگی دارم و تمام تلاشم را می کنم 
تا در السد عملکرد خیلی خوبی داشته باشم 
زیرا با تمام وجود این باشگاه را دوست دارم 
و امیدوارم بهترین بازی هــا را برای این تیم 

قطری انجام دهم.

 پیش از ایــن منصوریــان عنوان 
کرده بود اگر باشگاهی خارجی امین 
حزباوی را بخواهد باید 2 میلیون و ۵00 
هزار یورو بابــت دریافت رضایت نامه 
به باشــگاه فولا بدهد. در نهایت با چه 

مبلغی به السد پیوستید؟
من اصــلًا از مبلغ قــرارداد هیــچ اطلاعی 
ندارم زیرا توافقات بین دو باشــگاه فولاد و 
الســد صورت گرفت. اما می دانم فولاد حق 
رشــد را می گیرد و حتی اگر به باشگاه دیگر 
هم انتقال پیدا کنم باز هــم فولاد می تواند 

درصدی را دریافت کند.

 شما زمان مدیریت سعید آذری در 
باشگاه فولاد جزو 1۵ بازیکن آکادمی 
بودید که باشگاه با آن ها قرارداد بست. 
به نظر می رســد همین دیده شدن به 
قرار گرفتن شــما در این مسیر کمک 

زیادی کرد.
زمانی که باشگاه قرارداد بستم همان فصل 
به تیم فولاد نوین پیوستم و یک فصل برای 
این تیم بازی کردم. ســپس توسط عبدالله 
ویســی به تیم بزرگســالان فولاد راه پیدا 

کردم که. 
از او تشکر می کنم و واقعا به من کمک کرد. 
همچنین وقتی در تیم ملــی جوانان بودم، 
آقای نکونام جایگزین آقای ویســی شد که 
نکونام هم به من اعتقاد خیلی زیادی داشت 
و کم کم به من بازی داد ولی لیگ بیســت و 
دوم فرصت بســیار خوبی بود که من بتوانم 
خیلی خوب خودم را نشــان دهم و از نکونام 
هم بابت اعتمــادش تشــکر می کنم. فکر 
می کنم راه پیشــرفت من را هموار کرد و در 
پیشرفتم بسیار تاثیر داشــت. فکر می کنم 
اوج موفقیــت من در بازی های آســیایی و 

بازی های تیم ملی جوانــان بود و عملکردم 
باعث شد مدنظر مشــتری های زیادی قرار 

بگیرم.

  به نظر می رسد حزباوی اکنون برای 
قرار گرفتن در ترکیب تیم ملی ایران 
انگیزه دوچندانی پیدا کرده اســت و 
حتی شاید نگاه سرمربی تیم ملی هم 

اکنون به شما متفاوت شده باشد.
هر بازیکنی آرزو دارد در تیم ملی کشورش 
بازی کند و خوش بدرخشــد. من هم تمام 
تلاشم را می کنم که روزی در ترکیب ثابت 
تیم ملــی ایران قــرار بگیرم و بــه تیم ملی 

کمک کنم.

 مدتی پیش که بحث پیوستن شما به 
تیم های حوزه خلیج فارس مطرح شد، 
همزمان بحث تغییر تابعیت شــما و و 
حضور شما در تیم ملی قطر نیز شنیده 

شد. در این خصوص هم توضیح دهید.
من هیچ پیشنهادی از تیم ملی قطر نداشتم 
و اصلًا بحــث تغییر تابعیت مطــرح نبود و 
فقط بعد از بازی های آســیایی از تیم السد 
پیشنهادی به دست من رســید که اکنون 
هم با آن قرارداد بســته ام. مــن می خواهم 
برای تیم ملی ایران بــازی کنم و حتی بعد 
از چنین شایعاتی در صفحه شخصی خودم 

در اینستاگرام این موضوع را تکذیب کردم.

 اکنون امین حزبــاوی امید خیلی از 
فوتبالیست خوزستانی شده  جوانان 
است. جوانانی که شاید به خاطر نبود 
امکانات لازم علی رغم پتانســیل و 
توانمندی شان از ادامه فعالیت در این 
رشته دلسرد شده اند. چه پیامی برای 

آن ها دارید.
کاری که من به عنوان یک جوان انجام دادم 
این بود که همیشــه تمرین کردم، تمرین 
کردم و تمرین کردم و همیشه در تمرینات 
تلاش داشتم، منظم و باانگیزه باشم. ضمن 
اینکه یک ورزشــکار باید حواســش به نوع 
زندگی حرفه ای فوتبالی اش هم باشد. وقتی 
چینن شرایط هایی را داشته باشی مطمئنا 
یک ســرمربی هم به راحتی به فوتبالیست 
اطمینان پیدا می کند. به هر حال من بسیار 
مصمم بودم کــه در مســیر موفقیت قرار 

بگیرم.

 در این مســیر خانــواده ات چقدر 
حامی شما بودند؟

مــن قرارگرفتن در ایــن مســیر موفق را 
مدیون پدر و مادرم هســتم که بســیار به 
من کمک کردند. دســت پدر و مادرم را که 
همیشــه حامی من بوده اند و به صورتی از 
من حمایت کردند که همیشه خیالم راحت 
باشد می بوســم. قدردان و همیشه مدیون 

آن ها هستم.

  و صحبت پایانی...
شاید با توجه به اینکه در سن ۱۹ سالگی به 
تیم السد پیوسته ام خیلی ها نگران آینده ام 
باشــند اما شــک نکنید تــلاش می کنم تا 
همه را ســربلند کنم. ابتــدا تلاش می کنم 
بهترین ها را برای خودم رقــم بزنم و وقتی 
بهترین ها برای خودم رقــم بخورد طبیعتاً 
این بهترین ها برای ایــران خواهد بود. پس 

کسی نگران نباشد.

میراسماعیلی:

دنبال دزدی نبودم
خریــدار  ئیس فدراســیون جــودو در 
نشســت خبــری در رابطه بــا موضوعات 

مختلف اظهار نظر کرد.
 آرش میراســماعیلی رییس فدراســیون 
جودو در نشســت خبری خود که در محل 
فدراسیون جودو برگزار شــد، گفت: ۳ ماه 
قبــل از ورود ما به فدراســیون بحث تعلیق 
جدی شــده بود. اتفاقاتی که در مسابقات 
فرانسه افتاد باعث حساســیت فدراسیون 
جهانی شده بود. ما جلساتی را با فدراسیون 
جهانی برگزار کردیم. بدون اطلاع من نامه 
تعهد آماده و ارسال شــد. تا شهریور بدون 
تنش کارمــان را ادامه دادیم تــا اینکه در 
مســابقات جهانی ژاپن به من اجازه ندادند 
بروم. آنجا بی تدبیری صــورت گرفت و اگر 
من بودم اجازه نمی دادم ایــن اتفاقات رخ 
بدهد. من قبل سفر گفتم تیم نرود اما افراد 

بالادستی تیم را اعزام کردند.
وی ادامــه داد: بعــد از آن اتفاقــات رای به 
تعلیق دائم جودو دادند و این پیش شــرط 
را گذاشــتند هر لحظه که جودوکاران ما با 
نمایندگان رژیم صهیونیستی مبارزه کنند 
تعلیق برداشته می شود. من کتبا به وزارت 
ورزش گفتم در فاز شــکایت از فدراسیون 
جهانــی نرویم و ســعی کنیم بــا برگزاری 
جلســات موضــوع را حل کنیم امــا قبول 

نکردند و بدون اجازه من شکایت کردند. ما 
هم وقتی این را دیدیم وارد موضوع شدیم و 
پرونده را در دست گرفتیم. قبل از حضور ما 
در جلسات برخی گفتند نمی آییم یا امتیاز 
می خواستند. خدا را شــکر در جلسه خوب 

دفاع کردیم.
میراسماعیلی ادامه داد: اتفاقی که افتاد این 
بود که برخی مغرضین داخلی شکستن رای 
تعلیق دائم را موفقیت برای ما نمی دانستند. 
این یک افتخار برای ما بــود که تعلیق دائم 
را شکســتم و هیچ پیش شــرطی هم دیگر 
نگذاشــتند. ۴ ســال ما تعلیق شــدیم که 
شرایط سختی بر ما حاکم شد اما یاد گرفتیم 
که تلاش کنیم. اتفاقات بزرگی را رقم زدیم 
و اگر هــر رییس فدراســیون دیگری جای 
من بود کار را رها می کرد و آن رشــته از بین 

می رفت.
رییس فدراســیون جودو، خاطرنشان کرد: 
افرادی می خواســتند جودو نابود شود اما 
این اتفاق نیفتاد. مسابقات زیادی را با جوایز 
نقدی برگــزار کردیم. اردوهــای تیم ملی 
مرتبا تشکیل شــدند و ۱۲ خانه جودو نیز 
به بهره برداری رســید. بزرگترین آکادمی 
جودو توســط وزیر ورزش افتتاح شــد. در 
ماه های اخیر ۲ سفر بزرگسالان و یک سفر 
تیم نوجوانان به مسابقات و اردوی مشترک 

داشــتیم. ســال گدشــته هم ســفرهای 
مختلفی به کشورهای همســایه داشتیم و 
سعی کردیم جودو را زنده نگهداریم. حضور 
کامل در بازی های اســلامی یک موفقیت 
برای ما بود. خناســان داخلی سعی داشتند 
بانوان ما را از این مسابقات حذف کنند اما به 

این هدفشان نرسیدند.
میراســماعیلی تصریح کرد: در این ۴ سال 
خیلی ها ســنگ اندازی کردند و سختی ها 
را دوچندان کردند. یک ســری افراد بیمار 
روانی که در فدراســیون های قبلی هم جو 
سازی می کردند دستشــان برای خانواده 

جودو رو است.
 این افراد همیشه به منافع شخصی شان فکر 
می کنند. کسی که ذاتش بد است نمی شود 
با او کار کرد. اگر اینستاگرام نبود افرادی که 
نه مدال گرفتند و نه مدیریت کرده اند عقده 
های درونی را با همین اینســتاگرام جبران 
می کنند و قهرمان مجازی هســتند. قسم 
می خورم هیــچ کس در این ۴ ســال اندازه 
من اذیت نشــد. هیچ رییس فدراســیونی 
نمی تواند ادعا کند از من سفر استانی بیشتر 

رفته باشد.
او همچنین گفت: یک خزانــه دار از ما جدا 
شد و از ما شــکایت کرد و ما هم از او شکایت 
کردیم. برخی ها به این بحــث دامن زدند. 

همه شــرایط شــخصی من را مــی دانند. 
من از یک خانواده مســتضعف آمدم اما نان 
بازوی خودم را خوردم. همه می گویند من 
مقابل اسراییل مبارزه نکردم اما مدال های 
جهانی و آسیایی من را نمی بینند. ۱۵ سال 
عضو تیم ملی بودم و همیشــه سالم زندگی 
کردم. نه شورای شــهر بودم و نه مجلس که 

بخواهند انگی به من بزنند. 
من در همین چند ســال ۱۰ تا ۱۲ میلیارد 
ظرف یک سال گذشــته برای جودو آوردم. 
اگر دنبال دزدی بودم شــاید از آن آورده ای 
که آوردم اســتفاده می کردم. سعی کردم 
همیشــه صادقانه کار کنــم و مثل برخی 
که به میزشان چســبیده اند نبودم. ۴ سال 
است حساب شــخصی ام بســته است و با 
حساب پســرم کار می کنم. به من چند روز 

پیش گفتنــد بخاطر مالیــات ۲ میلیاردی 
فدراسیون می خواهند دســتگیرت کنند. 
گفتم بخاطــر مالیات کســی را نمی گیرند 
اما باید مســئولان ورود کنند که چرا اداره 
مالیات فدراســیون ها را اذیــت می کند و 

برخورد چکشی دارد.
میراســماعیلی درباره اســتعفای محمود 
میران گفــت: ایشــان از پهلوانــان خوب 
ماســت. ما به ایشــان ۸ میلیون و ســپس 
تصمیــم گرفتیــم ۱۲ میلیــون پرداخت 
کنیم اما ایشــان بعد از آنکــه رفتند مبلع 
۳۰ میلیونی را درخواســت کردند که حتی 
محمد بنا هم این درخواست را ندارد. من هم 
به ایشان گفتم در توانمان نیست این مبلغ را 
پرداخت کنیم. مباحث دیگری مثل اردو و 

مسائل فنی در میان نبود.

معجزه به پورتو رو نکرد
پایان کار طارمی با آقای گلی و نایب قهرمانی

تیم فوتبال پورتو در آخریــن دیدار خود در رقابتهــای لیگ پرتغال با 
گلزنی مهدی طارمی به پیروزی رســید اما نتوانســت قهرمان شــود. 

طارمی باوجود آقای گلی تاکید کرد که نمیتواند خوشحال باشد.
 در هفته پایانی لیگ پرتغــال تیم فوتبال بنفیکا با نتیجــه ۳ بر ۰ برابر 

سانتاکلارا پیروز شد و با ۸۷ امتیاز قهرمان شد.
پورتو هم که برای قهرمانی نیاز به برد برابر ویتوریا گیمارش و شکســت 
بنفیکا داشت، به هدف اول خود رسید و با ســه گل بر ویتوریا غلبه کرد 

اما با توجه به نتیجه بازی بنفیکا به عنوان نایب قهرمانی بسنده کرد.
برای پورتو مهدی طارمی مهاجم ایــران در دقیقه ۸ گلزنی کرد. اوتاویو 
و اوانیلســون هم دیگر گلهای پورتو را به ثمر رساندند. پاس گل سوم را 

طارمی به اوانیلسون داد.
پورتو که فصل گذشــته قهرمان لیگ پرتغال شــده بود این فصل ۸۵ 

امتیازی شد و نتوانست از عنوان قهرمانی خود دفاع کند.
البته طارمی با ۲۲ گل عنوان آقای گلی لیگ پرتغال را از آن خود کرد و 

گونسالو راموس از بنفیکا با ۱۹ امتیاز دوم شد.
طارمی که بعنــوان بهترین بازیکن دیدار با گیمارش انتخاب شــد، در 
پایان بازی گفت: مــا از حمایت هوادارانی که به بــازی آمدند قدردانی 
می کنیم. از ابتدا تمام تلاش خود را برای رســیدن بــه هدفمان انجام 
دادیم، اما نتوانســتیم قهرمانی را کســب کنیم. مهمترین چیز نگرش 
و تعهد ما بود. مــا عذرخواهی می کنیــم. در نیمــه دوم فهمیدیم که 
]بنفیکا[ برنده است، اما با این وجود می خواســتیم تا آخر بازی کنیم. 
ما تمام تلاش خــود را تا پایان انجــام دادیم.وی در واکنــش به آقای 
گلی اش در لیگ پرتغال افزود: از هم تیمی هایم تشــکر می کنم که به 
من کمک کردند، اما وقتــی موفق به قهرمانی نمی شــویم، نمی توانم 
خوشحال باشــم.طارمی درباره قهرمانی بنفیکا گفت: آنها خوب بودند 
اما ما می توانســتیم قهرمان شــویم و کارهای بیشــتری انجام دهیم. 
فرصت هایی برای اضافه کردن امتیازات بیشــتر داشــتیم، اما زندگی 

همین است.
طارمی درباره فینال جام حذفی تصریح کرد: ما همیشه تا پایان بهترین 

تلاش خود را می دهیم و برای این جام می جنگیم.
پورتو باوجود نایب قهرمانی در لیگ پرتغال ایــن فرصت را دارد که در 

دیدار فینال جام حذفی قهرمان بشود.

در مجمع فدراسیون جهانی مطرح شد
پیشنهاد ایران برای میزبانی مسابقات هاکی 

وی یخ جام جهانی در تهران ر
رئیس انجمن هاکی روی یخ ایران در نشســت هیات رئیســه و مجمع 
فدراسیون جهانی پیشــنهاد میزبانی ایران در مسابقات جام جهانی در 
دیوژن ســه را مطرح کرد که البته هنوز تصمیمــی در این مورد گرفته 

نشده است.

کاوه صدقی رئیس انجمن هاکی روی یخ فدراســیون اســکی و ورزش 
های زمستانی که به منظور حضور در نشست ســالیانه هیئت رئیسه و 
مجمع عمومی فدراســیون های عضو فدراسیون جهانی هاکی روی یخ 
راهی فنلاند شده است، پیشــنهاد میزبانی ایران برای مسابقات هاکی 
روی یخ جام جهانی تاپ دیوژن ۳ در اســفندماه ســال جاری را مطرح 
کرد.در این اجلاس که در حاشــیه مسابقات هاکی روی یخ جام جهانی 
تاپ دیوژن برگزار می شــود ضمن بحث و بررسی برنامه های کلی سال 
پیش رو،،میزبانــان دیویژن های مختلف قاره ای و جهانی مشــخص و 

معرفی می شوند.
در همین راســتا انجمــن هاکی روی یخ ایــران پیشــنهاد میزبانی از 
مســابقاتی را مطرح کرده کــه در صورت موافقت و کســب آرای لازم 
اسفند ماه سالجاری با حضور کشورهای بوسنی، کره شمالی، فیلیپین، 

سنگاپور، هنگ کنگ و ایران برگزار خواهد شد.
تیم ملی هاکی روی یخ ایران پس از کســب موفقیت های پرشــمار از 
جمله صعود تیم ملی آقایان از دیوژن ۴ به دیوژن ۳ در اولین حضور بین 
المللی، حضور تیم زیر ۱۸ سال در مســابقات قهرمانی آسیا مغولستان 
و همچنین نایب قهرمانی تیم بانوان در آســیا در اولین حضور، نه تنها 
توجه اصحاب رسانه، جامعه ورزش و علاقمندان به این رشته بلکه توجه 
فدراســیون جهانی هاکی روی یخ را نیز جلب کــرد و درصورت قطعی 
شدن میزبانی ایران برای اسفندماه با حمایت بیشتر فدراسبون جهانی 

این رشته همراه خواهد بود.
در همین راســتا انجمن هاکی روی یخ فدراسیون اسکی و ورزش های 
زمستانی تیم ملی در دو بخش بانوان و آقایان در تمامی رده های سنی 
از زیر ۱۰ســال تا بالای ۲۰سال تشــکیل داده که مربیگری این تیم ها 
برعهده ورزشکاران تیم های ملی بزرگسالان است؛ چرا که این مربیان 
تجربیات خوبی از حضور در مسابقات دارند که در هدایت تیم ها بسیار 

موثر است.

 خارجی ها ضعف بازیکن سازی در ایران
 را جبران می کنند؟

بازیکن پیشین پرسپولیس می گوید: موافق افزایش بازیکنان خارجی 
در فوتبال هستم به شــرط این که باکیفیت باشند و در لیگ های معتبر 
بازی کرده باشــند نه این که برای کســب درآمد در ایران حضور پیدا 
کنند.محمد نصرتی  در پاسخ به این پرســش که آیا با افزایش بازیکنان 
خارجی در فوتبال موافق اســت یا خیر؟ اظهار کرد: در برهه ای مخالف 
حضور بازیکنان خارجی بودم و اعتقاد داشــتم که باید از استعدادهای 
خود به ویژه تیم های پایه اســتفاده کنیم اما متاســفانه طی چند سال 
گذشــته آن طور که باید و شــاید چون روی تیم های پایــه به صورت 
اصولی کار نشــده و یکســری از مدارس یــا آکادمی هــای فوتبال که 
مجوز قانونی نداشتند، تنها برای درآمدزایی شــروع به فعالیت کردند 
و نه استعدادپروری، نتوانستیم شاهد ورود بازیکنان جوان و مستعد به 
لیگ برتر باشیم.وی گفت: حضور این گونه بازیکنان با قراردادهای بالا 
سبب شد که مدیران به این نتیجه برسند که برای شکستن رقم قرارداد 
بازیکنان داخلی به فکر جذب بازیکنان خارجی باشــند تا از این طریق 

بتوانند قیمت کاذب بازیکنان داخلی را کاهش دهند.
بازیکن پیشین پرسپولیس با بیان اینکه بازیکنان خارجی باید یکسری 
حداقل ها و اســتانداردها را داشــته باشــند، تصریح کرد: باید قانونی 
گذاشته شود تا بازیکنان خارجی از یکســری فیلترها عبور کنند؛ مثلا 
حداقل یک سال در تیم ملی کشورشــان بازی کرده باشند تا به فوتبال 
کمک کنند نه اینکه فقط به فکر درآمدزایی باشــند. همان طور که در 
بحث مربیگری به دنبال جذب مربیان باکیفیت و ســطح بالا هستیم تا 
برای فوتبال آورده داشته باشند، در خصوص بازیکنان خارجی نیز باید 

چنین نگرشی داشته باشیم.



مردم  نماینده  مومنی  اصفهان-مریم 
اصفهان در مجلــس خبــرگان رهبری در 
همایــش بزرگ راویان پیشــرفت اســتان 
اصفهان گفت: منظور مقــام معظم رهبری 
از جهاد تبیین بیان حقایق اســت. بخشــی 
از جهاد تبیین به بیان دســتاوردهای نظام و 
انقلاب ازجمله فولاد مبارکه مربوط می شود. 
شــرکتی که خدمات و برکات فراوانی برای 
صنعت و اقتصاد کشور داشته است. ازاین رو 
مســئولان فولاد مبارکه باید دستاوردهای 

این شرکت را برای مردم تبیین کنند.
 همایــش بزرگ راویان پیشــرفت اســتان 
اصفهان با موضوع »جهاد تبیین، جمعیت و 
فرزندآوری و امیدآفرینی« با حضور آیت الله 
مهدوی نماینده مــردم اصفهان در مجلس 
خبرگان رهبری و امام جمعه موقت اصفهان، 
۱۷۰ نفر از مبلغان اداره کل تبلیغات اسلامی 
اســتان اصفهان و مدیر روابط عمومی فولاد 
مبارکه روز شنبه سی ام اردیبهشت ماه سال 

۱۴۰۲ به میزبانی فولاد مبارکه برگزار شد.
دراین همایــش، آیت الله سیدابوالحســن 
مهدوی نماینده مــردم اصفهان در مجلس 
خبرگان رهبری و امام جمعه موقت اصفهان 
در اهمیت جهاد تبیین گفــت: منظور مقام 
معظم رهبری از جهاد تبییــن بیان حقایق 
اســت و حقیقت از خدای متعــال که تنها 
حقیقت عالم امکان اســت شــروع می شود 
و پس از آن هرچه هســت مخلوق و زیر سایه 

خداوند است که شکل گرفته و می گیرد.
وی در ادامــه تصریح کــرد: در دنیای امروز 

مشاهده می کنیم، متأسفانه برخی انسان ها 
منکر وجود خداوند هســتند. جهاد تبیین 
حکم می کند کــه حقیقت خــودِ خداوند، 
رســالت پیامبران و کتب آسمانی، حقیقت 
ائمه اطهار و ولایت فقیــه را تبیین کنیم که 
اگر این حقایق تبیین نشود دیگران به گونه 
دیگر و خلاف حقیقت را بیــان خواهند کرد 
و چه بسا در اثر همین بیان نکردن ها بسیاری 

افراد منکر حقیقت موارد یادشده شوند.
امام جمعه موقــت اصفهان در بخش دیگری 
از ســخنان خود اظهار داشت: بخش دیگری 
از جهاد تبیین به بیان دســتاوردهای نظام و 
انقلاب ازجمله فولاد مبارکه مربوط می شود. 
شــرکتی که خدمات و برکات فراوانی برای 
صنعت و اقتصاد کشور داشته است. ازاین رو 
مسئولان فولاد مبارکه باید دستاوردهای این 
شرکت را برای مردم تبیین کنند. به طورقطع 
وقتی مردم و به ویژه جوانان، دانش آموزان و 
دانشجویان از این دستاوردها مطلع شوند و 
از نزدیک ببیند، شگفت زده خواهند شد که 
چه میزان تلاش شــده و چه دستاوردهایی 

حاصل گردیده است.
آیت الله مهدوی افزود: امروز کشــورمان در 
عرصه صنعت فولاد رتبه دهم و در بســیاری 
موضوعات دانشــی دیگر رتبه های بالایی را 
به خود اختصاص داده و یکی پس از دیگری 
در حــال فتح  کــردن عرصه هــای مختلف 
اســت. به یقین اطلاع رســانی این موارد به 
مردم جامعه و جوانان امیــد می دهد و آن ها 
را در عرصه جهاد عملی، قوی تر خواهد کرد. 

امیدواریم تبییــن این دســتاوردها و آنچه 
هســت به خوبی انجام شــود؛ چراکه ما آرزو 
داریم انقلاب ما مقدمه ای برای انقلاب جهانی 

حضرت ولی عصر )عج( و ظهور ایشان باشد.
نماینده مردم اصفهــان در مجلس خبرگان 
رهبــری در بخــش دیگــری از ســخنان 
خود خطاب بــه مدیران و کارکنــان فولاد 
مبارکه گفت: ضمن عــرض خداقوت به این 
جهادگران از آن هــا می خواهم همچنان به 
تلاش خالصانه خود در راه تعالی و عزتمندی 
کشور همت گمارند و ضمن اهتمام به کمیت 
تولید، به کیفیت تولید نیز توجه بیشــتری 
داشــته باشــند تا در عرصه هــای داخلی و 
بین المللی هرجا که نام جمهوری اســلامی 
ایران و کالای ایرانی برده می شود، همگان به 
آن افتخار کنند. باید شرایطی فراهم شود که 
مشتریان حاضر باشــند، حتی با قیمت های 

بیشتر، از اجناس ایرانی استفاده کنند و انجام 
کارها و امور با بهترین کیفیت انجام شــود و 
این دقیقــاً همان چیزی کــه در آموزه های 

دینی ما بر آن تأکید شده است.
حجت الاسلام والمســلمین فوقی، مدیرکل 
تبلیغات اسلامی اســتان اصفهان نیز در این 
باره گفت: به نظر می رســد مــا آن  چنان که 
باید نتوانسته ایم دســتاوردهای چهل سال 
نظام مقدس جمهوری اسلامی را برای مردم 

تبیین کنیم.
وی گفت: امروز در همایشی به میزبانی فولاد 
مبارکه و با حضور ۱۷۰ نفر از مبلغان اسلامی 
بر این تأکید شــد که راویان پیشــرفت این 
دســتاوردها را به بهترین شکل ممکن برای 

مردم جامعه تشریح کنند.
محمدجواد براتــی، مدیــر روابط عمومی 
شــرکت فولاد مبارکه، در جریان برگزاری 

همایــش بزرگ راویان پیشــرفت اســتان 
اصفهان ضمن ابــراز خرســندی از حضور 
مبلغان تبلیغات اســلامی اســتان در فولاد 
مبارکه گفت: امروز خرســند از آن هستیم 
که جهادگران و پیشــگامان عرصه تولید در 
صنعت فولاد و توســعه اقتصــادی میزبان 

جهادگران عرصه تبیین هستند.
وی با تأکید بر اهمیت عمــل به راهبردهای 
جهاد تبیین که از سوی مقام معظم رهبری 
ابلاغ گردیده اســت، گفت؛ آثار و برکات کار 
جهادی کارکنان فولاد مبارکه در توســعه 
صنعتی و اقتصادی کشــور بروز و ظهور دارد 
و کار مبلغان که دستاوردهای جبهه صنعت 
را برای آحاد جامعه تبیین می کنند از ارزش 
بی بدیلی برخــوردار اســت؛ چراکه تبیین 
پیشــرفت ها می تواند برای مردم امیدبخش 

باشد.

ساوه – علی کریمی امام جمعه ساوه گفت:اســراف در اموال شخصی و 
بیت المال مسلمین گناهی بزرگ و نابخشودنی است.

حجت الاسلام جعفر رحیمی در خطبه های عبادی سیاسی نماز جمعه ساوه 
با اشاره به دیدار مقام معظم رهبری با مسئولان وزارت امور خارجه و سفیران 
جمهوری اســلامی ایران گفت: یکی از مهمترین آن تبیین ســه کلید واژه 
عزت، حکمت و مصلحت در سیاست خارجی بود، در سیاست خارجی وقتی 
می گوئیم عزت، یعنی نفی دیپلماسی التماسی، ما در طول این سال ها داشتیم 
مواردی را که دیپلماسی ما، تعبیر درست در قبالش همین تعبیر »التماسی« 
است، »دیپلماسی التماسی«. ممکن است لحن مان هم التماس آمیز نبوده اما 

باطن قضیه التماس بوده است .
وی افزود: عزت یعنی نفی این جور دیپلماســی، نفی چشم دوختن به دست و 
زبانِ این و آن. این شــخصیت پخته ی سیاسی قدیمی فلان کشور این جوری 
گفت، عزت یعنی ما چشــم مان و نگاهمان به این چیزها نباشد، تکیه مان به 
اصول خودمان باشد. امام جمعه ســاوه تصریح کرد؛ حکمت یعنی در همه ی 

تعامل های دو جانبه و چند جانبه خردمندانه، اندیشیده و محاسبه شده عمل 
کنیم. از اظهار نظرهای دفعی و ارتجاعی و حساب نشــده پرهیز کنیم و تلاش 

کنیم هر اقدامی که صورت می گیرد پشتوانه علمی و منطقی داشته باشد.

رحیمی همچنین در خصوص دیدار مقام معظم رهبری با نمایندگان مجلس 
به مناسبت ۷ خردادماه سالروز تشکیل مجلس شــورای اسلامی گفت: فتح 
خرمشــهر کار بزرگ و کم نظیری بود و نقشــه ها و طرح هــای عملیات بیت 
المقدس باید در دانشگاه های جنگ تدریس بشود اگر شما نمایندگان مجلس 

فرصت نمایندگی پیدا می کنید به خاطر آن شهادت ها است.
امام جمعه ساوه تصریح کرد: قانون باید صریح، متقن، قابل اجرا، بدون تعارض 
و دارای ثبات باشد، مجلس یازدهم مشکلات کشور را شناخته و بر این اساس، 
قانون گذاشته است قانون اقدام راهبردی کشــور را از سرگردانی در قضیه ی 

هسته ای نجات داد.
خطیب جمعه ســاوه در ادامه گفت: طبق بیان معصومین اختلافات به خاطر 
تعصب ها، کینه ها و حســد و حب دنیا و تنگ نظرهاســت و این موارد رشته 
وحدت را که سبب امنیت داخل و پیروزی بر دشــمنان خارجی است. از هم 
گسســته، و به همین دلیل برکات اجتماع که همــکاری و خدمات متقابل 

پیوندهای دوستی و برادری است از جامعه قطع شده است.

اهواز – محمد مجدم  با هدف ارتقاء ســطح آگاهی مدیران شرکت های 
دانش بنیان و نخبگان دانشگاهی از پیشرفت های صنعت نفت و شرکت نفت 
و گاز اروندان با همکاری اداره روابط عمومی و پژوهش و توســعه اولین اردوی 

راهیان پیشرفت در این شرکت برگزار شد.
عیسی نویری رئیس پژوهش و توسعه این شــرکت در حاشیه بازدید مدیران 
عامل شرکت های دانش بنیان مســتقر در پارک علم و فناوری خوزستان از 
تاسیسات نفتی شرکت نفت و گاز اروندان گفت: در راستای توافقات و تفاهم 
نامه های صورت گرفته فی مابین این شرکت و پارک علم و فناوری خوزستان، 
یکی از مهمترین فعالیت های ما شناسایی استعداد ها و ظرفیت های شرکت 
های دانش بنیان و تولیدکنندگان مســتقر در اســتان، جهــت رفع نیازها و 
چالش های شرکت اســت. وی حمایت از نخبگان، مخترعان و شرکت های 

دانش بنیان را از اولویت اصلی شــرکت نفت و گاز اروندان عنوان کرد و اظهار 
داشت: بســیاری از شرکت های دانش بنیان با زیســت بوم فناوری در استان 
آشنا هستند، اما نیازهای صنعت نفت را به شکل ملموس درک نکرده و از چالش 
های پیشه روی این صنعت اطلاع ندارند. ما در قالب بازدیدها و نشست های راهیان 
پیشرفت این گروه از نخبگان را با فضای کاری صنعت نفت، چالش ها و نیازهای 
آن آشنا خواهیم کرد. براســاس این گزارش؛ در این دیدار علمی مدیران عامل 
۱۳ شرکت مستقر در پارک علم و فناوری خوزستان از تاسیسات تلمبه خانه 
غرب کارون و کارخانه بهره برداری و نمکزدایی غرب کارون بازدید کرده و طی 
توضیحاتی توسط مدیران و روســای این مناطق شناختی نسبت به آخرین 
اقدامات، دستاوردها و موفقیتهای کسب شــده در امر تولید و ساخت کالا و 

تجهیزات داخلی آشنا شدند.

ساوه
امام جمعه ساوه:

اسراف در بیت المال گناهی نابخشودنی است

وندان ار گاز  و  نفت  شركت  در  پیشرفت  راهیان  اردوی  اولین  برگزاری 

ایلام –حســن بیگی  سرپرست اداره نظارت 
بر بهداشــت عمومی و مواد غذایی دامپزشــکی 
ایلام از شناســایی ۱۲ واحد متخلــف در زمینه 

قطعه بندی مرغ در استان ایلام خبر داد.
محمدحســین ابراهیم پور با اعلام ایــن خبر اظهار 
کرد: پیرو دستور سرپرست وزارت جهاد کشاورزی، 
رئیــس ســازمان دامپزشــکی کشــور و مدیرکل 
دامپزشکی اســتان ایلام، در خصوص طرح نظارت 
ملی بر تنظیم بازار مرغ، طرح شناســایی و معرفی 
مراکز متخلف در زمینه قطعه بندی مرغ در اســتان 

به مرجع قضایی اجرایی شد.
وی افــزود: این طــرح طــی چنــد مرحله طی 
هفته های اخیــر با حضور ۱۵ اکیپ دامپزشــکی 

در سراسر استان اجرایی شده است.
سرپرست اداره نظارت بر بهداشت عمومی و مواد 
غذایی دامپزشــکی ایلام اضافه کرد تصریح کرد: 
در این طــرح از کلیــه مراکز عرضــه مرغ درکل 

استان بازدید بعمل آمده است.
ابراهیم پور در مــورد نتایج این طــرح افزود: در 
مجموع در اجــرای این طرح، ۵۶۳ بــار از مراکز 

مورد نظر بازدید و تعداد ۱۲ مــورد عرضه کننده 
متخلف که اقدام به قطعه بندی مرغ بدون کســب 
مجوز نموده بودند شناســایی و در جلسه با حضور 
معاونــت بازرگانی ســازمان جهاد کشــاورزی 
اســتان و اتحادیه مرغداران اســتان بــه مراجع 

ذیصلاح معرفی شدند.
وی عنــوان کرد: واحدهــای متخلفــی که اقدام 
به قطعــه بندی مرغ کــرده بودنــد، بیش از ۷۵ 
میلیون تومان از ســوی تعزیرات حکومتی استان 

جریمه شدند.

ایلام -حسن بیگی  مدیرکل گمرک استان ایلام 
گفت: ۲۲۴ میلیون دلار انواع کالا از ابتدای سال جاری 
تا پایان اردیبهشت ماه از طریق مرز بین المللی مهران 

به عراق و سایر کشورها صادر شده است.
روح الله غلامی  اظهار کرد: این میزان کالا با وزن ۴۸۴ 

تن از طریق مرز بین المللی مهران صادر شده است.
به گفته وی، این میزان صادرات کالا نسبت به مشابه 
ســال ماقبل آن از لحاظ ارزشی هشــت درصد رشد 

داشته است.
مدیرکل گمرک استان ایلام یادآور شد: عمده کالاهای 
صادراتی شــامل عمده کالای صادراتی عبارتند از تره 
بار، کاشی و سرامیک، کلینکر ســیمان، محصولات 
فلزی، محصولات پااستیکی و محصولات پتروشیمی 

شامل می شود.
غلامی با اشــاره به میزان کالاهــای صادراتی از مرز 
مهران در سال گذشته، بیان کرد: سال ۱۴۰۱ مجموع 
صادرات از گمرکات استان ایلام بیش از سه میلیون و 
۲۵۹ هزار تن به ارزش یک میلیارد و ۶۰۹ میلیون دلار 
بوده که از لحاظ وزن ۴۴ درصــد و از لحاظ ارزش ۳۹ 
درصد رشد نشان می دهد که این مقدار صادرات یک 

رکورد جدید در تمام سالیان فعالیت گمرک است.
وی با بیان اینکه سال گذشــته رکورد وزنی مجموع 
صادرات در طــول تمامی ســالهای فعالیت گمرک 
اســتان ایلام شکســته شــد، افزود: گمرک مهران 
همچنان با اختلاف در صدر ۱۲ گمرک مرزی با عراق 

قرار دارد.
مدیرکل گمرک استان ایلام تاکید کرد: در حال حاضر 
تردد کامیون های صادراتی به مرز مهران در جریان و 
صادرات کالا بدون وقفه و مشکل خاصی در حال انجام 

است.

ایلام ایلام
سرپرست اداره نظارت مواد غذایی دامپزشکی استان خبر داد؛

غ در  ایلام شناسایی ۱۲ واحد متخلف در زمینه قطعه بندی مر
مدیرکل گمرک استان ایلام:

 ۲۲۴ میلیون دلار كالا از مرز مهران صادر شد

نماینده مردم اصفهان در مجلس خبرگان رهبری:

بخشی از جهاد تبیین به بیان دستاوردهای نظام و انقلاب 
ازجمله فولاد مباركه مربوط می شود

گلستان در  برق  مصرف  شدید  افزایش 

گرگان-مهنازمحمدزمانی مدیرعامل شرکت توزیع برق گلستان با 
اشاره به افزایش شــدید مصرف برق در استان، گفت: گلستانی هاروز اول 

هفته بیش از ۶۵۰ مگاوات برق مصرف کردند.
سید احمد  موسوی با اشــاره به پیش بینی گرمای هوا در چند روز آینده، 
اظهار داشت: مشترکان گلستانی روز شــنبه بیش از ۶۵۰ مگاوات برق 

مصرف کردند که نسبت به دیروز افزایش ۱۴۰مگاوات را نشان می دهد.
وی تصریح کرد: مصرف برق مشــترکان خانگی در گلستان روز  جمعه 
۵۱۰ مگاوات بود که امروز ۱۴۰ مگاوات بیشتر بود و به مرز ۶۵۰ مگاوات 

رسید که این افزایش برای روزهای آینده بیشتر می شود .
موسوی به مردم توصیه کرد: وسایل سرمایشــی خود را قبل از استفاده 
سرویس کنند،در ســاعات پیک مصرف از چند وســیله برقی همزمان 
استفاده نکنند، برای مدیریت مصرف در ساعتی از شــبانه روز از پنکه و 

اسپیلت استفاده کنند.
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان گلستان گفت:با توجه به مشوق های 
شــرکت توزیع برق مردم با کاهش یک کیلو وات بــرق می توانند ۲ هزار 

تومان پاداش دریافت کنند.
موسوی اظهار کرد: سال گذشته مشترکان ۵ برابر میزان کاهش خود پاداش 

دریافت می کردند و این پاداش امسال به ۲۰ برابر افزایش یافته است.
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق گلســتان افزود: مشــترکان با به 
کارگیری چند راهکار ساده مانند ســرویس کولرهای آبی و گازی پیش 
از فصل گرم، اســتفاده از ســایبان بر روی کولرها، اســتفاده از دور کند 
کولر آبی، تنظیم دمای کولر گازی برروی ۲۴درجه، کاهش روشــنایی 
غیرضروری و استفاده از نور طبیعی به راحتی مصرف برق خود را به میزان 
قابل توجهی کاهش داده و علاوه بر حفظ منابع طبیعی کشــور و کاهش 

هزینه برق مصرفی، پاداش نیز دریافت کنند.

در دومین جلسه کارگروه  منطقه ای غرب کشور مطرح شد؛
توجه ویژه به توانمندسازی و آموزش فرهنگی

 و تخصصی منابع انسانی شركت های آبفا

کرمانشاه_حسنا فخارزاده دومین جلســه کارگروه منطقه ای دفتر 
توسعه مدیریت و تحول اداری  آبفای استان های غرب کشور با هدف شناخت 
و رفع چالش های موضوعات مرتبط با شرح  وظایف  دفتر توسعه مدیریت و 

تحول اداری، به میزبانی شرکت آب و فاضلاب استان کرمانشاه برگزار شد.
 دومین جلسه کارگروه منطقه ای دفتر توســعه مدیریت و تحول اداری 
شــرکت های آب و فاضلاب غرب کشــور به ریاســت مهندس امینیان 
مدیرکل دفتر توســعه مدیریت و تحول اداری شــرکت مهندســی آب 
و فاضلاب کشــور و کارشناســان این دفتر و باحضور دکتر رضا داودی 
مدیرعامل، سرپرســت و مدیران حوزه معاونت منابع انسانی و تحقیقات 
شــرکت آب و فاضلاب استان کرمانشــاه، و نیز همکاران منابع انسانی و 
تحقیقات شرکت های آب و فاضلاب اســتان های کرمانشاه، کردستان، 
همدان، ایلام، لرستان، کاشــان، قم و مرکزی در سالن کنفرانس شرکت 

آب و فاضلاب استان کرمانشاه برگزار شد.
مدیرکل دفتر توســعه مدیریت و تحول اداری شــرکت مهندســی آب 
و فاضلاب کشــور در این نشست با اشــاره به اینکه هدف از برگزاری این 
جلسات، برقراری عدالت و بهبود فرآیند ها و مشارکت همه شرکت های 
آب و فاضلاب در مسائل تخصصی مرتبط با حوزه توسعه مدیریت و تحول 
اداری است، گفت: این دفتر، کشــور را به ۴ منطقه تقسیم کرده تا استان 
های همجوار با دبیری یک استان تشکیل جلسه دهند تا بصورت مستقیم 
مشکلات و چالش های شرکت ها در حوزه این دفتر رفع و کار جهادی در 

این خصوص صورت پذیرد.
امینیان افزود: توجه به اخلاق حرفه ای، مســئولیت پذیری، انتقال تجارب 
همکاران به یکدیگر، توجه به توســعه خدمات الکترونیکی و میزخدمت با 
اجرای طرح ها با بهره وری بالا و رعایت دستور العمل و بخشنامه ها از مهمترین 

مسائلی ست که باید در دستور کار شرکت های زیر مجموعه قرار گیرد.
وی تأکید کرد: در راستای برقراری عدالت و جلوگیری از جزیره ای عمل 
کردن شرکت ها لازم است مباحث مرتبط به طور شفاف بررسی، پیگیری 

و در سطح استان ها یکسان اجرا شود.
مدیرکل دفتر توســعه مدیریت و تحول اداری شــرکت مهندسی آب و 
فاضلاب، ادامه داد: توانمندســازی و آموزش فرهنگي و تخصصي منابع 
انسانی، استقرار دولت الکترونیک، ســاماندهی نیروی انسانی، افزایش 
بهره وری و استقرار نظام جامع مدیریت عملکرد، سلامت اداری ، اصلاح 
ســاختارها و فرآیندها، ارتقای روحیه خود کنترلی، خدمت رســانی به 
مردم و تکریم ارباب رجوع و نظام پرداخت نیز باید در حوزه تحول اداری و 

منابع انسانی به صورت ویژه مورد توجه قرار گیرد.

رییس سازمان جهادکشاورزی ایلام خبر داد؛
راه اندازی سامانه پیامکی برای اعلام 

غ بالاتر از قیمت مصوب وش مر متخلفین فر
ایلام –حسن بیگی  رییس سازمان جهادکشاورزی ایلام از راه اندازی سامانه 

پیامکی برای اعلام متخلفین فروش مرغ بالاتر از قیمت مصوب خبر داد.
آذرنــوش عمــوزاده در جمــع خبرنــگاران اظهــار داشــت: وزارت 
جهادکشاورزی سامانه پیامکی برای اعلام فروشــندگان مرغ بیشتر از 
قیمت مصوب را راه اندازی کرده اســت. وی افزود: این سامانه ایجاد شده 
تا هموطنان بتوانند فروش مرغ بیشــتر از قیمت مصوب هر کیلوگرم ۷۳ 
هزار تومان را به صورت پیامکی اعلام کنند تا به آن رسیدگی شود. رییس 
سازمان جهادکشاورزی ایلام گفت: هموطنان عزیز می توانند احتکار و 
یا فروش بالاتر از قیمت مصوب اعلامی را به سامانه پیامکی ۳۰۰۰۸۱۳۶ 
اعلام کنند؛ در ارسال این پیامک ابتدا اسم اســتان، شهر و آدرس محل 
اعلام شود تا بازرسین نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی 
بتوانند به آن رســیدگی کنند. عموزاده بیان داشت: همچنین می توانند 
https://“ عکس و فیلم تخلفات انجام شــده در این زمینه را بــه آدرس

شهر سرزمین
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 امهال سودکارمزدی و جریمه های 
 دیرکرد تسهیلات پرداختی به بخش کشاورزی 

در بانک سینا
در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی و کمک به بخش کشاورزی 
خسارت دیده از حوادث غیرمترقبه، سود کارمزد و جریمه های دیرکرد 
تسهیلات پرداختی به بخش کشــاورزی از ابتدای سال ۱۳۹۴ تا پایان 

سال ۱۴۰۲ توسط بانک سینا امهال شد.
به گــزارش روابط عمومی بانک ســینا، پیرو بخش نامــه ابلاغی بانک 
مرکزی جمهوری اســلامی ایران، کلیه ســود کارمزدی و جریمه های 
دیرکرد تسهیلات پرداختی بخش کشاورزی خسارت دیده از حوادث 
غیرمترقبه به ویژه خشکسالی و سیل که از ابتدای سال ۱۳۹۴ تا پایان 
سال ۱۴۰۲ اقدام به دریافت تســهیلات کرده اند، توسط بانک سینا به 

مدت سه سال بخشیده و امهال شد.
گفتنی اســت بانک ســینا همگام بــا سیاســت   های کلان اقتصادی 
کشــور، همواره در راســتای حمایــت از منافع بخش هــای مختلف 
تولیدی، کشــاورزی و صنایع بزرگ و کوچــک در چارچوب ضوابط و 
بخشــنامه های بانک مرکزی، همکاری لازم را با فعالان این حوزه  ها به 

عمل می آورد.

۹۰ درصد مشتریان بانک قرض الحسنه مهر ایران 
از وام قرض الحسنه برخوردار شدند

»عیســی امامی« گفت: تاکنون بیش از ۱۲ و نیم میلیون نفر مشتریان 
بانک از خدمات وام قرض الحسنه بهره مند شده اند.

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور مشــتریان بانک قرض الحسنه 
مهر ایران، »عیســی امامی« رئیس هیأت مدیره بانک در دیدار با آیت 
الله »یوســف طباطبایی نژاد« نماینــده ولی  فقیه در اســتان اصفهان 
اظهارکرد: ایــن بانک تاکنون ۱۴ میلیون مشــتری را جــذب  کرده و 

ارتباط خود را با خانواده های ایرانی گسترش داده  است.
وی ادامه  داد: تاکنون بیش از ۱۲ و نیم میلیون نفر از مشــتریان بانک از 

خدمات وام قرض الحسنه بهره مند شده اند.
»امامی« با بیان اینکه ســرمایه بانک در زمان تأسیس ۱۵۰۰ میلیارد 
تومان بوده است، بیان کرد: هم اکنون ســرمایه بانک به ۵۰۰۰ میلیارد 

تومان رسیده  و رشد ۳ برابری را تجربه کرده  است.
وی ادامه داد: این ســرمایه بعد از برگزاری مجمع صف و ســتاد ســال 
جاری به رقم ۱۰هزار میلیارد تومان خواهد رســید که در شبکه بانکی 

بی نظیر است.
امامی دلیل بی نظیر بودن این افزایش سرمایه را نقدی بودن آن دانست 
و گفت: این بانــک برخلاف شــبکه بانکی تاکنون افزایش ســرمایه با 

تجدید ارزیابی نداشته  است.
رئیس هیأت مدیــره بانک، ادامه  داد: نکول بانــک درحال حاضر کمتر 
از نیم درصد اســت و این امر به دلیل رعایت بهداشت اعتباری و اعتقاد 

مردم به فریضه مقدس قرض الحسنه محقق شده  است.
وی با اشــاره به ایفای مســئولیت اجتماعی کارکنان، ادامــه  داد: در 
ســال هایی که کشــور درگیر بیماری کرونا بــود، این بانــک با خرید 
تجهیزات پزشکی در توانمندسازی شــبکه درمان نقش به سزایی ایفا 

کرد.
امام جمعه اصفهان: قرض الحسنه کلید رفاه مردم است

آیت الله »یوســف طباطبایی نژاد« نماینده ولی  فقیه اســتان اصفهان، 
گفت: قرض الحسنه متضمن ایجادکار و اشتغال است، منجربه کاهش 

فقر و درنهایت پیشرفت کشور خواهدشد.
وی تصریح کرد: قرض الحسنه مسیر خداپســندانه ای است، به راهتان 

ادامه دهید چراکه هدف شما کمک به مردم نیازمند است.
»طباطبایی نژاد« اذعان داشت: قرض الحســنه کلید رفاه مردم است و 

فعالیت این بانک می تواند سرلوحه بانک های دیگر باشد.

 رشد 111 درصدی پرداخت وام ازدواج
 در بانک آینده

  بانک آینــده در راســتای ایفای مســئولیت های اجتماعــی خود و 
هم ســویی با سیاســت ها و برنامه های دولت مبنی بر تسهیل ازدواج 
جوانان، با پرداخت وام قرض الحسنه ازدواج، جوانان بسیاری را به خانه 

بخت فرستاده است.
به گزارش روابط عمومی بانک آینــده، وام ازدواج در این بانک بی وقفه 
پرداخت می شود که بر این اساس در سال ۱۴۰۱ تعداد بیش از ۱۵هزار 
فقره وام قرض الحسنه ازدواج با مجموع بیش از ۱۹.۵۰۰ میلیارد ریال 
پرداخت شد که در مقایسه با ســال ۱۴۰۰، با پرداخت بیش از ۱۱هزار 
فقره وام با مجموع بالغ بر ۹.۲۶۰ میلیارد ریال، ۱۱۱ درصد رشد داشته 

است.
خانواده نقــش مهمی در هــر جامعــه ای دارد و ازدواج آغــازی برای 
تشکیل خانواده محسوب می شــود. خانواده به عنوان نخستین مأمن 
و پناهگاهی است که انسان ها بیش ترین آموزه های خود را از آن دارند. 
ترویج ســنت حســنه ازدواج و کمک به جوانان برای تشکیل خانواده، 
این نهاد مهم اجتماعی، از مهم ترین سیاست های اعتباری بانک آینده 

محسوب می شود.
پرداخت وام قرض الحســنه ازدواج توســط بانک آینده در ســال های 
۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ به بیش از ۲۶هزار نفــر از جوانان ایران زمین، موجبات 
پیوستن جوانان عزیز مجرد کشور به جرگه متاهلین و تشکیل خانواده 

شد.

در نشست مشترک قائم مقام بیمه مرکزی با متولیان نسخ الکترونیکی 
مطرح شد

مهلت 2 هفته ای ارائه اطلاعات برای سازمان 
بیمه سلامت

در نشســت مشــترک قائم مقــام بیمه مرکــزی با متولیان نســخه 
الکترونیک، از وزارتین بهداشــت و ارتباطات و ســازمان بیمه سلامت 
مقرر شــد، طی دو هفته آینده سازمان بیمه ســلامت اطلاعات نسخ 

الکترونیک را در اختیار وزارت بهداشت قرار دهد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، دکتر 
مجید مشــعلچی قائم مقام بیمه مرکزی در این نشست ضمن تأکید بر 
تسهیل روند تکمیل فرآیند نسخ الکترونیک گفت : علی رغم اینکه بیمه 
مرکزی تکلیف قانونی برای این اقدام ندارد و مسئولیت آن با شرکتهای 
بیمه گر است اما به عنوان نهاد ناظر بر صنعت بیمه، بر روند اجرایی این 

مهم نظارت داریم و آنها را در این مسیر همراهی می کنیم.
وی افزود: در همین راستا، بیمه مرکزی جلســات متعددی با متولیان 
این کار برگزار کرده و شرکت های بیمه نیز تا کنون تکالیف خود را انجام 
داده اند اما از آنجا که این مهــم نیازمند همراهی تمام متولیان همچون 
سازمان تامین اجتماعی، سازمان بیمه سلامت و وزارت بهداشت است، 
هنوز چرخه این فرآیند برای حذف نســخه در بیمه های تکمیلی کامل 

نشده است .
قائم مقام بیمه مرکزی در ادامه گفت : در این نشســت مشــترک مقرر 
شد، سازمان بیمه سلامت ظرف دو هفته آینده نسبت به ارائه اطلاعات 
نسخ الکترونیک به وزارت بهداشــت اقدام نماید و وزارت بهداشت نیز 

اطلاعات تکمیل شده را در اختیار بیمه مرکزی قرار دهد.
شایان ذکر است، این نشست با حضور نمایندگانی از وزارتین بهداشت 
و ارتباطات، معاون نظارت، مدیرکل نظــارت بر بیمه های غیر زندگی، 

مدیر توسعه و نوآوری مرکزفاوا در بیمه مرکزی برگزار شد.

مدیر عامل شرکت ملی گاز عنوان کرد
جزئیات ذخیره سازی گاز ایران

مدیر عامل شــرکت ملی گاز گفت: پروژه های زیر زمینی ذخیره سازی 
گاز در حال انجام و پروژه های رو زمینی بر مبنای شیوه نامه ای از سوی 

وزیر ابلاغ شده است که بر اساس آن اجرایی می شود.
 طرح ذخیره سازی گاز یکی از طرح هایی اســت که در برهه ای از زمان 
متوقف شد و در سال گذشته و عبور از زمستان سخت قرار بر از سر گیری 
ذخیره سازی گاز شــد، اما ذخیره ســازی گاز اتفاق افتاده است و به چه 
میزان است مدیر عامل شرکت ملی گاز با اشــاره به اینکه ذخیره سازی 
گاز در حال انجام اســت به مهر گفت: پروژه های زیر زمینی و رو زمینی 
ذخیره سازی در دست اقدام اســت.وی ادامه داد: پروژه های زیر زمینی 
ذخیره ســازی گاز در حال انجام و پروژه های رو زمینی بر مبنای شیوه 

نامه ای از سوی وزیر ابلاغ شده است که بر اساس آن اجرایی می شود.
وی با اشاره به اینکه ۵ طرح ذخیره ســازی که در سال های گذشته در 
اولویت قرار نداشــتند را فعال کردیم که ۲ طرح فعال شده است، ادامه 
داد: از آن جمله می توان به طرح شوریجه دی اشــاره کرد که برداشت 
گاز را به ۲۰ میلیون متر مکعب می رســاند.مدیرعامل شرکت ملی گاز 
ایران تاکید کرد: همچنین طرح ســراجه ۲ که ظرفیت ذخیره سازی را 
از یک میلیارد متر مکعب به ۱.۵ میلیارد متر مکعب افزایش خواهد داد. 

طرح های بعدی ذخیره سازی های رو زمینی است.
وی در رابطــه با میزان ذخیره ســازی گاز در نظر گرفته شــده، گفت: 
در پروژه های رو زمینی بســتگی به تقاضا و ســرمایه گذاری دارد که با 

افزایش سرمایه گذاری امکان ذخیره سازی بیشتر نیز فراهم می شود.
چگنی اضافه کــرد: امیدواریم از ایــن طریق بخشــی از گاز مورد نیاز 
در زمــان محدودیت های صنایع تأمین شــود و مقدار آن ماکســیمم 
محدودیت هایی که به وجود آمد ســقف مورد انتظار است اما همه این 

مقولات بستگی به سرمایه گذار دارد.

وزیر نفت:  
وی آب به صفر رسید میعانات گازی ذخیره شده ر

وزیر نفت گفت: در شرایطی که در گذشــته ۷۸ میلیون بشکه میعانات 
روی دریا ذخیره شده بود، امروز این رقم به صفر رسیده است و میعانات 

گازی روی آب نداریم.
 جواد اوجی در نشست گردهمایی رؤســای نمایندگی های جمهوری 
اسلامی ایران در خارج از کشــور که در محل وزارت امور خارجه برگزار 
شــد، به دســتاوردهای صنعت نفت و گاز کشور اشــاره و اظهار کرد: 
متأسفانه در دولت گذشــته در حوزه دیپلماســی انرژی دچار مشکل 
بودیم و صادرات نفت مــا خوب نبود و ۷۸ میلیون بشــکه میعانات نیز 
روی دریا داشــتیم و در زمســتان ســال ۹۹ نیز به  دلیل ناترازی گاز با 
خاموشــی های پرشــمار روبه رو بودیم.او افزود: با تــلاش همگانی و 
موفقیت هایی که در حوزه دیپلماسی انرژی به دست آوردیم، توانستیم 
رقم صادرات نفت خام و میعانــات گازی را افزایش دهیم و رکوردهای 
مطلوبــی را در بخش صادرات ثبــت کنیم.وزیر نفــت تصریح کرد: در 
شرایطی که در گذشــته ۷۸ میلیون بشــکه میعانات روی دریا ذخیره 
شده بود، امروز این رقم به صفر رســیده است و میعانات گازی روی آب 

نداریم.

اوجی گفت: اگر چه یکی از مشکلات و چالش های ما در شرایط کنونی 
ناترازی در بخش انرژی است، ســرمایه گذاری های مطلوبی برای رفع 
این ناترازی انجام شــده و از تــوان هلدینگ ها و بانک ها نیز اســتفاده 
کرده ایم، تاکنون قراردادهای خوبی برای سرمایه گذاری امضا شده که 

بخش قابل اعتنایی از آن سرمایه گذاری خارجی بوده است.
او به موضوع استفاده از توانمندی سازندگان داخلی در صنعت نفت نیز 
اشــاره و اظهار کرد: امروز در این زمینه تقریباً خودکفا هستیم و ۷۰ تا 
۸۰ درصد تجهیزات صنعت نفت را خودمان تولید می کنیم. همچنین 
امروز همه ماشین های دوار در صنعت نفت به همت سازندگان داخلی 
تولید می شوند.وزیر نفت به استفاده از توان شرکت های دانش بنیان در 
صنعت نفت و گاز اشاره کرد و گفت: امروز ۵۵۰ شرکت دانش بنیان در 
حوزه نفت و گاز فعال هستند که در زمینه های مختلف از جمله ناترازی 

گاز و هم در بخش بهینه سازی به وزارت نفت کمک می کنند.
اوجی با بیان اینکه سبکی نو در الگوی تازه قراردادهای نفتی ارائه شده 
اســت، افزود: این قراردادها به گونه ای اســت که برای سرمایه گذاران 
جذاب و شیرین باشد. معتقدم امروز هیچ پروژه ای برای سرمایه گذاران 

شیرین تر از سرمایه گذاری در صنعت نفت نیست.
او ادامه داد: قراردادهای خوبی در بخش گاز امضا شــده و در ســوآپ و 
خرید و فروش گاز نیز اتفاق های خوبی رقم خورده اســت. همچنین در 
بخش پتروشیمی نیز موفقیت های بزرگی به دست آورده ایم؛ به  طوری 
که ۱۴ میلیارد دلار وصولی درآمد های حاصل از صادرات پتروشــیمی 
داشته ایم که در ســامانه های بانک مرکزی عرضه شده است. همچنین 
۶۷ کاتالیست را خودمان تولید می کنیم و در بخش اعظم کاتالیست ها 
خودکفا هستیم و به صادرات هم رســیده ایم.وزیر نفت با بیان اینکه در 
بخش ترانزیت گاز قراردادهای خوبی امضا شــده اســت، تصریح کرد: 
ایران این آمادگی را دارد که در بحث پتروپالایشــگاه و پالایشگاه های 

فراسرزمینی با دیگر کشورها همکاری کند.
اوجی ســرمایه گذاران را به ســرمایه گذاری در صنعت پرســود نفت 
و گاز ایران تشــویق کــرد و گفت: صنعــت ال ان جی برای توســعه به 
ســرمایه گذاری نیاز دارد. از این رو ما برای تشــویق ســرمایه گذاری 

خارجی در این بخش شرایط بسیار خوبی را پیش بینی کرده ایم.

سخنگوی صنعت برق خبر داد
 رشد ۱۲.۵ درصدی تقاضای برق در ابتدای

 هفته جاری
ســخنگوی صنعت برق از افزایــش اوج بار ۶۵۰۰ مگاواتی نســبت به 
سال گذشــته خبر داد.به نقل از وزارت نیرو، مصطفی رجبی مشهدی 
مدیرعامل شرکت مدیریت شــبکه برق ایران گفت: با توجه به افزایش 
دما در اکثر نقاط کشــور هفته گرمی پیش رو خواهیم داشت، بنابراین 
نیاز مصرف برق کشور نیز بر اساس پیش بینی مرکز ملی راهبری شبکه 

برق به بیش از ۶۰ هزار مگاوات خواهد رسید.
سخنگوی صنعت برق افزود: در روز جاری میزان تقاضای برق کشور به 
۵۸ هزار و ۷۹۳ مگاوات رسید که نســبت به مدت مشابه سال گذشته 
از رشــد ۱۲.۵ درصدی برخوردار بوده و ۶۵۰۰ مگاوات به مصرف برق 
کشــور افزوده است.ســخنگوی صنعت برق افزود: این میزان افزایش 

مصرف معادل مصرف برق سه استان مازندران، گلستان و کرمان است.
مدیرعامل شــرکت مدیریت شــبکه برق ایران در پایان از مشترکان 
پرمصرف نیز برای مشــارکت در طرح پاداش صرفه جویی مشــترکان 
خانگی دعوت کرد و گفت: با کاهش مصرف خود از فرصت برخورداری 

از پاداش های صرفه جویی و کاهش مبلغ صورتحساب بهره مند شوند.
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ادامه آشفتگی در بازار اجاره بها

 مسئولان در خواب تابستانی

مونا رمضان پور  بازار مســکن همچنان دچار 
آشفتگی است و کارشناســان مسکن بارها اعلام 
کرده انــد که عرضــه و تقاضا در بخش مســکن 

همخوانی ندارد.
 کارشناسان مسکن معتقد هســتند که تاکنون 
از ســوی دولت هیچ عزم جدی بــرای رفع اثر از 
شــرایطی که در بازار مســکن حکم فرماســت، 
دیده نمی شود. این در شــرایطی است که به نظر 
می رسد شیب تند رشد قیمت مسکن در ماه های 
اخیر باعث شــده کــه دولت طی ۵ ماه گذشــته 
انتشــار آمار رســمی تحولات بازار مسکن شهر 
تهران را متوقف کند که همین موضوع، خود را در 
شکل آشفتگی در نحوه قیمت گذاری و همچنین 
ســلب امکان کشــف قیمت واقعی در معاملات 

مسکن منعکس کند.
بررســی های روزانه مهر از بازار اجاره بها نشــان 
می دهد کــه تــورم و گرانــی، بازار مســکن را 
به گونه ای مخــرب تحت تأثیر قرار داده اســت؛ 
به طوری که به همان اندازه که دیگر ساخت وساز 
برای انبوه سازان ســودی ندارد، مستأجران هم 

سرگردان هستند.
بر همین اساس، با شــروع فصل معاملات، برخی 
معتقدند که بازار اجاره بها تحــت تأثیر بازارهای 
سرمایه است چرا که در حال حاضر مسکن به یک 

کالای سرمایه ای تبدیل شده است.
برخی کارشناســان، از جملــه مهم ترین عوامل 
تأثیرگذار بر بازار مسکن را رشد محدود اقتصادی 

و کاهش قدرت خرید مردم می دانند. به باور آن ها، 
این وضعیت خطرناک شــده است؛ خطر کاهش 
قــدرت خرید مــردم از این جهت اســت که اگر 
مقداری قدرت خرید افزایش یابد و شرایط بهبود 
پیدا کند، تقاضا را بالا می برد، ولی عرضه افزایش 
پیدا نمی کند و رشد قیمت های انفجاری را ایجاد 

خواهد.

افزایش اجاره بها از سوی صاحبخانه ها
مهدی احمدی، کارشــناس مسکن در خصوص 
دلایل افزایش اجــاره بها به مهر گفــت: در حال 
حاضر مســکن به یک کالای ســرمایه ای تبدیل 
شــده اســت و باتوجه به افزایش قیمت مسکن 
کســی که صاحبخانه می شــود باید ســود ببرد 
بنابراین اجاره بالا در نظر می گیرد از ســوی دیگر 
خریداران ملک نیــز در این مــدت افزایش پیدا 
کرده است چرا که مردم از امنیت بازارهای بورس، 
طلا و ارز اطمینان ندارند بنابراین به سمت خرید 
مسکن آمده اند و نیمی از افزایش قیمت اجاره بها 

همین صاحبخانه ها هستند.
وی در ادامــه درخصــوص اینکه اجــاره بهای 
خانه های آسانسور دار نســبت به خانه های بدون 
آسانســور بیشــتر اســت گفت: متقاضی برای 
خانه های آسانسور دار بیشــتر است بنابراین نرخ 
اجاره بها بالاتر می رود چرا که مستأجران به دنبال 
خانه هایی هســتند که آسانسور داشــته باشد، 
بحث عرضه و تقاضا اســت که تقاضای خانه های 

آسانسور دار بیشتر اســت.این کارشناس مسکن 
درخصوص عدم اجرایی مصوبه ســقف اجاره بها 
نیز گفت: بــا قیمت گذاری دســتوری نمی توان 
قیمت خانه را تعیین کرد و مالک براساس هزینه 
کرد خود قیمت را تعیین می کند و به مصوبه ۲۵ 

درصدی دولت کاری نخواهد داشت.

عدم تعادل عرضه و تقاضا در بخش مسکن
وی در پایان راهکار کنترل اجــاره بها را اینگونه 
بیان کرد: عرضه و تقاضا باید به تناســب برســد 
این روزها با ظرفیت انباشــته مواجه هســتیم و 
انبوه ســازان و بخش خصوصی حاضر نیســتند 
مســکن ســازی کنند و از ســوی دیگر ساخت 
مسکن ارزان نیز با چالش های شهرداری و قانون 
مواجه می شود بنابراین ساخت مسکن ارزان نیز 
از دستور ساخت و ســازها خارج می شود از سوی 
دیگر مشــوق ها می تواند باعث ساخت و ساز شود 
اما به صــورت محدود این امر صــورت می گیرد. 
دولت توان این را ندارد که ساخت و ساز در بخش 
مســکن را به تنهایی انجام دهــد و به نظر می آید 
نیاز به بخش خصوصی در ســاخت و ساز الزامی 

است.
 چنــد روز گذشــته رئیس مرکــز پژوهش های 
مجلس اعلام کرده اســت که قیمت مسکن طی 
یک دهه ۵۲ برابر شده اســت، برای جلوگیری از 
این افزایش باید ساخت و ســاز را در تهران رونق 

داد.

خریدار   معاون حمل و نقل وزیر راه و شهرسازی 
با اعلام اینکــه عملیات اجرایی راه آهن رشــت- 
آستارا با مشارکت روســیه در آینده نزدیک آغاز 
خواهد شــد، گفت: احداث و بهره بــرداری این 
قطعه ریلی، فصل نوینــی در کریدور حمل و نقل 

بین المللی شمال-جنوب خواهد گشود.
 »شهریار افندی زاده« که در نشست وزرای حمل 
و نقل کشورهای همســایه عراق و اعضای شورای 
همکاری خلیج فارس در بغداد بــه نمایندگی از 
کشورمان ســخنرانی کرد، با اشــاره به تکمیل 
ظرفیت های حمــل و نقلی ایران اعــلام کرد: در 
چند روز اخیر، توافق احداث قطعه ریلی رشــت 
تا آستارا در مرز کشــور با جمهوری آذربایجان به 
طول ۱۶۲ کیلومتر و با هدف ظرفیت سازی تردد 
ســالانه ۱۵ میلیون تن بار در این مســیر تا سال 
۲۰۲۶ میلادی، با مشــارکت دولت فدراســیون 
روسیه در تأمین مالی، احداث و تأمین تجهیزات 
و تدارکات منعقد می شــود و عملیات اجرایی در 

آینده نزدیک آغاز خواهد شد.
وی افزود: احــداث و بهره برداری این قطعه ریلی، 
فصل نوینی در کریدور حمــل و نقل بین المللی 
شمال-جنوب خواهد گشــود. به نحوی که تمام 
بازیگران عرصه حمل و نقل، لجستیک و زنجیره 
تأمین منطقه ای و جهانی تابعه کشــورهای عضو 

این کریدور و سایر کشورها از شرق و جنوب شرق 
آسیا تا کشــورهای جنوبی دریای عمان و خلیج 
فارس، همچنیــن منطقه قفقاز، روســیه و اروپا، 
از مزیت های پرشمار این مســیر از حیث امنیت، 
ایمنی، زمــان و هزینــه حمل و نقــل بهره مند 

خواهند شد.
افندی زاده تأکید کرد: در چنــد ماه آتی و پس از 
اتمام مراحل پایانی عملیات اجرایی، خط راه آهن 
رشت به کاسپین در شــمال ایران و کرانه دریای 
خزر به طول ۳۷ کیلومتر تکمیــل و بهره برداری 
خواهد شد. بدین ترتیب، با اتصال بندر اقتصادی 
و راهبردی کاسپین به شبکه ریلی کشور در شهر 
رشــت، امکان حمل و نقل ترکیبی از بنادر واقع 
در خلیج فارس تــا بنادر روســیه از طریق ریل و 
دریا، فراهم خواهد شد و مســیری با مزیت های 
منحصربه فرد و با صرفه در کریدور شمال-جنوب 

ایجاد می شود.
وی ادامه داد: بندر امیرآباد در شــمال ایران و در 
ســاحل دریای خزر، با دارا بودن اراضی وســیع 
لجســتیکی و امکانات بندری و مجهز به خدمات 
ترابــری غلــه، کالای عمومــی، نفتــی، رو-رو، 
کانتینری، نگهــداری و پردازش کالا، به شــبکه 
ریلی کشــور و از این طریق به بنادر شهید رجایی 
و امــام خمینی در جنوب کشــور و در ســواحل 

خلیج فارس متصل می باشــد. این بندر متصل به 
ریل، قابلیت ایفای نقشــی ممتاز در کریدورهای 
ترانزیتی شمالی-جنوبی و شرقی-غربی دارد که 
بر همین اســاس، بهره گیری از این ظرفیت های 

بالقوه، در اولویت قرار دارد.
معاون حمــل ونقل وزیر راه و شهرســازی گفت: 
پروژه عظیــم اتصال بندر راهبردی و اقیانوســی 
چابهار در جنوب شرقی ایران و در ساحل دریای 
عمان به شبکه راه آهن کشــور در شهر زاهدان به 
طول حدود ۶۳۰ کیلومتر و با پیشــرفت فیزیکی 
بیــش از ۶۵ درصد و در ادامــه آن، اتصال ریلی تا 
شهر مشهد در شمال شــرق کشور به طول حدود 
۹۱۰ کیلومتــر برای دسترســی به مــرز ریلی 
سرخس با کشــور ترکمنســتان و فراتر از آن، در 

اولویت است.
وی تصریح کــرد: اتصال بندر بوشــهر در خلیج 
فارس به شبکه ریلی کشــور، به عنوان پروژه ای 
راهبــردی دیگر با طــول ۴۵۰ کیلومتر که نقش 
مهمی در کریــدور شــمال-جنوب دارد، تأمین 
اعتبار شده و اجرای آن در دســت اقدام است. در 
صورت تکمیل این پروژه، گزینه جدید و مطلوبی 
در حمل و نقل ریلی کریدور شــمال-جنوب، از 
بندر بوشــهر تا دریای خزر و شــمال غرب کشور 

فراهم خواهد شد.

ملی

شــرکت بهار زر عالیس چناران 
»عالیس« از طریــق کارگزاری 
بانک ملی ایران در بازار ســرمایه 

عرضه شد.
به گزارش روابــط عمومی بانک 
ملی ایران،این شــرکت سومین 
شرکت عرضه شده درسال جاری 
در بازار ســرمایه است که مشاور 
عرضه و پذیرش آن را کارگزاری 
بانک ملی ایران بر عهده داشــته 

است.
شــرکت بهار زر عالیس چناران 
با نماد »عالیــس« طی دو مرحله 
به روش ترکیبی در بازار سرمایه 
عرضه شده اســت. در این عرضه 

۱۲ درصد ســهام این 
شرکت با قیمت ارزش 
گذاری شــده ۱۶۴۲۶ 
ریــال برای هر ســهم 
در بــازار دوم فرابورس 
عرضــه شــد، کــه در 
مرحله اول تعداد ۱۰۰ 

میلیون و ۴ هزار ســهم معادل ۴ 
درصد به روش حراج بین صندوق 
های ســرمایه گذاری رقابت شد 
که در نهایت مبلغ ۱۶۹۲۳ ریال 
برای هر ســهم کشف قیمت شد 
و در ادامــه تعــداد ۲۰۰ میلیون 
و ۸ هزار ســهم معــادل ۸ درصد 
بــه ۱،۶۹۳،۵۸۴ ســرمایه گذار 

و حقوقــی   حقیقــی 
شــرکت کننده در این 
عرضه به قیمت کشف 

شده، تعلق گرفت. 
کارگــزاری بانک ملی 
ایــران به عنــوان یک 
نهاد مالی فعال در بازار 
ســرمایه ایران در سال های اخیر 
نقش مهمــی در عرضه و پذیرش 
شــرکت ها در بازار ســرمایه به 
منظور تامین مالی این شــرکت 
ها و بهره مندی عمــوم مردم از 
منافع حاصل از سود آن ها داشته 
اســت.   در همین راســتا طی ده 
ماه گذشته سه شــرکت سیمان 

اردســتان، پخــش رازی و بهار 
زر عالیــس چناران توســط این 

کارگزاری عرضه شده است.
کارگزاری بانک ملی ایران مشاور 
پذیــرش، مســئول درج نماد و 
عرضه کننده ســهام شرکت بهار 
زر عالیس چنــاران »عالیس« در 
بــازار دوم فرابــورس را بر عهده 

داشته است. 
چنانچــه قصد ســرمایه گذاری 
در عرضه هــای اولیــه را دارید 
می توانید با مراجعــه به آدرس 
https://sejam.bmibourse.

ir در عرضه های اولیه شــرکت 
کنید.

سومین عرضه اولیه در بازار سرمایه از طریق کارگزاری بانک ملی ایران

انرژیبانک  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد
آغاز عملیات اجرایی راه آهن رشت- آستارا در آینده نزدیک


